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101 Voorzitterschap van de heer Pierre Kompany, oudste lid in jaren,
bijgestaan door mevrouw Ariane de Lobkowicz en de heer Juan
Benjumea Moreno, jongste leden van elke taalgroep.

- De vergadering wordt geopend om 9.38 uur.

Présidence de M. Pierre Kompany, doyen d'âge, assisté de Mme
Ariane de Lobkowicz et de M. Juan Benjumea Moreno, membres
les plus jeunes de chaque groupe linguistique.

- La séance est ouverte à 9h38.

105 OPENING VAN DE GEWONE ZITTING 2021-2022 OUVERTURE DE LA SESSION ORDINAIRE 2021-2022

105 De voorzitter.-  Dames en heren, collega's, het parlement komt
heden van rechtswege bijeen op grond van artikel 26, § 1, van
de bijzondere wet van 12 januari 1989 met betrekking tot de
Brusselse instellingen, zoals gewijzigd door artikel 2 van de
bijzondere ordonnantie van 4 juni 2015 "ertoe strekkende de
jaarlijkse openingsvergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement te vervroegen".

Ik verklaar de gewone zitting 2021-2022 voor geopend.

M. le président.-  Mesdames, Messieurs, chers collègues, le
parlement se réunit aujourd’hui de plein droit, en vertu de
l’article 26, § 1er, de la loi spéciale du 12 janvier 1989 relative
aux institutions bruxelloises, tel que modifié par l’article 2 de
l’ordonnance spéciale du 4 juin 2015 "avançant la date de rentrée
annuelle du Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale".

Je déclare ouverte la session ordinaire 2021-2022.

107 VERONTSCHULDIGD EXCUSÉS

107 De voorzitter.-  Verontschuldigen zich voor hun afwezigheid:

- mevrouw Stéphanie Koplowicz;

- de heer Vincent De Wolf;

- de heer Petya Obolensky.

M. le président.-  Ont prié d'excuser leur absence :

- Mme Stéphanie Koplowicz  ;

- M. Vincent De Wolf  ;

- M. Petya Obolensky.

109 BENOEMING VAN HET VAST BUREAU NOMINATION DU BUREAU DÉFINITIF

109 De voorzitter.-  Aan de orde is de benoeming van het vast
Bureau.

Het aftredend Bureau is als volgt samengesteld:

M. le président.-  L’ordre du jour appelle la nomination du
Bureau définitif.

Le Bureau sortant se compose de :

109 Voorzitter

de heer Rachid Madrane (F)

Président

M. Rachid Madrane (F)

109 Eerste ondervoorzitter

de heer Guy Vanhengel (N)

Premier vice-président

M. Guy Vanhengel (N)

109 Ondervoorzitters

de heer Hicham Talhi (F)

de heer Vincent De Wolf (F)

de heer Marc Loewenstein (F)

Vice-présidents

M. Hicham Talhi (F)

M. Vincent De Wolf (F)

M. Marc Loewenstein (F)

109 Secretarissen

de heer Youssef Handichi (F)

Secrétaires

M. Youssef Handichi (F)
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mevrouw Isabelle Emmery (F)

mevrouw Zoé Genot (F)

mevrouw Anne-Charlotte d’Ursel (F)

de heer Gilles Verstraeten (N)

de heer Marc-Jean Ghyssels (F)

mevrouw Véronique Lefrancq (F)

de heer Juan Benjumea Moreno (N)

mevrouw Hilde Sabbe (N)

mevrouw Lotte Stoops (N).

Mme Isabelle Emmery (F)

Mme Zoé Genot (F)

Mme Anne-Charlotte d’Ursel (F)

M. Gilles Verstraeten (N)

M. Marc-Jean Ghyssels (F)

Mme Véronique Lefrancq (F)

M. Juan Benjumea Moreno (N)

Mme Hilde Sabbe (N)

Mme Lotte Stoops (N).

109 BENOEMING VAN DE VOORZITTER
VAN HET PARLEMENT

NOMINATION DU PRÉSIDENT DU PARLEMENT

109 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de benoeming van de
voorzitter van het parlement.

Ik herinner u eraan dat, overeenkomstig artikel 13.2 van het
reglement, de voorzitter van het parlement bij geheime stemming
en bij volstrekte meerderheid wordt gekozen.

Vraagt iemand het woord voor een voorstel van
kandidaatstelling?

M. le président.-  Nous procédons à la nomination du président
du parlement.

Je vous rappelle que, conformément à l’article 13.2 du
règlement, le président du parlement est élu au scrutin secret et
à la majorité absolue des suffrages.

Quelqu’un demande-t-il la parole pour une proposition de
candidature ?

111 De heer Ridouane Chahid (PS) (in het Frans).- Ik stel de
kandidaatstelling van de heer Rachid Madrane voor.

M. Ridouane Chahid (PS).- M. le président, je vous propose la
candidature de M. Rachid Madrane.

111 De voorzitter.-  U hebt het voorstel gehoord.

Aangezien er slechts één kandidaat is, verklaar ik de heer Rachid
Madrane verkozen als voorzitter van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement.

(Applaus)

M. le président.-  Vous avez entendu la proposition.

Étant donné qu'il n'y a qu'un seul candidat, je déclare M. Rachid
Madrane élu président du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale.

(Applaudissements)

121 Ik nodig de voorzitter van het parlement uit plaats te nemen aan
het bureau.

(De heer Rachid Madrane, voorzitter, treedt als voorzitter op)

J’invite le président du parlement à prendre place au bureau.

(M. Rachid Madrane, président, prend place au fauteuil
présidentiel)

121 BENOEMING VAN DE EERSTE
ONDERVOORZITTER VAN HET PARLEMENT

NOMINATION DU PREMIER VICE-
PRÉSIDENT DU PARLEMENT

121 De voorzitter.-  We gaan over tot de benoeming van de eerste
ondervoorzitter van het parlement.

Ik herinner u eraan dat de voorzitter en de eerste ondervoorzitter
tot een verschillende taalgroep moeten behoren. Bovendien
geschieden, overeenkomstig artikel 13.2 van het reglement,

M. le président.-  Nous procédons à la nomination du premier
vice-président du parlement.

Je vous rappelle que le premier vice-président et le président
doivent appartenir à un groupe linguistique différent. En outre,
conformément à l’article 13.2. du règlement, les nominations
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benoemingen in het Bureau bij geheime stemming en bij
volstrekte meerderheid van stemmen in het parlement en in de
taalgroep waartoe de kandidaten behoren.

Vraagt iemand het woord voor een voorstel van
kandidaatstelling?

au sein du Bureau sont faites au scrutin secret et à la majorité
absolue des suffrages au sein du parlement et au sein du groupe
linguistique auxquels appartiennent les candidats.

Quelqu’un demande-t-il la parole pour une proposition de
candidature ?

121 Mevrouw Carla Dejonghe (Open Vld).- Ik stel de heer Guy
Vanhengel voor.

Mme Carla Dejonghe (Open Vld) (en néerlandais).- Je
propose M. Guy Vanhengel.

121 De voorzitter.-  U hebt het voorstel gehoord.

Aangezien er slechts één kandidaat is, verklaar ik de heer Guy
Vanhengel verkozen als eerste ondervoorzitter van het Brussels
Hoofdstedelijk Parlement.

(Applaus)

Ik nodig de eerste ondervoorzitter van het parlement uit plaats te
nemen aan het bureau.

M. le président.-  .Vous avez entendu la proposition.

Étant donné qu’il n’y a qu’un seul candidat, je déclare M. Guy
Vanhengel élu premier vice-président du Parlement de la Région
de Bruxelles-Capitale.

(Applaudissements)

J’invite le premier vice-président du parlement à prendre place
au bureau.

127 BENOEMING VAN DE ONDERVOORZITTERS EN
VAN DE SECRETARISSEN VAN HET PARLEMENT

NOMINATION DE VICE-PRÉSIDENTS
ET DE SECRÉTAIRES DU PARLEMENT

127 De voorzitter.-  Wij dienen tot de benoeming van drie
ondervoorzitters en van tien secretarissen over te gaan.

Ik stel u de volledige herbenoeming van de ondervoorzitters en
van de secretarissen voor.

Geen bezwaar?

Aldus wordt besloten.

Het vast Bureau is voor wettig en voltallig verklaard.

Het Brussels Hoofdstedelijk Parlement is voor wettig en voltallig
verklaard. Daarvan zal kennis worden gegeven aan de Koning,
aan de Senaat, aan de Kamer van Volksvertegenwoordigers,
aan het Vlaams Parlement, aan het Parlement van de
Franse Gemeenschap, aan het Waals Parlement, aan het
Parlement van de Duitstalige Gemeenschap, aan het ‘Parlement
francophone bruxellois’ en aan de Raad van de Vlaamse
Gemeenschapscommissie.

M. le président.-  Nous devons procéder à la nomination
successive de trois vice-présidents et de dix secrétaires.

Je vous propose la reconduction globale des vice-présidents et
des secrétaires.

Pas d’observation ?

Il en sera ainsi.

Le Bureau définitif est ainsi constitué.

Le Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale est constitué.
Il en sera donné connaissance au Roi, au Sénat, à la Chambre
des Représentants, au Parlement de la Communauté française,
au Parlement flamand, au Parlement de Wallonie, au Parlement
de la Communauté germanophone, au Parlement francophone
bruxellois et au Raad van de Vlaamse Gemeenschapscommissie.

129 TOESPRAAK VAN DE VOORZITTER DISCOURS DU PRÉSIDENT

129 De voorzitter.-  Vandaag hervat dit parlement zijn
werkzaamheden en ik zou u eerst en vooral willen zeggen hoe
blij ik ben u weer te zien.

Ik twijfel er niet aan dat u allen dit nieuwe werkjaar met
vastberadenheid en energie tegemoet treedt, na een pauze waarin
u hopelijk de kans hebt gehad om op adem te komen. Tijdens
de zomerperiode bleven we evenwel niet gespaard van beroering
en rampen, niet alleen buiten, maar ook binnen de landsgrenzen.

M. le président.-  Notre parlement reprend aujourd’hui ses
travaux et je voulais avant tout vous dire le plaisir que j’ai à vous
retrouver.

Je ne doute pas que vous abordez, toutes et tous, cette nouvelle
année de travail résolus et pleins d’énergie, après une pause
qui aura été, j’espère, l’occasion d’une respiration dans un été
qui aura toutefois charrié son lot de bouleversements et de
catastrophes, au niveau international comme dans notre pays, où
des dizaines de milliers de nos concitoyens tentent de se relever
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Tienduizenden landgenoten proberen nog steeds de klap van de
verschrikkelijke overstromingen in juli te boven te komen.

Ook de gezondheidssituatie noopt ons tot blijvende
waakzaamheid en verplicht ons ertoe onze hybride manier
van werken voort te zetten, waarbij sommige parlementsleden
aanwezig zijn en andere op afstand deelnemen aan de
werkzaamheden. Dit is niet zo evident, maar het heeft ons er niet
van weerhouden om doeltreffend te werk te gaan.

du coup que leur ont porté les terribles inondations du mois de
juillet.

La situation sanitaire reste, elle aussi, à surveiller. Elle nous
oblige à ne pas baisser la garde et à maintenir cette façon hybride
de travailler, avec une partie des députés présents, l’autre à
distance. Une formule qui n’est pas la plus simple, mais qui ne
nous a pas empêchés, j'ose le dire, de nous montrer efficaces.

131 (verder in het Nederlands)

Ondanks de omstandigheden waren de twee eerste jaren van deze
regeerperiode erg druk en ook het komende jaar belooft er een
vol uitdagingen en belangrijke dossiers te zijn.

(poursuivant en néerlandais)

Malgré les circonstances, les deux premières années de cette
législature ont été très chargées et l'année à venir promet
également d'être riche en défis et en dossiers importants.

133 (verder in het Frans)

Om ons te begeleiden in onze werkzaamheden, kunnen we zoals
altijd rekenen op de diensten van het parlement. Die worden
voortaan geleid door de heer Hugues Timmermans, onze nieuwe
griffier, die ik een goed werkjaar toewens.

Ik zei zonet dat er veel op de agenda staat. Zo is er de komende
weken bijvoorbeeld het debat over de gewestelijke begroting,
waarvan iedereen het belang kent.

We sluiten ook de Assisen tegen Racisme af, die het parlement
in april geopend heeft om te debatteren over alle vormen van
discriminatie waarvan nog te veel Brusselaars het slachtoffer zijn
omdat ze van Afrikaanse origine, Arabisch, islamitisch, Joods of
van Aziatische origine zijn, omdat hun huidskleur, hun afkomst,
hun nationale of etnische origine helaas nog altijd wantrouwen
en vijandelijkheid oproepen.

(poursuivant en français)

Pour nous accompagner dans nos travaux, nous pourrons comme
toujours compter sur les services de notre parlement. Ils sont
désormais dirigés par M. Hugues Timmermans, notre nouveau
greffier à qui je souhaite une bonne rentrée.

J’évoquais à l’instant un agenda bien riche. Dans les prochaines
semaines, nous aurons par exemple à débattre du budget
régional, un exercice dont on sait combien il est important.

Nous clôturerons aussi les assises contre le racisme, que notre
assemblée a ouvertes en avril dernier pour débattre de toutes
les formes de discriminations auxquelles de trop nombreux
Bruxellois restent en butte parce qu’ils sont afrodescendants,
arabes, musulmans, juifs, d’origine asiatique, parce que leur
couleur de peau, leur ascendance, leur origine nationale ou
ethnique ont encore le malheur de susciter la méfiance et
l’hostilité.

135 (verder in het Nederlands)

Met de debatten die we in dat kader hebben gevoerd, dragen
wij ons steentje bij aan wat op gewestelijk en federaal
niveau gebeurt om deze onrechtvaardigheid te bestrijden; een
onrechtvaardigheid die helaas nog al te vaak een belemmering
vormt in het leven van vele Brusselaars.

(poursuivant en néerlandais)

Au travers des débats que nous avons tenus dans ce contexte,
nous contribuons à ce qui se passe aux niveaux régional et fédéral
pour combattre cette injustice qui, malheureusement, entrave
encore trop souvent la vie de nombreux Bruxellois.

137 (verder in het Frans)

Ons parlement is uiteraard de plaats waar de kwesties die onze
samenleving beroeren, besproken moeten kunnen worden.

Het is ook aan ons om de persoon aan te duiden die de
bemiddelingsdienst moet leiden die ervoor moet zorgen dat de
Brusselaars dezelfde rechten genieten als hun medeburgers uit
Vlaanderen en Wallonië.

We moeten verdere stappen zetten in het uittekenen van het
samenleven, met name wat de neutraliteit van de openbare
diensten betreft. Dat is gebleken na de uitspraak van de

(poursuivant en français)

Notre parlement est évidemment le lieu où doivent pouvoir être
débattues les questions qui secouent notre société.

Il nous reviendra également, chers collègues, de désigner la
personne qui dirigera le service de médiation dont nous dotons
Bruxelles pour assurer aux Bruxellois les mêmes droits qu’à
leurs concitoyens de Flandre ou de Wallonie.

Nous devrons également avancer sur les contours du vivre
ensemble, notamment sur les contours de la neutralité des
services publics. Nous l’avons vu après la décision rendue par
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arbeidsrechtbank in verband met de MIVB. Zoals het Uitgebreid
Bureau beslist heeft, zal de commissie Algemene Zaken
reflecteren over dit belangrijke thema, dat gevoelig ligt in een
multicultureel stadsgewest als het onze.

le tribunal du travail à l’encontre de la STIB. Comme cela a été
décidé en Bureau élargi, la commission des affaires générales
ouvrira donc la réflexion sur cette thématique importante,
sensible pour une ville-région aussi multiculturelle que la nôtre.

139 (verder in het Nederlands)

De voorbije maanden zijn wij ook met iets nieuws begonnen,
namelijk met de overlegcommissies, een avontuur dat zal worden
voortgezet. De volgende commissies zullen moeten worden
georganiseerd en de afgelopen commissies verder worden
opgevolgd. In dit verband zou ik toch willen benadrukken
hoezeer de Brusselaars gehoor geven aan de oproep om van nabij
te worden betrokken bij onze werkzaamheden.

(poursuivant en néerlandais)

Ces derniers mois, nous avons également entamé une nouvelle
aventure, à savoir les commissions de concertation, aventure
qui va se poursuivre. Il nous faudra organiser les prochaines
commissions et assurer le suivi des précédentes. À cet égard, je
tiens à souligner combien les Bruxellois répondent à l'invitation
à s'impliquer étroitement dans nos travaux.

141 (verder in het Frans)

Bij het samenstellen van de twee commissies hebben zich telkens
bijna 1.000 burgers kandidaat gesteld om deel te nemen aan de
debatten.

Sinds de aanpassing van het petitierecht, heeft het parlement
niet minder dan zeven ontvankelijke petities ontvangen en
behandeld. Voordien was slechts een enkele petitie ooit zover
geraakt.

Onze wens om van het parlement in de ogen van de Brusselaars
een plaats te maken die van hen is, waar ze hun bezorgdheden
kwijt kunnen en waar hun stem gehoord wordt, die wens wordt
steeds meer werkelijkheid en dat is voor ons allemaal een grote
bron van tevredenheid.

(poursuivant en français)

Lors de la constitution des deux commissions délibératives, près
de 1.000 citoyens se sont à chaque fois déclarés prêts à participer
aux débats.

Depuis la révision du droit de pétition, pas moins de sept pétitions
recevables nous sont parvenues et ont été traitées. Il s'agit d'une
accélération sans précédent, puisqu'avant cela une seule pétition
avait réuni les conditions nécessaires pour ouvrir à celui qui la
portait les portes de notre institution.

Notre souhait de faire en sorte que notre parlement soit bien perçu
par les Bruxellois comme un lieu qui leur appartient, un lieu où ils
sont invités à rapporter et partager leurs préoccupations, un lieu
où leur voix est tout à fait légitime, ce souhait se concrétise donc
petit à petit, et c’est une énorme satisfaction que nous partageons
tous.

143 (verder in het Nederlands)

We zullen ook gevolg moeten geven aan de 183 aanbevelingen
van de bijzondere commissie inzake de aanpak van de Covid-19-
pandemie en aan het herstelplan dat de regering heeft uitgewerkt
om het hoofd te bieden aan de gevolgen van deze pandemie. Dit
was immers een crisis die de samenleving en het leven van de
Brusselaars, ons sociaal en gezondheidsstelsel en onze economie
grondig heeft ontwricht.

(poursuivant en néerlandais)

Nous allons également devoir donner suite aux 183
recommandations de la commission spéciale consacrée à la
gestion de la pandémie de Covid-19 et au plan de relance élaboré
par le gouvernement pour faire face aux conséquences de cette
pandémie. Il s'agit en effet d'une crise qui a profondément
bouleversé la société et la vie des Bruxellois, notre système social
et sanitaire ainsi que notre économie.

145 (verder in het Frans)

Ik zal niet alle dossiers opsommen die ons wachten. Het
parlement zal aan een hoog tempo blijven werken. Dat werk
wordt soms gehinderd door het erg hoge aantal vragen en
interpellaties. Daar wil ik uw aandacht voor vragen.

Toen mijn voorganger, Charles Picqué, zeven jaar geleden
het parlement toesprak ter gelegenheid van het begin van het
parlementaire jaar, vroeg hij al om daar aandacht aan te besteden:
"Het aantal vragen en interpellaties is niet noodzakelijk een
indicatie van vitaliteit. Kwaliteit en inhoud zijn te verkiezen
boven kwantiteit."

(poursuivant en français)

Je ne vais pas énumérer tous les dossiers qui nous attendent.
Notre assemblée continuera à travailler à un rythme soutenu.
Celui-ci est parfois entravé, cependant, par l'inflation du nombre
de questions et d'interpellations. Je voudrais attirer votre
attention sur ce point.

Il y a sept ans, mon prédécesseur, Charles Picqué, adressant
quelques mots à cette honorable assemblée à l'occasion de
la rentrée parlementaire de 2014, invitait déjà à modérer ce
flux : "Le nombre de questions et d'interpellations n'est pas
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Ik weet dat ik kan rekenen op de medewerking van iedereen, en
met name van het Bureau en het Uitgebreid Bureau, om onze
instelling zo goed mogelijk te doen functioneren en erover te
waken dat we onze energie besteden om zoveel mogelijk te
beantwoorden aan de verwachtingen en bekommernissen van de
Brusselaars. Ik weet dat ik daarvoor ook kan rekenen op alle
diensten van het parlement die ons begeleiden in onze taak en
instaan voor de dagelijkse werking van het parlement. Ik dank
hen daarvoor.

Bedankt ook aan de journalisten die onze werkzaamheden
verslaan.

Ik wens iedereen een erg vruchtbaar parlementair jaar toe.

(Applaus)

nécessairement un indice de vitalité. La qualité et le contenu
doivent être préférés à la quantité."

Je sais pouvoir compter sur votre bonne collaboration à tous
et toutes, notamment de la part du Bureau et du Bureau élargi,
pour faire fonctionner notre institution au mieux et veiller à ce
que notre énergie soit dédiée à rencontrer le plus possible les
attentes et les préoccupations des Bruxelloises et Bruxellois. Je
sais aussi pouvoir compter, pour cela, sur l'ensemble des services
du personnel du parlement qui nous accompagnent dans notre
tâche et assurent au quotidien le fonctionnement de l'assemblée.
Je les remercie.

Merci également aux journalistes qui suivent et rendent compte
de nos travaux.

Je nous souhaite une nouvelle année de travail très fructueuse.

Bonne rentrée à tous et à toutes !

(Applaudissements)

149 VOORZITTERSCHAPPEN VAN DE VASTE
COMMISSIES EN BENOEMING VAN DE
BUREAUS VAN DE VASTE COMMISSIES

PRÉSIDENCES DES COMMISSIONS
PERMANENTES ET NOMINATION DES

BUREAUX DES COMMISSIONS PERMANENTES

149 De voorzitter.-  Overeenkomstig artikel 23.3 van het reglement,
zouden de commissies moeten vergaderen om hun bureaus
samen te stellen.

Indien het parlement eenparig akkoord gaat, zouden wij de
procedure kunnen vereenvoudigen en ervan uitgaan dat de
mandaten van de leden van de bureaus van de verschillende
commissies worden vernieuwd, met uitzondering van de
commissies waar in een wijziging voorzien is.

Geen bezwaar?

Aldus wordt besloten.

M. le président.-  Conformément à l'article 23.3 du règlement,
les commissions devraient se réunir afin de procéder à la
nomination de leurs bureaux respectifs.

Si le parlement est unanimement d’accord, nous pourrions
simplifier la procédure et considérer comme réélus les membres
des bureaux des commissions, à l’exception, bien entendu, des
commissions où un changement est prévu.

Pas d’observation ?

Il en sera ainsi.

151 EERBETOON HOMMAGE

151 De voorzitter.-  We zijn helaas een personeelslid verloren. Ik
wil de familie en de collega's die hier zijn, begroeten. Ik dank u
voor uw aanwezigheid.

Met grote droefheid hebben wij op 29 augustus kennisgenomen
van het overlijden van mevrouw Nicole Reynders,
hoofdkamerbewaarder in ons parlement.

M. le président.-  Nous avons perdu un membre de notre
personnel. Je tiens d'ailleurs à saluer la famille et les collègues
qui sont ici présents. Je vous remercie pour votre présence.

C'est avec une immense tristesse que nous avons appris le décès,
le 29 août dernier, de Mme Nicole Reynders, huissière en chef
au sein de notre assemblée.

155 (verder in het Nederlands)

In naam van de vele parlementsleden die mevrouw Nicole
Reynders gedurende de afgelopen dertig jaar hebben gekend
als een enthousiast en toegewijd persoon die er altijd om
bekommerd was de activiteiten van onze instellingen vlekkeloos
te laten verlopen, en ook in naam van de talrijke collega's,

(poursuivant en néerlandais)

Au nom des nombreux parlementaires qui ont connu Mme
Nicole Reynders au cours des 30 dernières années comme une
personne enthousiaste, engagée et toujours soucieuse du bon
déroulement des activités de nos institutions, mais aussi au
nom des nombreux collègues et membres du personnel qui sont
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personeelsleden die erg geschokt zijn door haar overlijden, wil ik
hier vandaag haar familie, in het bijzonder haar echtgenoot Marc,
haar dochters Klara en Helena en haar kleindochtertje Billie,
nogmaals condoleren en hulde brengen aan haar nagedachtenis.

particulièrement choqués par son décès, je tiens à présenter mes
condoléances et à lui rendre hommage auprès de sa famille, en
particulier son époux Marc, ses filles Klara et Helena ainsi que
sa petite-fille Billie.

157 (verder in het Frans)

Nicole was amper 60 en had het parlement in oktober verlaten
op advies van haar arts. Zij had tijd om afscheid te nemen van
haar naaste collega's tijdens een kleine plechtigheid, waarbij de
leden van haar team en de adjunct-griffier de gelegenheid hadden
om hun vriendschap te betuigen, maar vooral hun erkenning en
dankbaarheid voor de niet aflatende toewijding die zij altijd aan
de dag heeft gelegd, zowel voor onze instelling als voor haar
team. Niemand had ooit gedacht dat dit afscheid haar laatste zou
zijn.

Staat u mij toe enkele woorden te wijden aan de loopbaan en de
persoon van mevrouw Reynders, van Nicole, voor allen die haar
gekend en gewaardeerd hebben, en haar dierbaar waren.

(poursuivant en français)

Âgée d'à peine 60 ans, Nicole avait quitté le parlement en octobre
dernier sur les conseils de son médecin. Elle avait eu le temps de
dire au revoir à ses collègues les plus proches lors d'une petite
cérémonie au cours de laquelle les membres de son équipe et
le greffier adjoint avaient eu l'occasion de lui témoigner leur
amitié, mais surtout, leur reconnaissance et leur gratitude pour le
dévouement sans faille qu'elle n'a cessé de témoigner, tant vis-à-
vis de notre institution que de son équipe. Jamais personne n'avait
imaginé que cet au revoir serait le dernier.

Permettez-moi à mon tour d'évoquer en quelques mots la carrière
et la personnalité de Mme Reynders, de Nicole, pour tous ceux
et celles qui l'ont connue, appréciée et aimée.

159 (verder in het Nederlands)

Nicole nam deel aan de eerste aanwervingsexamens van het
parlement en trad in functie in oktober 1991. Als de jonge
mama die ze toen was, maar ook daarna heeft ze zich altijd
volop ingezet om orde op zaken te stellen en de regels
te laten respecteren in de verschillende gebouwen waarin
onze instellingen achtereenvolgens waren gehuisvest vooraleer
ze in de huidige gebouwen in de Lombardstraat 69 zijn
ingetrokken. Kort nadat de renovatiewerken aan het gebouw
werden aangevat, werd ze verantwoordelijk voor het team van
de kamerbewaarders, eerst als adjunct-hoofdkamerbewaarder,
daarna, vanaf mei 2016, als hoofdkamerbewaarder.

(poursuivant en néerlandais)

Nicole a participé aux premiers concours de recrutement du
parlement et est entrée en fonction en octobre 1991. À l'époque,
jeune maman, mais aussi par la suite, elle s'est toujours efforcée
de faire régner l'ordre et le respect des règles dans les différents
bâtiments qui ont successivement abrité nos institutions avant
de s'installer dans les bâtiments actuels, au numéro 69 de la rue
du Lombard. Peu après le début des travaux de rénovation du
bâtiment, elle est devenue responsable de l'équipe des huissiers,
d'abord en tant que huissière adjointe, puis, à partir de mai 2016,
en tant que huissière en chef.

161 (verder in het Frans)

Mevrouw Reynders was dienstbaar, nauwgezet en glimlachte
altijd, kortom een harde werker. Zij was altijd solidair met haar
team en deinsde er nooit voor terug zich beschikbaar te stellen
en een handje te helpen, zelfs 's avonds en in het weekend. Er
kon altijd op haar gerekend worden.

Deze professional was ook een leider; een leider met een
luisterend oor voor haar collega's en die zich bekommerde
om hun welzijn. Met openhartigheid, moed en een vaak
ontwapenende authenticiteit aarzelde zij niet om voor haar team
op te komen en te strijden voor rechtvaardigheid en gelijkheid
onder haar collega's.

Om al deze professionele en menselijke kwaliteiten, wil ik
vandaag, namens jullie, een laatste eerbetoon brengen aan onze
overleden collega.

Namens het parlement, dankuwel, mevrouw Reynders.

(verder in het Nederlands)

(poursuivant en français)

Le sens du service chevillé au corps, minutieuse et toujours
souriante, Mme Reynders était une grande travailleuse. Toujours
solidaire de son équipe, elle ne reculait devant aucun effort
lorsqu'il s'agissait de se rendre disponible et de donner un coup
de main, en ce compris les soirs et les week-ends. On pouvait
toujours compter sur elle.

Cette grande professionnelle était aussi une cheffe ; une cheffe
à l'écoute de ses collègues et soucieuse de leur bien-être. Avec
franchise, courage et une authenticité souvent désarmante, elle
n'hésitait pas à monter au créneau pour défendre son équipe et
à se battre pour que justice et égalité soient respectées entre ses
collègues.

Pour toutes ces belles qualités professionnelles et humaines, je
souhaiterais aujourd'hui rendre un dernier hommage, en votre
nom, à notre regrettée collègue.

Au nom du parlement, merci, Mme Reynders.
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Bedankt, Nicole.

(verder in het Frans)

Er zal altijd iets van jou overblijven in de waarden en het gevoel
van betrokkenheid dat je aan je team hebt kunnen doorgeven.

Dames en heren, ik stel voor dat we een moment van stilte in
acht nemen.

(De parlementsleden staan recht en nemen een minuut stilte in
acht)

Hartelijk dank aan de familieleden voor hun aanwezigheid en
onze oprechte deelneming.

(poursuivant en néerlandais)

Merci, Nicole.

(poursuivant en français)

Il restera toujours un peu de vous dans les valeurs et le sens de
l'engagement que vous avez su transmettre à votre équipe.

Chers collègues, je vous propose de nous recueillir quelques
instants.

(L'assemblée se lève et observe une minute de silence)

Merci infiniment aux membres de la famille pour leur présence
et toutes nos sincères condoléances.

163 GEHEIME STEMMINGEN MET HET OOG OP
DE VOORDRACHT VAN EEN DUBBELTAL VAN

KANDIDATEN VAN DRIE EFFECTIEVE MANDATEN
EN DRIE PLAATSVERVANGENDE MANDATEN

VOOR HET BRUSSELS WAARBORGFONDS

SCRUTINS SECRETS EN VUE DE LA
PRÉSENTATION D’UNE LISTE DOUBLE DE

CANDIDATS À TROIS MANDATS EFFECTIFS
ET TROIS MANDATS SUPPLÉANTS POUR
LE FONDS BRUXELLOIS DE GARANTIE

163 De voorzitter.-  Aan de orde zijn de geheime stemmingen met
het oog op de voordracht van een dubbeltal van kandidaten van
drie effectieve en drie plaatsvervangende mandaten voor het
Brussels Waarborgfonds.

Bij brief ontvangen op 12 juni 2020 heeft staatssecretaris
Barbara Trachte het Brussels Hoofdstedelijk Parlement verzocht
de procedure aan te vatten opdat aan de regering een lijst
van kandidaten zou worden voorgelegd met het oog op de
hernieuwing van het mandaat van drie effectieve leden en
van drie plaatsvervangende leden van de raad van bestuur van
het Brussels Waarborgfonds, benoemd op voordracht van het
Brussels Hoofdstedelijk Parlement.

Artikel 11 van de ordonnantie van 22 april 1999 tot wijziging
van de wet van 4 augustus 1978 tot economische heroriëntering
en houdende de oprichting van het Brussels Waarborgfonds stelt
dat drie leden worden benoemd op voordracht van het Brussels
Hoofdstedelijk Parlement.

Artikel 12 van voornoemde ordonnantie bepaalt het volgende:

“De duur van het mandaat van de bestuurders is zes jaar.
Het is vernieuwbaar volgens de regels die gelden voor hun
benoeming. De bestuurder die niet meer voldoet aan één van de
benoemingsvoorwaarden, houdt op deel uit te maken van de raad
van bestuur.

Na afloop van hun mandaat blijven de leden hun ambt uitoefenen
tot de vernieuwing van hun mandaat in werking treedt of tot hun
opvolger benoemd is.”

Artikel 3, § 2, van de ordonnantie van 13 februari
2014 “ertoe strekkende binnen de leden die door de

M. le président.-  L’ordre du jour appelle les scrutins secrets
en vue de la présentation d’une liste double de candidats à
trois mandats effectifs et trois mandats suppléants pour le Fonds
bruxellois de garantie.

Par lettre reçue le 12 juin 2020, Mme Barbara Trachte, secrétaire
d’État, a demandé au parlement d'initier la procédure adéquate
afin que le gouvernement soit saisi d’une liste double de
candidats en vue du renouvellement du mandat des trois
membres effectifs et des trois membres suppléants du conseil
d’administration du Fonds bruxellois de garantie, nommés sur
présentation du Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale.

L’article 11 de l’ordonnance du 22 avril 1999 modifiant la loi
du 4 août 1978 de réorientation économique et portant création
du Fonds bruxellois de garantie précise que trois membres
sont nommés sur présentation du Parlement de la Région de
Bruxelles-Capitale.

L'article 12 de l’ordonnance précitée dispose que :

"Le mandat des administrateurs est de six ans. Il est renouvelable
selon les règles prévues pour leur nomination. L’administrateur
qui perd l’une ou l’autre des conditions de nomination cesse de
faire partie du conseil d’administration.

À l’échéance de leur mandat, les membres continuent à exercer
leurs fonctions jusqu’à l’entrée en vigueur du renouvellement de
leur mandat ou de la nomination de leur successeur."

L'article 3, § 2, de l'ordonnance du 13 février 2014 "visant à
garantir, au sein des organes de gestion des personnes morales,
une présence équilibrée de femmes et d'hommes parmi les
membres nommés par le Gouvernement de la Région de
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Brusselse Hoofdstedelijke Regering benoemd worden in
de bestuursorganen van rechtspersonen, een evenwichtige
aanwezigheid van vrouwen en mannen te waarborgen”, die op
15 maart 2014 in werking is getreden, bepaalt dat ten minste een
derde van de leden die door het Brussels Hoofdstedelijk Gewest
in een bestuursorgaan benoemd zijn, van een ander geslacht moet
zijn.

Artikel 3, § 3, van bovengenoemde ordonnantie bepaalt dat, als
een derde partij (in dit geval het parlement) aan de regering
de benoeming van een lid in het bestuursorgaan van een
rechtspersoon voorstelt, ze twee kandidaten van een verschillend
geslacht dient voor te stellen.

De lijst van de volgende kandidaatstellingen werd u
overgezonden:

- de heer Vincent Biauce (F), master in administratief beheer en
bedrijfsconsultant;

- de heer Daniel Stanciu (F), logistiek assistent;

- mevrouw Karolien Kaisz (N), handelsingenieur, met
specialisatie in Europese financiën, adviseur overheidsfinanciën
bij een ministerieel kabinet;

- mevrouw Mimi Crahaij (N), master in de rechten,
advocate met specialisatie in het internationaal privaatrecht
en vennootschapsrecht, lid van de raad van bestuur van
hub.brussels;

- mevrouw Kim Fredericq Evangelista (F), licentiaat in de
economische wetenschappen, politiek adviseur;

- mevrouw Imane Belguenani (N), master in de psychologie
met ervaring in de horeca, ondervoorzitter van het fonds
screen.brussels;

- de heer Grégory Rrase (F), schepen, kandidaat voor een
plaatsvervangend mandaat;

- de heer Nolan Masure (F), master in de politieke
wetenschappen;

- mevrouw Tatiana Stellian (F), doctor in de kunstgeschiedenis
en archeologie, politiek medewerkster;

- de heer Frederik Ceulemans (N), master in de
binnenhuisarchitectuur, ondernemer en medeoprichter van een
platform voor kandidaat-ondernemers;

- mevrouw Ilona Swenne (F), master in het publiekrecht en
internationaal recht, parlementair attachée;

- mevrouw Shadi Farkhojasteh (F), master in economisch en
sociaal beleid (kandidaat voor een plaatsvervangend mandaat);

Bruxelles-Capitale", entrée en vigueur le 15 mars 2014, prévoit
qu'un tiers au moins des membres nommés au sein d'un organe
de gestion par la Région de Bruxelles-Capitale doivent être de
sexe différent.

L'article 3, § 3, de l'ordonnance précitée dispose que lorsqu'un
tiers (en l'espèce, le parlement) propose au gouvernement la
nomination d'un membre au sein de l'organe de gestion d'une
personne morale, il est tenu de proposer deux candidat(e)s de
sexe différent.

La liste des candidatures suivantes vous a été transmise :

- M. Vincent Biauce (F), master en gestion administrative et
consultant en entreprise ;

- M. Daniel Stanciu (F), assistant en logistique ;

- Mme Karolien Kaisz (N), ingénieure commerciale spécialisée
en finances européennes, conseillère en finances publiques
auprès d’un cabinet ministériel ;

- Mme Mimi Crahaij (N), master en droit, avocate spécialisée
en droit international privé et en droit des sociétés, membre du
conseil d’administration de hub.brussels ;

- M. Kim Fredericq Evangelista (F), licencié en sciences
économiques, conseiller politique ;

- Mme Imane Belguenani (N), master en psychologie avec
une expérience dans l’horeca, vice-présidente du fonds
screen.brussels ;

- M. Grégory Rase (F), échevin, candidat à un mandat suppléant ;

- M. Nolan Masure (F), master en sciences politiques ;

- Mme Tatiana Stellian (F), docteur en histoire de l’art et
archéologie, collaboratrice politique ;

- M. Frederik Ceulemans (N), master en architecture d’intérieur,
entrepreneur et cofondateur d’une plateforme à destination des
candidats entrepreneurs ;

- Mme Ilona Swenne (F), master en droit public et international,
attachée parlementaire ;

- Mme Shadi Farkhojasteh (F), master en politique économique
et sociale (candidate à un mandat suppléant) ;

- M. Samuel De Hertogh (F), master en économie, conseiller
Cocom auprès d’un cabinet ministériel ;

- M. Arnaud Henry (F), master en sciences économiques,
conseiller auprès d’un cabinet ministériel ;
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- de heer Samuel De Hertogh (F), master in de economie, GGC-
adviseur bij een ministerieel kabinet;

- de heer Arnaud Henry (F), doctor in de economie, adviseur bij
een ministerieel kabinet;

- mevrouw Stéphanie Lepczynski (F), master in het Europees
recht, adviseur bij een ministerieel kabinet;

- mevrouw Lisa Isnard (F), master in de politieke wetenschappen
en Europese studies, leidinggevende bij een ministerieel kabinet.

De geheime stemmingen door middel van een papieren stembrief
zullen plaatsvinden:

- voor de eerste effectieve en plaatsvervangende kandidaten: op
maandag 20 september 2021 tussen 9.30 uur en 12.30 uur in de
spiegelzaal;

- voor de tweede effectieve en plaatsvervangende kandidaten: op
dinsdag 21 september 2021 tussen 9.30 uur en 12.30 uur in de
spiegelzaal.

Een stembrief zal daar per dag bezorgd worden aan de
volksvertegenwoordigers.

Enkel de volksvertegenwoordigers kunnen een stembriefje in de
stembus deponeren.

Er wordt u gevraagd een kruisje te zetten naast de naam van zes
kandidaten. Elke stembrief met meer dan zes kruisjes zal nietig
verklaard worden. Diegenen met de meeste stemmen worden
effectieve verkozenen. De volgende drie zullen opvolgers zijn.

De telling van de stemmen en de bekendmaking van de resultaten
van de verkiezing van de eerste drie effectieve kandidaten en de
eerste drie plaatsvervangende kandidaten zullen aan het einde
van deze zitting plaatsvinden.

- Mme Stéphanie Lepczynski (F), master en droit européen,
conseillère auprès d’un cabinet ministériel ;

- Mme Lisa Isnard (F), master en sciences politiques et études
européennes, responsable au sein d’un cabinet ministériel.

Les scrutins secrets au moyen d’un bulletin papier ont lieu :

- pour les premiers candidats effectifs et suppléants : le lundi 20
 septembre 2021 entre 9h30 et 12h30 dans la salle des glaces ;

- pour les seconds candidats effectifs et suppléants : le mardi 21
 septembre 2021 entre 9h30 et 12h30 dans la salle des glaces.

Un bulletin par jour sera remis aux députés à cet endroit.

Seuls les députés peuvent déposer un bulletin dans l’urne.

Il vous est demandé de mettre une croix à côté du nom des
six candidats. Tout bulletin qui comportera plus de six scrutins
sera considéré comme nul. Les élus effectifs seront ceux qui
récolteront le plus de voix. Les trois suppléants seront les
suivants.

Le dépouillement et la proclamation des résultats de l’élection
des trois premiers candidats effectifs et des trois premiers
candidats suppléants auront lieu à la fin de cette séance.

165 BRUSSELSE CONTROLECOMMISSIE COMMISSION DE CONTRÔLE BRUXELLOISE

165 OPROEP TOT KANDIDATEN
VOOR EEN INFORMATICUS

APPEL À CANDIDATURES EN VUE DE LA
DÉSIGNATION D’UN INFORMATICIEN

165 De voorzitter.-  Ik herinner u eraan dat tijdens de plenaire
vergadering van 19 maart 2021 geheime stemmingen werden
georganiseerd voor de benoeming van vier vaste leden,
te weten een jurist, een informaticus en twee personen
met beroepservaring op het gebied van het beheer van
persoonsgegevens.

De tweede ronde voor de aanstelling van de plaatsvervangende
leden werd uitgesteld.

Aangezien er slechts één kandidaat-informaticus was, die reeds
als vast lid werd aangesteld, werd in het Belgisch Staatsblad van
22 juli 2021 een nieuwe oproep tot kandidaatstelling voor de

M. le président.-  Je vous rappelle que lors de la séance plénière
du 19 mars 2021, des scrutins secrets ont été organisés en vue de
la désignation de quatre membres effectifs de la Commission de
contrôle bruxelloise, à savoir un juriste, un informaticien et deux
personnes ayant une expérience professionnelle dans la gestion
de données à caractère personnel.

Le second tour pour la désignation des membres suppléants a été
reporté.

Étant donné qu’il n’y avait qu’un seul candidat informaticien,
déjà désigné comme membre effectif, un nouvel appel à
candidatures en vue de désigner un informaticien suppléant a été
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aanstelling van een plaatsvervangend informaticus gepubliceerd,
die op 6 september 2021 werd afgesloten. Naar aanleiding van
deze oproep werden geen kandidaturen ontvangen.

Een nieuwe oproep tot kandidaatstelling met het oog op de
aanstelling van een plaatsvervanger met de hoedanigheid van
informaticus zal in het Belgisch Staatsblad worden gepubliceerd.

Geen bezwaar?

Aldus wordt besloten.

publié au Moniteur belge le 22 juillet 2021 et s’est clôturé le 6
 septembre 2021. Aucune candidature n’a été introduite à la suite
de cet appel.

Un nouvel appel à candidatures en vue de la désignation
d’un suppléant ayant la qualité d’informaticien sera publié au
Moniteur belge.

Pas d’observation ?

Il en sera ainsi.

167 STEDENBOUWKUNDIG COLLEGE COLLÈGE D’URBANISME

167 OPROEP TOT KANDIDAATSTELLINGEN
VOOR VIJF VACANTE MANDATEN

APPEL À CANDIDATURES POUR
CINQ MANDATS VACANTS

167 De voorzitter.-  Bij brief van 8 maart 2021 heeft de
staatssecretaris belast met stedenbouw het parlement gevraagd
om de regering een dubbeltal van kandidaten voor te leggen
voor de aanstelling van vijf leden van het Stedenbouwkundig
College overeenkomstig artikel 12 van het Brussels Wetboek
van Ruimtelijke Ordening van 9 april 2004 en het besluit van de
Executieve van 29 juni 1992 betreffende het Stedenbouwkundig
College, zoals vervangen door het besluit van de regering van 16
 januari 2003.

Artikel 3 van voornoemd besluit, stelt het volgende: "De leden
van het Stedenbouwkundig College zijn ten minste dertig jaar
oud en mogen niet ouder zijn dan zeventig jaar op het ogenblik
van hun benoeming of, in voorkomend geval, op het ogenblik
van de vernieuwing van hun ambtstermijn.".

Artikel 2, § 1, van de ordonnantie van 27 april 1995 houdende
invoering van een evenwichtige vertegenwoordiging van
mannen en vrouwen in adviesorganen, stelt het volgende:
“Telkens in een adviesorgaan één of meerdere mandaten ten
gevolge van een voordrachtprocedure te begeven zijn, dient per
mandaat, door elke voordragende instantie, de kandidatuur van
minstens één man en één vrouw voorgedragen te worden.”.

Overeenkomstig artikel 2, § 1 van de ordonnantie van
27 april 1995 houdende invoering van een evenwichtige
vertegenwoordiging van mannen en vrouwen in adviesorganen,
is het parlement verplicht om voor elk vacant mandaat de
kandidatuur van minstens één man en één vrouw voor te dragen.

Ingevolge verschillende oproepen tot kandidaatstellingen heeft
het parlement de volgende kandidaatstellingen ontvangen:

- de heer Luc Hennart, licentiaat in de rechten, magistraat,
kandidaat voor het voorzitterschap van het Stedenbouwkundig
College (voor een nieuw mandaat);

- de heer. Hubert Burtonboy, architect (voor een nieuw
mandaat);

M. le président.-  Par lettre du 8 mars 2021, le secrétaire
d’État en charge de l’urbanisme a demandé au parlement de
saisir le gouvernement d’une liste double de candidats pour la
désignation de cinq membres du Collège d’urbanisme en vertu
de l’article 12 du Code bruxellois de l’aménagement du territoire
du 9 avril 2004 et de l’arrêté de l’exécutif du 29 juin 1992
relatif au Collège d’urbanisme, tel que remplacé par l’arrêté du
gouvernement du 16 janvier 2003.

L'article 3 de l’arrêté précité, dispose que "les membres du
Collège d'urbanisme sont âgés de trente ans au moins et de
septante ans au plus au moment de leur nomination, ou, le cas
échéant, au moment du renouvellement de leur mandat".

En vertu de l'article 2, § 1er, de l'ordonnance du 27 avril 1995
portant introduction d'une représentation équilibrée des hommes
et des femmes dans les organes consultatifs, "chaque fois qu'au
sein d'un organe consultatif, un ou plusieurs mandats sont à
attribuer suite à une procédure de présentation, chaque instance
chargée de présenter les candidatures est tenue de présenter, pour
chaque mandat, la candidature d'au moins un homme et une
femme".

Conformément à l’article 2, § 1er, de l’ordonnance du 27
avril 1995 portant introduction d’une représentation équilibrée
des hommes et des femmes dans les organes consultatifs, le
parlement est tenu de présenter la candidature d’au moins un
homme et une femme pour chaque mandat vacant.

À la suite des différents appels à candidatures, le parlement a été
saisi des candidatures suivantes :

- M. Luc Hennart, licencié en droit, magistrat, candidat à la
présidence du Collège d’urbanisme (pour un nouveau mandat) ;

- M. Hubert Burtonboy, architecte (pour un nouveau mandat) ;

- M. Xavier De Coster, architecte, licencié en histoire de l’art et
archéologie ;
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- de heer Xavier De Coster, architect, licentiaat in de
kunstgeschiedenis en de archeologie;

- mevrouw Capucine de Rochelée, master in de rechten, advocate
in het vastgoedrecht en stedenbouw;

- de heer Wim Tielemans, architect (voor een nieuw mandaat).

Aangezien het parlement onvoldoende kandidaturen heeft
ontvangen (vier mannen en een vrouw) en bijgevolg geen
dubbeltal van kandidaten voor de vijf vacante mandaten
(d.w.z. ten minste tien ontvankelijke kandidaatstellingen) aan de
regering kan voorleggen, wordt voorgesteld om de termijn voor
de oproep tot kandidaten te verlengen tot maandag 15 november
2021 om 12.00 uur en een nieuwe oproep te publiceren in het
Belgisch Staatsblad.

- Mme Capucine de Rochelée, master en droit, avocate en droit
immobilier et urbanisme ;

- M. Wim Tielemans, architecte (pour un nouveau mandat).

Le parlement étant saisi d’un nombre insuffisant de candidatures
(soit quatre hommes et une femme) et ne pouvant dès lors
présenter au gouvernement une liste double de candidats aux
cinq mandats vacants (soit au minimum dix candidatures
recevables présentées), il est proposé de prolonger le délai
d’appel aux candidats jusqu’au lundi 15 novembre 2021 à 12
heures et de publier un nouvel avis au Moniteur belge.

169 MEDEDELINGEN AAN HET PARLEMENT COMMUNICATIONS FAITES AU PARLEMENT

169 (zie bijlagen) (voir annexes)

171 ONTWERPEN VAN ORDONNANTIE PROJETS D’ORDONNANCE

171 Indieningen Dépôts

171 De voorzitter.-  Op datum van 30 juli 2021 heeft de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering het ontwerp van ordonnantie tot
wijziging van de ordonnantie van 27 oktober 2016 tot
vaststelling van een open databeleid en tot omzetting van
richtlijn 2019/1024/EU van het Europees Parlement en de Raad
van 20 juni 2019 (herziening) inzake open data en het hergebruik
van overheidsinformatie (nr. A-407/1-2020/2021) ingediend.

Geen bezwaar?

- Verzonden naar de commissie voor de Economische Zaken en
de Tewerkstelling.

Op datum van 26 augustus 2021 heeft de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering het ontwerp van ordonnantie
houdende instemming met het samenwerkingsakkoord van 19
 maart 2021 tussen het Waals Gewest, het Vlaams Gewest, het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest en de Duitstalige Gemeenschap
met betrekking tot de coördinatie inzake het toezicht en
de naleving van de gewestelijke wetgevingen betreffende
tewerkstelling (nr. A-408/1-2020/2021) ingediend.

Geen bezwaar?

- Verzonden naar de commissie voor de Economische Zaken en
de Tewerkstelling.

Op datum van 26 augustus 2021 heeft de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering het ontwerp van ordonnantie
houdende instemming met het samenwerkingsakkoord van 24
 juni 2021 tussen het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, het

M. le président.-  En date du 30 juillet 2021, le gouvernement
de la Région de Bruxelles-Capitale a déposé le projet
d'ordonnance modifiant l'ordonnance du 27 octobre 2016 visant
à l'établissement d'une politique de données ouvertes (open
data) et portant transposition de la directive 2019/1024/
UE du Parlement européen et du Conseil du 20 juin 2019
(refonte) concernant les données ouvertes et la réutilisation des
informations du secteur public (n° A-407/1-2020/2021).

Pas d'observation ?

- Renvoi à la commission des affaires économiques et de
l’emploi.

En date du 26 août 2021, le gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale a déposé le projet d'ordonnance portant
assentiment à l’accord de coopération du 19 mars 2021 entre la
Région wallonne, la Région flamande, la Région de Bruxelles-
Capitale et la Communauté germanophone portant sur la
coordination du contrôle et de la surveillance des législations
régionales relatives à l'emploi (n° A-408/1-2020/2021).

Pas d'observation ?

- Renvoi à la commission des affaires économiques et de
l'emploi.

En date du 26 août 2021, le gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale a déposé le projet d'ordonnance portant
assentiment à l'accord de coopération du 24 juin 2021 entre la
Communauté flamande, la Région flamande et la Région de
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Vlaams Gewest en de Vlaamse Gemeenschap met betrekking tot
de afstemming van het arbeidsmarktbeleid, opleiding, vorming
en de bevordering van de mobiliteit van werkzoekenden (nr.
 A-409/1-2020/2021) ingediend.

Geen bezwaar?

- Verzonden naar de commissie voor de Economische Zaken en
de Tewerkstelling.

Op datum van 31 augustus 2021 heeft de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering het ontwerp van ordonnantie tot
opheffing van de ordonnantie van 21 december 2018 tot
invoering van een huisvestingstoelage in het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest (nr. A-411/1-2020/2021) ingediend.

Geen bezwaar?

- Verzonden naar de commissie voor de Huisvesting.

Bruxelles-Capitale portant sur l’articulation de la politique du
marché du travail, de la formation et de la promotion de la
mobilité des chercheurs d’emploi (n° A-409/1-2020/2021).

Pas d'observation ?

- Renvoi à la commission des affaires économiques et de
l'emploi.

En date du 31 août 2021, le gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale a déposé le projet d'ordonnance abrogeant
l'ordonnance du 21 décembre 2018 visant à établir une
allocation de logement en Région de Bruxelles-Capitale (n°
A-411/1-2020/2021).

Pas d'observation ?

- Renvoi à la commission du logement.

173 INOVERWEGINGNEMINGEN PRISES EN CONSIDÉRATION

173 De voorzitter.-  Aan de orde is de inoverwegingneming van
het voorstel van resolutie van mevrouw Victoria Austraet en
mevrouw Bianca Debaets betreffende het vervoer van levende
dieren (nr. A-338/1 – 2020/2021).

Geen bezwaar?

- Verzonden naar de commissie voor het Leefmilieu en de
Energie.

Aan de orde is de inoverwegingneming van het voorstel van
resolutie van mevrouw Bianca Debaets, de heer Mathias Vanden
Borre, mevrouw Céline Fremault en de heer Geoffroy Coomans
de Brachène ertoe strekkende de Brusselse Regering zich te
verbinden tot de ontwikkeling en uitrol van herbestemmings-
plannen van het Brussels kerkelijk erfgoed (nr. A-391/1 –
2020/2021).

Geen bezwaar?

- Verzonden naar de commissie voor de Territoriale
Ontwikkeling.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle la prise en
considération de la proposition de résolution de Mmes Victoria
Austraet et Bianca Debaets relative au transport d'animaux
vivants (n° A-338/1 – 2020/2021).

Pas d’observation ?

- Renvoi à la commission de l’environnement et de l’énergie.

L’ordre du jour appelle la prise en considération de la proposition
de résolution de Mme Bianca Debaets, M. Mathias Vanden
Borre, Mme Céline Fremault et M. Geoffrey Coomans de
Brachène visant l’engagement du gouvernement bruxellois en
faveur du développement et de la mise en œuvre de plans
de réaffectation du patrimoine ecclésiastique bruxellois (n°
 A-391/1 – 2020/2021).

Pas d’observation ?

- Renvoi à la commission du développement territorial.

173 VOORSTEL VAN ORDONNANTIE VAN DE HEREN
MARTIN CASIER, ARNAUD VERSTRAETE,

MEVROUW ZOÉ GENOT, MEVROUW CARLA
DEJONGHE, MEVROUW JOËLLE MAISON EN
DE HEER FOUAD AHIDAR TOT OPRICHTING

VAN EEN PARITAIRE HUURCOMMISSIE EN TER
BESTRIJDING VAN BUITENSPORIGE HUURPRIJZEN

PROPOSITION D’ORDONNANCE DE MM. MARTIN
CASIER, ARNAUD VERSTRAETE, MMES ZOÉ

GENOT, CARLA DEJONGHE, JOËLLE MAISON
ET M. FOUAD AHIDAR VISANT À INSTAURER
UNE COMMISSION PARITAIRE LOCATIVE ET

À LUTTER CONTRE LES LOYERS ABUSIFS

173 (NRS. A-330/1 EN 2 – 2020/2021) (NOS A-330/1 ET 2 – 2020/2021)

173 De voorzitter.-  Het parlement is nog maar net in het bezit van
het definitieve en tweetalige advies van de Raad van State over de

M. le président.-  Le parlement vient de recevoir l’avis définitif
et bilingue du Conseil d’État sur les amendements nos 3, 4,
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amendementen nrs. 3, 4, 9 en 10 op het voorstel van ordonnantie
tot oprichting van een paritaire huurcommissie en ter bestrijding
van buitensporige huurprijzen, aangenomen in de commissie.

Aangezien de deadline te kort is, worden de bespreking en de
stemming over het voorstel van ordonnantie uitgesteld tot de
volgende plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement.

De algemene bespreking van het voorstel van ordonnantie van
de heren Martin Casier, Arnaud Verstraete, mevrouw Zoé Genot,
mevrouw Carla Dejonghe, mevrouw Joëlle Maison en de heer
Fouad Ahidar tot oprichting van een paritaire huurcommissie
en ter bestrijding van buitensporige huurprijzen wordt ook
uitgesteld en zal aan de andere bespreking worden toegevoegd.

9 et 10 à la proposition d’ordonnance visant à instaurer une
commission paritaire locative et à lutter contre les loyers abusifs,
adoptés en commission.

Étant donné le délai trop court, la discussion et le vote de
la proposition d’ordonnance sont reportés à la séance plénière
suivante du Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale.

La discussion générale de la proposition d'ordonnance de MM.
 Martin Casier, Arnaud Verstraete, Mmes Zoé Genot, Carla
Dejonghe, Joëlle Maison et M. Fouad Ahidar visant à instaurer
une commission paritaire locative et à lutter contre les loyers
abusifs est également reportée et sera jointe à l'autre discussion.

183 VOORSTEL VAN RESOLUTIE VAN MEVROUW
FRANÇOISE SCHEPMANS, MEVROUW

ALEXIA BERTRAND, MEVROUW VIVIANE
TEITELBAUM, DE HEREN GAËTAN VAN

GOIDSENHOVEN, DAVID LEISTERH, DAVID
WEYTSMAN EN MEVROUW LATIFA AÏT BAALA
ERTOE STREKKENDE DE STRIJD TEGEN HET

SCHOOLVERZUIM OP TE VOEREN VIA DE
OPRICHTING VAN EEN MOBIELE ALLIANTIE

PROPOSITION DE RÉSOLUTION DE MMES
FRANÇOISE SCHEPMANS, ALEXIA BERTRAND,

VIVIANE TEITELBAUM, MM. GAËTAN VAN
GOIDSENHOVEN, DAVID LEISTERH, DAVID

WEYTSMAN ET MME LATIFA AÏT BAALA VISANT
LE RENFORCEMENT DE LA LUTTE CONTRE
LE DÉCROCHAGE SCOLAIRE À TRAVERS LA
MISE EN PLACE D’UNE ALLIANCE MOBILE

183 (NRS. A-320/1 EN 2 – 2020/2021) (NOS A-320/1 ET 2 – 2020/2021)

185 Algemene bespreking Discussion générale

185 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend. M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

185 De heer Geoffroy Coomans de Brachène, rapporteur (in het
Frans).- Ik verwijs naar mijn schriftelijk verslag en dank de
diensten voor hun uitstekende werk.

M. Geoffroy Coomans de Brachène, rapporteur.- Je me réfère
au rapport écrit et remercie les services pour leur excellent
travail.

191 Mevrouw Françoise Schepmans (MR) (in het Frans).- In de
tekst stellen we een pragmatisch instrument voor om snel te
kunnen ingrijpen tegen spijbelen.

Toen de scholen tijdens de gezondheidscrisis geconfronteerd
werden met talrijke afwezigheden van hun leerlingen, hebben de
leerkrachten, en zelfs de directeurs, het initiatief genomen om
bij hen thuis aan te kloppen, ze op te bellen of hun huiswerk te
geven. Dat is evenwel niet hun taak.

Daarom stellen we voor om een antispijbelteam op te richten om
zo in een oplossing op korte en langere termijn te voorzien. Het
voorstel werd in februari, dus tijdens de coronacrisis, ingediend
om te reageren op een noodsituatie, maar werd pas in juni in
overweging genomen. Het voorstel blijft evenwel actueel, gelet
op de jongste cijfers.

In juni waren de slaagpercentages in het secundair onderwijs
niet geruststellend, vooral in het Brussels Gewest.

Mme Françoise Schepmans (MR).- Je souhaite intervenir en
tant qu'auteure principale de cette proposition de résolution. Elle
mérite que nous puissions en discuter ce matin et j'espère être
soutenue par d'autres intervenants.

Lorsque je défendais ce texte en commission en juillet dernier,
c'était dans une optique simple : agir concrètement et rapidement
compte tenu de la crise sanitaire et du nombre de jeunes en
décrochage scolaire. Nous souhaitions répondre à une réalité
de terrain apparue lors de la pandémie : celle du règne de la
débrouille, celle des écoles et autres acteurs de première ligne
qui ont tenté et tentent toujours de s'organiser au mieux pour
répondre aux besoins des jeunes.

En effet, constatant les nombreuses absences de leurs élèves
durant la crise, les enseignants, voire les directeurs, ont pris
l'initiative d'aller les trouver, en allant sonner à leur porte, en
leur passant un coup de fil ou en leur donnant des devoirs.
Mais était-ce vraiment à eux de le faire ? Ne devrions-nous pas
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In de Federatie Wallonië-Brussel werd in juni 185 keer beroep
ingediend in het lager onderwijs en 1.916 in het secundair
onderwijs tegen beslissingen van klassenraden. Dat is een
stijging met 25% ten opzichte van vorig jaar. Daarnaast steeg het
schoolverzuim van 6,59% naar 8,95% in het Brussels Gewest.
Dat zijn rampzalige cijfers die om actie vragen.

De gezondheidscrisis heeft de situatie van sommige jongeren nog
verergerd. Omdat er soms niet meer dan een bezoekje nodig is,
of wat speciale aandacht, om jongeren weer op het juiste pad te
brengen, is de MR-fractie ervan overtuigd dat het initiatief Mobi-
Jeunes scholen, directeurs en leerkrachten zal ontlasten.

leur venir en aide ? D'autres ne devraient-ils pas prendre leurs
responsabilités ?

Ce n'est pas aux directeurs d'école d'aller frapper aux portes
des familles, que ce soit pendant ou après la pandémie. Nous
avons donc souhaité leur venir en aide afin de lutter contre le
décrochage scolaire, contre les absences et le niveau d'échec en
mobilisant tous les acteurs concernés.

L'ambition de ce texte est de créer une véritable alliance des
acteurs de terrain autour de l'élève en difficulté. Cette équipe se
veut pragmatique, en agissant tout de suite, mais dans un cadre
prévu sur le long terme.

J'ai bien entendu, en commission, mes collègues de la majorité
s'exprimer sur les mesures prises par le gouvernement bruxellois,
notamment à travers son service école et les différents
programmes d'accrochage scolaire.

Certaines mesures ont été prises quelques jours avant le passage
de ce texte en commission. Je rappelle que ce texte avait été
déposé en février, durant la crise, pour répondre à une situation
urgente. Or, il n'a été pris en considération qu'en juin. La
proposition n'en demeure pas moins valable aujourd'hui au vu
des derniers chiffres.

En juin dernier, le taux d'échec dans l'enseignement secondaire
n'était pas rassurant, surtout en Région bruxelloise. La
ministre de l'éducation Caroline Désir souligne qu'en Fédération
Wallonie-Bruxelles, le nombre de recours externes introduit
auprès des différents conseils de classe en juin s'élève à 185
pour l'enseignement primaire et à 1.916 pour l'enseignement
secondaire, soit une hausse de 25 % par rapport à l'année dernière
pour l'enseignement secondaire.

Sans surprise, il en va de même pour le taux d'absentéisme.
La ministre rappelle que pour tous les niveaux d'enseignement
confondus, le niveau d'absentéisme est passé de 6,59 % à 8,95
 % en Région bruxelloise.

Si je souhaite de tout cœur, pour ces milliers d'élèves, que
nous puissions tourner rapidement la page de la crise sanitaire
et en revenir à de meilleures conditions d'enseignement dans
nos écoles, les chiffres restent révélateurs d'une catastrophe
annoncée. Le décrochage scolaire s'est considérablement
amplifié avec la crise, les chiffres parlent d'eux-mêmes. Il est
donc crucial de réagir.

Cette crise a exacerbé chez les jeunes des situations de détresse
déjà bien présentes. Or, il suffit parfois d'une visite, d'une
attention particulière pour les aider à entrevoir le bout du tunnel.
Le groupe MR a l'intime conviction que Mobi-Jeunes permet de
soulager les écoles, les directeurs, les enseignants ou la famille.

193 De teams zullen de leerlingen helpen door de band tussen hen
en de school te herstellen in samenwerking met het gezin en de
verenigingen op het terrein.

Ces équipes viendront en aide aux élèves en recréant leur lien
perdu avec l'école tout en collaborant avec les familles et les
acteurs de terrain.



PLENAIRE VERGADERING
2021.09.20
n° 1 - nr. 1

SÉANCE PLÉNIÈRE 16

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK PARLEMENT – INTEGRAAL VERSLAG
PARLEMENT DE LA RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE – COMPTE RENDU INTÉGRAL

De alliantie zal worden opgezet in samenwerking met de
gemeenten, die beschikken over een voltijdse medewerker in de
strijd tegen schoolverzuim, de scholen, de Federatie Wallonië-
Brussel, de centra voor leerlingenbegeleiding (CLB) en de
entourage van de leerling. Doel is om de samenwerking
en uitwisseling tussen die diensten aan te moedigen en
meerdere sectoren bij de kwestie te betrekken om samen een
begeleidingstraject uit te stippelen.

Daartoe willen wij zoveel mogelijk samenwerking tot stand
brengen tussen de CLB’s, de verenigingen op het terrein en
de jeugdhuizen, ook langs Vlaamse kant. De leerlingen moeten
worden geholpen, ongeacht hun taalgemeenschap.

In juli heeft de regering een aantal maatregelen tegen spijbelen
aangekondigd, maar die zitten nog maar in het stadium van de
projectoproepen. Er gaat te veel tijd verloren. Onze tekst legt
een grondslag voor die verschillende maatregelen en maakt het
mogelijk om snel in te grijpen.

Cette alliance sera constituée avec la participation des communes
- qui comptent déjà, en leur sein, un employé chargé à
temps plein de la lutte contre le décrochage scolaire -, l'école,
la Fédération Wallonie-Bruxelles, les centres psycho-médico-
sociaux (PMS) et l'entourage des élèves. L'objectif est d'unifier
les ressources existantes afin de favoriser le décloisonnement
des services, d'encourager les échanges et l'intersectorialité
des services pour permettre la coconstruction d'un processus
d'accompagnement et non, contrairement à ce qui a été dit en
commission, de démultiplier les acteurs.

À cette fin, nous souhaitons créer le plus de synergies possibles
entre tous les acteurs ayant une expertise du terrain - des centres
PMS aux associations en passant par les maisons de jeunes. Le
projet vise à valoriser la dynamique spécifique des équipes, dont
les interventions varient selon les réalités territoriales.

Ces synergies sont souhaitées avec la Commission
communautaire flamande. Le but du projet consiste
essentiellement à aider les élèves indépendamment de leur
communauté linguistique.

Nous sommes conscients que les dispositifs d'accrochage
scolaire et les budgets supplémentaires annoncés par le
gouvernement en juillet dernier doivent être évalués.

J'ai déposé plusieurs questions à ce sujet et notre texte aura le
mérite de jeter les bases d'un encadrement de ces différentes
mesures afin d'agir de manière plus rapide et concrète.

Force est de constater, qu'après tout ce temps, ces mesures,
dotées d'un budget conséquent, il est vrai, en sont encore au stade
des appels à projets.

L'appel à projets relatif aux dispositions annoncées en juillet est
clôturé. Dans le cadre de la stratégie Go4Brussels 2030, la date
limite des appels à projets pour la période 2021-2023 était fixée
au 1er septembre et au 17 pour le plan d'accrochage communal
2022-2024.

195 Ik betreur dat de regering zo veel tijd nodig heeft om voor de
hand liggende maatregelen goed te keuren.

Nous avons perdu beaucoup de temps et aurions tout intérêt à
accélérer la mesure. Je regrette qu'il ait fallu tellement de temps
au gouvernement de la Région bruxelloise pour adopter des
mesures évidentes.

Présenter des appels à projets qui se clôturent maintenant, c'est
tout à fait dommageable pour nos jeunes et cela montre aussi
le tâtonnement de la Région bruxelloise par rapport à toutes les
initiatives et les politiques qui auraient dû être mises en œuvre
pour faire face à la pandémie.

197 De heer Kalvin Soiresse Njall (Ecolo) (in het Frans).- Ik betwist
de cijfers niet die mevrouw Schepmans vermeldt. Spijbelen is
een ernstig probleem in Brussel. In het derde, vierde en vijfde
middelbaar ging het in 2017 om 6,3% van de leerlingen.

De lockdowns hebben ons geleerd dat nabijheid meer dan ooit
belangrijk is om de oorzaken van schoolverzuim te begrijpen

M. Kalvin Soiresse Njall (Ecolo).- Comme nous l'avons dit en
commission avec d'autres collègues, tels que Mme Laanan, nous
ne contestons pas les chiffres avancés dans la proposition de
résolution de Mme Schepmans. Le décrochage scolaire est un
sujet de préoccupation majeur à Bruxelles ainsi qu'en Fédération



PLENAIRE VERGADERING
2021.09.20
n° 1 - nr. 1

SÉANCE PLÉNIÈRE 17

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK PARLEMENT – INTEGRAAL VERSLAG
PARLEMENT DE LA RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE – COMPTE RENDU INTÉGRAL

en aan te pakken, rekening houdend met de sociaal-culturele en
familiale achtergronden ervan.

Ecolo streeft naar een 'school voor het leven'. De school is de
eerste plaats waar mensen aansluiting vinden bij de samenleving
en zou een belangrijke rol moeten spelen in het leven van
jongeren. Het gaat om hun toekomst, welzijn en ontwikkeling.

Daarom steunt Ecolo de initiatieven van de regering ter
zake, zowel de structurele maatregelen van voor de crisis als
de uitzonderlijke maatregelen die ze tijdens de coronacrisis
genomen heeft.

Op 2 juli stelde de dienst voor scholen van perspective.brussels
bijvoorbeeld 350.000 euro ter beschikking om lokale
coördinatoren binnen de gemeentelijke diensten in dienst te
nemen. Daaruit blijkt de wil van de regering om de kwestie aan
te pakken.

Het schoolverzuim is een ruimer probleem dan mevrouw
Schepmans denkt. Er is ook een vorm van passief schoolverzuim,
waarbij jongeren geen interesse hebben voor school en daardoor
leerachterstand oplopen. De start van het nieuwe schooljaar is
een belangrijk moment om de jongeren meer dan ooit aan te
spreken en te betrekken bij de school.

Mevrouw Schepmans had het over mobiele begeleidingsteams.
In het parlement van de federatie Wallonië-Brussel zit de MR in
de meerderheid. We hebben er gedebatteerd over een resolutie
van de oppositie. Minister Désir heeft daar concrete antwoorden
op gepresenteerd, die door de meerderheid werden goedgekeurd.

Wallonie-Bruxelles (FWB), sur lequel nous devons maintenir
une réflexion permanente car l'avenir de notre société en dépend.

Au sein de la FWB, Bruxelles est la plus touchée. Suivant les
études, le problème se pose beaucoup plus dans l'enseignement
secondaire, surtout dans les classes de troisième, quatrième
et cinquième de l'enseignement secondaire qui sont les plus
touchées parce qu'il s'agit de l'âge où nous rencontrons beaucoup
de difficultés dans la prise en charge des jeunes. Leur taux de
décrochage est de 6,3 % selon les chiffres de 2017, qui seront
affinés après la crise sanitaire. Ce taux avait pu être stabilisé,
mais il va certainement augmenter.

Les leçons des différents confinements nous montrent que, plus
que jamais, il y a la nécessité de la proximité pour mieux
appréhender, comprendre et gérer les causes du décrochage
scolaire, en tenant compte surtout des réalités socioculturelles et
familiales qui jouent un rôle majeur dans cette problématique.

Permettez-moi donc de me réjouir du fait que nous avons tout fait
au sein de la FWB pour que les écoles ferment le moins possible.
Le rôle du contact et de la confiance entre l'élève et les équipes
pédagogiques est primordial.

Ecolo souhaite la construction d'une école de la vie. L'école
est l'espace n° 1 d'accrochage sociétal et doit être un espace
d'existence prépondérant pour tous les jeunes. La question de la
lutte contre le décrochage scolaire est d'une importance absolue
car elle concerne l'avenir, le bien-être et l'épanouissement des
enfants et des jeunes, mais elle constitue aussi une véritable
bombe à retardement sociale pour l'avenir, au vu des chiffres qui
se sont sans doute accentués avec la crise sanitaire.

C'est la raison pour laquelle Ecolo est très attentif, mais appuie
et salue les moyens déployés par le gouvernement, de manière
structurelle avant la crise mais aussi les moyens exceptionnels
durant la crise, comme l'a rappelé Mme Schepmans, avec l'appel
à projets du plan d'accrochage scolaire communal.

Le 2 juillet dernier, pas moins de 350.000 euros ont été mis
à disposition du service école de perspective.brussels, avec la
création de postes de coordinateurs locaux dans les services
communaux. Cela démontre la volonté du gouvernement d'aller
au plus près possible des jeunes et du problème du décrochage
scolaire.

Il faut rappeler le décrochage passif, qui est l'accumulation de
retards d'apprentissage qui indiquent que l'élève se désintéresse
de sa scolarisation. C'est à ce niveau que je ne suis pas d'accord
avec Mme Schepmans. Le décrochage scolaire ne se limite pas
uniquement aux mois de confinement ou aux moments où la crise
était à son apogée.

Nous sommes à la rentrée et les projets vont commencer à être
appliqués. Plus que jamais, nous aurons besoin d'aller au plus
près des élèves, dans les communes et au niveau de leurs services
pédagogiques, pour pouvoir lutter contre le décrochage scolaire.
Nous en avons besoin également aujourd'hui. C'est après la crise
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et les confinements que nous constatons les dégâts et que nous
pouvons accrocher dès la rentrée scolaire les élèves dans leurs
écoles.

Ce dispositif est encore utile. Mme Schepmans parle de sa
proposition au niveau de l'équipe d'accompagnement mobile
(Mobi-Jeunes). Je rappelle qu'en FWB, le MR fait partie de
la majorité. Nous y avons discuté d'une résolution venant de
l'opposition qui essaie d'apporter des éléments nouveaux. La
ministre de l'éducation Caroline Désir a pu amener des réponses
concrètes, que la majorité a soutenues.

199 We moeten nu de middelen inzetten die de regering ter
beschikking stelt. Natuurlijk moeten de maatregelen ook
geëvalueerd worden, maar dat kan ook later.

Sommige gemeenten doen al heel wat om het schoolverzuim
aan te pakken en het gewest helpt hen daarbij. Hoe zal het
werk van de mobiele teams afgestemd worden op de bestaande
initiatieven?

Mensen uit de praktijk geven aan dat er voldoende middelen zijn,
maar dat er meer behoefte is aan harmonisering en een betere
samenwerking. Ecolo steunt die vraag.

C'est dans la même perspective que nous considérons que les
moyens déployés par le gouvernement doivent nous permettre
d'avancer sur la question. Quant à l'évaluation, je suis d'accord :
il faudra évaluer les moyens mis en œuvre, mais cet examen
viendra en son temps.

Par ailleurs, je rappelle que des communes ont déjà mis en place
plusieurs initiatives visant à lutter contre le décrochage scolaire
et que la Région vient en appui de ces communes. Différents
outils sont mis en place au plus près des familles pour lutter
efficacement contre le décrochage scolaire.

Concernant Mobi-Jeunes, je m'interroge quant au rôle concret
des acteurs. Sur le plan pédagogique, comment ce travail
s'articulera-t-il avec celui des autres acteurs déjà sur le terrain,
tels que les médiateurs scolaires, les éducateurs de rue, les
travailleurs sociaux ou les animateurs de quartier ?

Je rappelle que ces acteurs de terrain nous disent qu'il y a
des moyens, mais qu'il importe par-dessus tout d'harmoniser et
d'optimiser la collaboration entre les différents acteurs pour une
plus grande efficacité, ainsi qu'avec le personnel de prévention
des communes, les écoles et les acteurs associatifs pour la mise
en place et l'accompagnement de ce dispositif. C'est ce qu'Ecolo
demande. Il convient également d'harmoniser la gestion des
espaces entre les services régionaux et communaux, ainsi que les
associations.

Je donne dès lors rendez-vous à Mme Schepmans et au MR pour
l'évaluation de ce que le gouvernement a mis en place. Faisons
en sorte que, dès cette rentrée, ces dispositifs entrent en action et
viennent renforcer le travail déjà accompli sur le terrain.

201 Mevrouw Céline Fremault (cdH) (in het Frans).- Jongeren
zijn niet gelijk als het op school aankomt. Zij worden soms
geconfronteerd met problemen die hun schoolloopbaan in
gevaar brengen. De gezondheidscrisis en de lockdowns hebben
die situatie nog verergerd, de geestelijke gezondheid van de
jongeren aangetast en hun begeleiding bemoeilijkt.

Ik heb in de commissie voorbehoud bij de resolutie
gemaakt omdat de regering in juli bijkomende middelen heeft
uitgetrokken om schoolverzuim te bestrijden. Zo zou er extra
personeel komen ten behoeve van de individuele ondersteuning

Mme Céline Fremault (cdH).- Mon intervention s'inscrit
dans le contexte des propos exprimés par mon groupe en
commission. Nous partageons tous une attention marquée pour
la question de l'éducation et une attention toute particulière pour
la problématique du décrochage scolaire.

Nous faisons tous, depuis des années, le constat de l'inégalité des
jeunes face à la scolarité. Certains d'entre eux sont confrontés à
des difficultés supplémentaires qui mettent à mal au quotidien
leur réalité au sein de cette scolarité.

Lors des réunions de différentes commissions, nous avons
largement abordé le caractère aggravant de la crise sanitaire et
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van jongeren voor de periode van 1 september 2020 tot 31
 december 2022.

Er zijn absoluut aanvullende maatregelen nodig voor de nieuwe
moeilijkheden die de crisis voor de jongeren heeft meegebracht,
met name inzake hun geestelijke gezondheid. De cdH-fractie
vraagt zich evenwel af wat de meerwaarde van de resolutie is
ten opzichte van de aangekondigde maatregelen. Wij hebben
daarom in de commissie een louter pragmatisch standpunt
ingenomen en aangekondigd dat we ons zouden onthouden als
die meerwaarde niet kon worden aangetoond.

des multiples confinements sur cette situation, la question de la
santé mentale des jeunes, ainsi que les difficultés additionnelles
rencontrées par les professionnels de l'éducation dans le suivi de
toute une série de jeunes, qui se retrouvent avec les deux pieds
en dehors du système scolaire.

J'ai émis une réserve sur le contenu de la résolution, en évoquant
une mesure prévue dans le budget complémentaire dégagé par le
gouvernement pour soutenir le dispositif global de lutte contre le
décrochage scolaire, à savoir le renfort humain pour le soutien
individuel des jeunes sur le terrain, pour une période allant du
1er septembre 2020 au 31 décembre 2022.

J'ai indiqué que des dispositions supplémentaires étaient
indispensables au niveau du soutien en matière de santé mentale,
pour faire face à tous ces coups durs que la crise a fait subir aux
jeunes et à leur scolarité.

J'ai interpellé l'auteur de la résolution sur la réelle plus-value de
la proposition par rapport aux mesures qui ont déjà été adoptées,
nonobstant les questions d'agenda et les jeux politiques.

La position que nous avons adoptée en commission est purement
pragmatique. Elle consiste à dire que nous nous abstiendrons, à
défaut d'obtenir une série d'informations complémentaires sur le
réel apport du texte en ce qui concerne la situation des élèves à
Bruxelles.

203 De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- In de commissie
stelde ik al een aantal vragen aan mevrouw Schepmans, die
het voorstel indiende. Ik heb daar echter geen antwoord op
gekregen, wat meteen een van de belangrijkste redenen is voor
de onthouding van de N-VA-fractie.

Een van de eerste bedenkingen heeft betrekking op het
cijfermateriaal. Ik heb het zelf even opgezocht: voor het
Nederlandstalig onderwijs in Brussel scoren we inderdaad zeer
slecht inzake schooluitval. Het is een zeer ernstig probleem.
Brussel is helaas de slechtste leerling in de hele Vlaamse
Gemeenschap. Het gaat om een schooluitval van 21,5% in het
middelbaar onderwijs. Dat is onrustwekkend hoog. Als we naar
de cijfers naargelang afkomst kijken, blijkt dat het percentage bij
leerlingen van Belgische afkomst op 19,4% en bij leerlingen van
niet-Belgische afkomst op 35,5% ligt. Dat is dramatisch voor hun
verdere loopbaan en legt een hypotheek op hun toekomst.

Die cijfers vind ik niet terug in het voorstel. Ik heb dan ook
gevraagd om ze uit te klaren per gemeente, per gemeenschap en
per inrichtende macht. Zo krijgen we een gedetailleerder beeld
van de problematiek in Brussel en kunnen we er een gerichter
antwoord op bieden.

Een tweede element is dat dit voorstel te veel geschoeid is op
de leest van de Franse Gemeenschap en te weinig rekening
houdt met de Vlaamse Gemeenschap en het werk dat de VGC
al verricht op dit vlak. De VGC heeft immers een methode
ontwikkeld om schooluitval aan te pakken. Zoals de cijfers
aantonen, is die helaas niet perfect, maar meer overeenstemming

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en néerlandais).- Le
groupe N-VA s'abstiendra pour plusieurs raisons.

L'une de nos premières réserves concerne les chiffres. En
matière de décrochage scolaire, Bruxelles est malheureusement
le pire élève de toute la Communauté flamande. Si nous
examinons les chiffres selon l'origine, nous constatons que le
pourcentage est de 19,4 % pour les élèves d'origine belge et de
35,5 % pour les allochtones. Je ne retrouve pas ces chiffres dans
la proposition.

Ensuite, cette proposition est trop fondée sur le modèle de la
Communauté française et ne tient pas suffisamment compte
de la Communauté flamande et du travail accompli par
la Commission communautaire flamande dans ce domaine,
notamment de la méthode qu'elle a conçue pour lutter contre
le décrochage scolaire. Une meilleure coordination entre les
Communautés est indispensable sur ce thème.
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tussen de gemeenschappen over dit thema is in elk geval
aangewezen als we vooruitgang willen boeken.

205 Voorts bestaan er al tamelijk veel initiatieven voor jongeren
op het terrein. Zolang we onvoldoende weten waar we de
Mobi-jongerenteams voor zouden inzetten, is de vraag wat de
meerwaarde ervan is. Op die vraag heb ik nog geen antwoord
gekregen.

In een aantal gemeenten bestaat er een versterkte samenwerking
tussen de politiezones en de scholen. De politie kan worden
ingeschakeld om spijbelende jongeren op te sporen en aan te
moedigen om weer naar school te gaan, maar voor zover onze
informatie correct is, zou er in een aantal gemeenten geen
samenwerking bestaan tussen de Nederlandstalige scholen en die
politiezones. Daar zou werk van moeten worden gemaakt om
de discriminatie van Nederlandstalige scholen en leerlingen te
verhelpen. Geheel terzijde stip ik nog even aan dat sommige
gemeenten in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest geen enkele
Nederlandstalige school tellen.

Om al die redenen zal de N-VA-fractie zich onthouden bij de
stemming over dit voorstel van resolutie.

Dans diverses communes, il existe une coopération renforcée
entre les zones de police et les écoles pour retrouver les
jeunes qui font l'école buissonnière et les inciter à retourner en
classe. Néanmoins, cette coopération n'existe pas dans toutes
les communes avec les écoles néerlandophones. Il faudrait donc
remédier à la discrimination dont sont victimes les écoles et les
élèves néerlandophones.

Pour toutes ces raisons, le groupe N-VA s'abstiendra lors du
vote.

207 De heer Christophe Magdalijns (DéFI) (in het Frans).- U zegt
dat de Federatie Wallonië-Brussel alles doet om schooluitval
te bestrijden. Als dat het geval was, zouden we vandaag de
resultaten moeten beginnen te zien en zou het Brussels Gewest
geen maatregelen meer hoeven te nemen.

Overeenkomstig de wetten tot hervorming der instellingen moet
de Federatie Wallonië-Brussel die problematiek aanpakken, net
zoals de Vlaamse Gemeenschap, maar die laatste wordt maar
zelden vermeld in onze debatten.

In het regeerakkoord was er sprake van een globaal
plan ter bestrijding van schooluitval in coördinatie met de
gemeenschappen. Als dat plan vandaag volledig was uitgevoerd,
zou het voorstel van de MR-fractie doelloos zijn geweest. De
meerderheid en de regering moeten dringend meer vaart achter
dat globaal plan zetten, zodat er eindelijk iets aan de schooluitval
wordt gedaan.

Ik waardeer het initiatief van de MR-fractie, maar een aantal
essentiële elementen komen niet aan bod in hun voorstel, in het
bijzonder de coördinatie met de gemeenschappen.

(Onverstaanbaar)

M. Christophe Magdalijns (DéFI).- J'entends que tout est fait,
en Fédération Wallonie-Bruxelles (FWB), pour lutter contre le
décrochage scolaire. Si c'était le cas, nous devrions commencer
à voir des résultats et nous dire que l'action de la Région
bruxelloise devrait être complémentaire, supplétive ou, en tout
cas, pleinement coordonnée avec celle de la FWB. Cependant,
il est permis d'émettre des doutes sur cette bonne et juste
coordination sur le terrain. Or, il y a encore des lois de
réformes institutionnelles dans ce pays et chacun doit prendre ses
responsabilités là où il est.

C'est donc d'abord à la FWB de travailler à ce problème,
ainsi qu'à la Communauté flamande, qui semble assez peu
prise en considération dans nos débats. Je ne siège pas dans
les commissions concernées, mais lors des discussions sur la
déclaration de politique générale, il était question d'un plan
de lutte contre le décrochage scolaire coordonné avec les
Communautés. Si ce plan global était pleinement d'application
aujourd'hui, si, vu l'urgence du travail, on avait avancé le plus
vite possible, la proposition du groupe MR aurait été sans intérêt.

La majorité et le gouvernement doivent redoubler d'ardeur pour
que ce plan global et sa cohérence avec les Communautés soient
complets, et que nous ayons enfin l'impression que le décrochage
scolaire fait l'objet d'une lutte sans merci, d'une mobilisation
générale.

Je salue donc la démarche du groupe MR. Une série d'éléments
essentiels manquent actuellement, tout particulièrement la
coordination avec les Communautés.

(Inaudible)
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209 Mevrouw Françoise Schepmans (MR) (in het Frans).- De
Federatie Wallonië-Brussel is de belangrijkste speler met
betrekking tot het aantal leerlingen en studenten, maar ook het
Brussels Gewest wordt hard getroffen. Het schoolverzuim ligt er
hoger en de slaagcijfers zijn er lager dan in de rest van het land.
Bovendien heeft de pandemie een grote weerslag gehad op het
welzijn van de jongeren. Dat is de reden waarom ik vind dat ook
het Brussels Gewest zijn verantwoordelijkheid moet nemen.

Het voorstel van resolutie was heel zinvol toen het in februari
2021 werd ingediend. We zeggen niet dat de regering niets doet.
We betreuren echter wel dat ze zo traag te werk gaat.

Wij willen vooral de samenwerking op het terrein verbeteren.
Om die reden pleiten wij voor mobiele teams.

Mme Françoise Schepmans (MR).- J'entends que la Fédération
Wallonie-Bruxelles est la principale instance concernée par la
situation des jeunes, des élèves et des étudiants. Nous constatons
toutefois que la Région bruxelloise est particulièrement touchée,
que le décrochage et les échecs scolaires y sont plus importants et
que cette pandémie a eu une influence très grave sur le bien-être
des jeunes. C'est pour cela que j'estime que la Région bruxelloise
doit aussi prendre ses responsabilités.

Cette proposition avait tout son sens lorsqu'elle a été déposée, en
février 2021. La volonté du gouvernement bruxellois d'agir n'est
pas mise en cause, mais nous déplorions sa lenteur.

Comme l'a dit M. Soiresse Njall, nous reviendrons certainement
sur ce sujet pour évaluer les projets qui auront enfin été
concrétisés. Le décloisonnement est fondamental. Des acteurs
sociaux ou éducatifs agissent sur le terrain, mais nous ne voyons
pas suffisamment de collaboration. Nous proposions notamment
de remédier à cette situation avec les équipes mobiles.

Nous reviendrons sur ce sujet à l'occasion de l'évaluation.
J'espère qu'elle pourra se faire dans les meilleurs délais et que
nous allons avancer de manière positive pour rencontrer toutes
les problématiques qui touchent la jeunesse bruxelloise.

209 De voorzitter.-  De algemene bespreking is gesloten.

Met toepassing van artikel 91.4 van het reglement zullen wij op
dinsdag 21 september 2021 over het besluit van de commissie
stemmen.

M. le président.-  La discussion générale est close.

En application de l’article 91.4 du règlement, nous procéderons
le mardi 21 septembre au vote nominatif sur les conclusions de
la commission.

213 VOORSTEL VAN RESOLUTIE VAN MEVROUW
VIVIANE TEITELBAUM, MEVROUW

ANNE-CHARLOTTE D’URSEL, DE HEREN
GAËTAN VAN GOIDSENHOVEN EN

GEOFFROY COOMANS DE BRACHÈNE TOT
INVOERING VAN EEN GEWESTELIJKE

BELASTING OP HET ACHTERLATEN VAN
RECLAMEDRUKWERK OP VOERTUIGEN

DIE ZICH OP DE OPENBARE WEG BEVINDEN

PROPOSITION DE RÉSOLUTION DE MMES
VIVIANE TEITELBAUM, ANNE-CHARLOTTE

D’URSEL, MM. GAËTAN VAN GOIDSENHOVEN ET
GEOFFROY COOMANS DE BRACHÈNE VISANT

À INSTAURER UNE TAXE RÉGIONALE SUR
L’APPOSITION D’IMPRIMÉS PUBLICITAIRES SUR
DES VÉHICULES SITUÉS SUR LA VOIE PUBLIQUE

213 (NRS. A-68/1 EN 2 – 2019/2020) (NOS A-68/1 ET 2 – 2019/2020)

215 Algemene bespreking Discussion générale

215 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend. M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

215 Mevrouw Latifa Aït Baala, rapporteur (in het Frans).- Ik
verwijs naar het schriftelijk verslag.

Mme Latifa Aït Baala, rapporteuse.- Je me réfère à mon
rapport écrit et remercie les services pour la qualité de leur
collaboration.

219 Mevrouw Viviane Teitelbaum (MR) (in het Frans).- Sinds
mijn fractie deze tekst in 2016 heeft ingediend, is er nog geen
oplossing bedacht om een einde te maken aan het achterlaten van
reclamedrukwerk op voertuigen. Ik betreur dat de meerderheid

Mme Viviane Teitelbaum (MR).- Mon groupe a introduit ce
texte en 2016. Nous l'avions relevé de caducité, parce que
nous pensons qu'il est toujours très actuel et que depuis lors,
aucune solution n'a été pensée pour remédier à cette situation des
imprimés publicitaires déposés entre autres sur les voitures.
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dit voorstel niet steunt. Ik bedank daarentegen de oppositieleden
voor hun steun.

Deze dubieuze praktijk is schadelijk voor het milieu en de
openbare netheid. Niet iedereen gooit deze kaartjes thuis netjes
in de vuilnisbak. Ook zijn ze meestal geplastificeerd en dus
moeilijk biologisch afbreekbaar. Bovendien gaat het om reclame
van vaak ondoorzichtige organisaties, die geen bedrijfsnaam of
btw-nummer vermelden.

Om deze plaag te bestrijden, hebben sommige Brusselse
gemeenten al taksen of heffingen ingevoerd. Een op gewestelijk
niveau geharmoniseerde boete zou echter een efficiënter
afschrikkend effect hebben.

Politieagenten zouden kunnen verbaliseren, zoals dat gebeurt in
Wallonië en Frankrijk. Ondanks de problemen om overtreders te
vervolgen, heeft de Franse overheid een boete in haar wetgeving
opgenomen. Zowel in het Waals als in het Brussels Gewest
voerden sommige gemeenten gemeentelijke administratieve
sancties in. Ondanks de problemen met de inning van de
boetes - die mijn collega's uit de meerderheid niet nalaten te
onderstrepen - heeft de Waalse regering een reeks maatregelen
getroffen.

Deze tekst stelt een gecoördineerde aanpak tussen het Brussels
Gewest en de gemeenten voor. We vragen de regering
een inventaris op te maken van de bestaande gemeentelijke
belastingen op het achterlaten van reclamedrukwerk op
voertuigen.

Ce texte suggère une réflexion sur un problème de pollution
liée au plastique et au papier, à la propreté publique et à
l'environnement. Je regrette que la majorité ne soutienne pas
cette proposition et la rejette d'un revers de la main en la
qualifiant de trop compliquée. Je trouve même cette attitude
assez choquante. Je remercie en revanche mes collègues de
l'opposition de soutenir ce texte.

Tout le monde est bien conscient du problème dénoncé et s'est
déjà demandé comment mettre fin à cette pratique à la fois
douteuse et nocive pour l'environnement et la propreté publique.
Cette pratique des petites cartes peut sembler anodine, mais
pose en réalité plusieurs problèmes. Sur le plan environnemental
et de la propreté publique tout d'abord, ces petites cartes
glissent contre les portières, sont emportées par le vent ou sont
simplement jetées par terre par les automobilistes. J'ai bien
entendu M. Vanhengel dire qu'il suffisait de jeter ces petites
cartes une fois rentré à la maison, comme lui le fait. Certes, mais
ce n'est pas parce que lui le fait que tous les citoyens en font de
même. En outre, ces cartes sont généralement plastifiées pour
résister aux intempéries et résistent donc aussi à une dégradation
biologique et naturelle.

À mon sens, nous devrions nous attaquer à la gestion de ces
imprimés. D'un point de vue économique également, ces petites
cartes posent question puisqu'elles font souvent la promotion de
filières d'achat douteuses ou à tout le moins opaques : pas de nom
d'entreprise ni de numéro de TVA, la seule information reprise
étant un numéro de téléphone portable.

Pour lutter contre ce fléau - ce que je faisais en tant qu'échevine
de la propreté et des finances - certaines communes bruxelloises
ont déjà mis en place des taxes ou des redevances communales.
Toutefois, dans un souci de clarté et pour décourager au
maximum en amont cette pratique, il nous paraît important
d'instaurer, de concert avec les communes, une amende
dissuasive harmonisée au niveau régional.

Contrairement à ce qui a été dit en réunion de commission,
pléthore de personnes ne sont pas nécessaires : la verbalisation
pourrait être dressée par des agents constatateurs ou des policiers,
constatant un flagrant délit dans le cadre d'une autre mission.
Cette amende suivrait l'exemple que ce qui s'est fait en Wallonie
et en France. Cette dernière a pénalisé la distribution d'imprimés
publicitaires sur les voitures par une amende de 1.500 euros,
pouvant aller jusqu'à 3.000 euros en cas de récidive. Malgré les
difficultés de poursuivre les responsables, les autorités ne sont
pas restées les bras croisés en raison de la complexité de légiférer
sur cette matière.

En Wallonie comme à Bruxelles, cette pratique était au départ
réprimée par certaines communes, où des gardiens de la paix
faisant office d'agents constatateurs infligeaient des sanctions
administratives à des personnes prises en flagrant délit. Les
difficultés de perception et de recouvrement que mes collègues
de la majorité n'ont cessé de dénoncer n'ont pas empêché
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le gouvernement wallon de prendre des mesures à l'échelle
régionale.

Ce texte propose que soit initiée une approche coordonnée
entre la Région et les communes, qui permettrait de lutter
efficacement contre ce phénomène. Nous demandons au
gouvernement de réaliser un inventaire des taxes communales
existantes sur l'apposition d'imprimés sur des véhicules situés
sur la voie publique. Sur cette base, en concertation avec les
autorités communales, l'instauration de cette taxe ou redevance
communale, son montant, ses conditions de perception et la
manière la plus efficace de communiquer sur cette taxe et sur les
sanctions encourues pourraient être examinés.

Pour mon groupe, il est important d'agir pour faire cesser ce
démarchage publicitaire aussi nocif que douteux.

223 De heer Marc Loewenstein (DéFI) (in het Frans).- Net zoals
de indieners van het voorstel van resolutie, vindt de DéFI-fractie
dat de strijd moet worden aangebonden tegen deze praktijk.

Toch steunen we dit voorstel van resolutie niet, omdat Brussel
Fiscaliteit enorme moeilijkheden zou ondervinden met de
inning van een dergelijke belasting. Mevrouw Teitelbaum
heeft trouwens zelf gezegd dat het moeilijk is om de
belastingplichtigen te identificeren, omdat de kaartjes geen
bedrijfsnaam of verantwoordelijke uitgever vermelden.

De enige mogelijkheid is de betrokkene op heterdaad te
betrappen. Dan krijg je echter te maken met kwetsbare mensen
die worden uitgebuit. Brussel Fiscaliteit zou een echte jacht
op die mensen moeten organiseren, maar dat vraagt veel
mankracht. Deze belasting zou dus veel kosten met zich brengen
en slechts weinig of geen inkomsten opleveren.

Daarom is de DéFI-fractie tegen dit voorstel van resolutie.

M. Marc Loewenstein (DéFI).- Tout comme les auteurs de
la proposition de résolution, le groupe DéFI considère qu'il
conviendrait de lutter contre la pratique consistant à déposer des
imprimés publicitaires sur les véhicules stationnés sur la voie
publique.

Nous ne soutiendrons toutefois pas la présente proposition de
résolution, étant convaincus que Bruxelles Fiscalité éprouverait
d'énormes difficultés à assurer les services de cette nouvelle taxe.
Ce n'est donc pas un rejet d'un revers de la main dans une logique
"majorité contre opposition". Ce rejet se justifie par des raisons
évidentes.

En effet, il nous paraît excessivement difficile de procéder à
l'enrôlement, la perception et le recouvrement d'une telle taxe.
Les auteurs de la proposition de résolution le reconnaissent
eux-mêmes dans leur texte. Mme Teitelbaum l'a d'ailleurs aussi
précisé : il est difficile d'identifier les redevables d'une taxe
régionale relative à l'apposition de cartes publicitaires sur les
voitures pour la bonne et simple raison que lesdites cartes ne
mentionnent généralement ni le nom de l'entreprise ni celui d'un
éditeur responsable. Elles indiquent tout au plus un numéro de
téléphone.

La seule manière d'assurer l'enrôlement et la perception d'une
telle taxe est de prendre le placeur d'imprimés sur le fait et de
lui demander d'apporter la preuve de paiement de ladite taxe.
Même dans ce cas, on se retrouve souvent face à des distributeurs
exploités et en situation de précarité. C'est ce qu'il ressort lors
des contrôles effectués sur le terrain au niveau communal.

Bruxelles Fiscalité devrait organiser une véritable traque à
ces placeurs, mais cela nécessiterait des moyens humains
considérables. En effet, l'enrôlement, la perception et le
contrôle du paiement de cette taxe sur l'apposition d'imprimés
publicitaires auraient, même si ma collègue pense le contraire,
un coût considérable pour la Région, alors même que ladite
taxe générerait des recettes fiscales relativement limitées, voire
nulles. Mon groupe estime donc que le jeu n'en vaut pas
la chandelle. J'en veux pour preuve le fait que les quelques
communes qui ont choisi d'instaurer une telle taxe au niveau
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communal peinent à assurer sa perception et le contrôle de son
paiement.

Pour toutes ces raisons, le groupe DéFI s'oppose à la présente
proposition de résolution.

225 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- Het gaat hier om
de plastic visitekaartjes die we overal in Brussel achter onze
ruitenwissers terugvinden. Die zijn niet alleen vervelend, maar
ook vervuilend voor het straatbeeld en voor het milieu. Het is dan
ook een goede zaak dat daarover voorstellen worden ingediend.
Dat doet de MR trouwens al voor de tweede keer. Helaas stemde
de meerderheid vorig jaar een voorstel van resolutie weg, wat
ze nu opnieuw wil doen. Blijkbaar is het gemakkelijker om hier
resoluties te laten goedkeuren over problemen in de rest van de
wereld dan over die in Brussel.

De N-VA steunt dit voorstel van resolutie. Ik hoop dat de
meerderheid dan toch zelf met een oplossing komt, want
achter de visitekaartjes zitten vaak malafide autohandelaars. We
kunnen dit niet zomaar op zijn beloop laten.

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- C'est la
deuxième fois que le MR introduit une proposition de résolution
relative aux cartes de visite apposées sur le pare-brise. J'espère
que cette fois, la majorité l'adoptera, car ces cartes polluent
la ville et l'environnement, et cachent parfois des pratiques
malhonnêtes.

La N-VA soutien en tout cas la proposition.

227 Mevrouw Bianca Debaets (CD&V).- Ik steun dit voorstel van
resolutie omdat dat reclamedrukwerk een aantal problemen met
zich meebrengt. Ten eerste is het problematisch op het vlak van
het milieu en van de openbare netheid. Het drukwerk is vaak
geplastificeerd en niet biologisch afbreekbaar. Het wordt niet als
afval beschouwd waardoor je er als burger zelf verantwoordelijk
voor wordt, wat een vreemde redenering is. Bovendien gaat het
vaak om vreemde, ondoorzichtige aankoopkanalen. Vaak weet
je niet goed wie er achter die autohandel zit. Dat moet worden
aangepakt.

Een aantal gemeenten doet al een en ander op het vlak van de
gemeentelijke belastingen, maar de ene gemeente controleert en
de andere niet. Het gewest moet deze kwestie geharmoniseerd
aanpakken. Ik begrijp de houding van de meerderheid helemaal
niet. Die stelde in de commissie dat de zaak te ingewikkeld is. Als
dat de houding van deze regering is, dan verklaart dat waarom
een aantal dossiers in Brussel zo slecht vooruitgaat. Als iets te
ingewikkeld is, pakt de regering het niet aan.

Mme Bianca Debaets (CD&V) (en néerlandais).- Je soutiens
cette proposition, car ces cartes posent en effet de nombreux
problèmes sur le plan de la propreté publique. Il n'est pas
logique que le citoyen en soit rendu responsable. De plus, elles
promeuvent souvent des filières commerciales douteuses.

Plusieurs communes les taxent, mais la Région devrait
harmoniser la politique en la matière. La majorité juge le dossier
trop complexe, mais ce n'est pas une raison pour ne rien faire !

229 De voorzitter.-  De algemene bespreking is gesloten.

Met toepassing van artikel 91.4 van het reglement zullen wij
op dinsdag 21 september stemmen over het besluit van de
commissie.

M. le président.-  La discussion générale est close.

En application de l’article 91.4 du règlement, nous procéderons
le mardi 21 septembre au vote nominatif sur les conclusions de
la commission.

231 VOORSTEL VAN ORDONNANTIE VAN
MEVROUW VIVIANE TEITELBAUM, DE HEREN

DAVID LEISTERH EN DAVID WEYTSMAN
BETREFFENDE CARPOOLING NAAR SCHOOL

PROPOSITION D’ORDONNANCE DE
MME VIVIANE TEITELBAUM, MM.

DAVID LEISTERH ET DAVID WEYTSMAN
RELATIVE AU COVOITURAGE SCOLAIRE

231 (NRS. A-106/1 EN 2 – 2019/2020) (NOS A-106/1 ET 2 – 2019/2020)

231 Algemene bespreking Discussion générale
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231 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend. M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

235 Mevrouw Nadia El Yousfi, rapporteur (in het Frans).- Ik
verwijs naar mijn schriftelijk verslag.

Mme Nadia El Yousfi, rapporteuse.- M. le président, je me
réfère à mon rapport écrit et remercie les services pour leur
travail.

237 Mevrouw Viviane Teitelbaum (MR) (in het Frans).- Ons
voorstel van ordonnantie maakt het mogelijk het bedrag
van de verkeersbelasting te verlagen voor voertuigen die
worden gebruikt om naar school te carpoolen. De meeste
parlementsleden zijn het eens over de voordelen van
carpooling naar school: minder en dus vlotter verkeer, minder
geluidsoverlast, een lagere energiefactuur.

Zowat 250.000 leerlingen verplaatsen zich elke dag naar school
in ons gewest. Die verplaatsingen hebben een grote impact op
het verkeer en het milieu.

Anders dan Ecolo denken we niet dat de alternatieven voor
de auto vandaag bijna overal en voor iedereen beschikbaar
of praktisch haalbaar zijn. Andere vervoermiddelen moeten
uiteraard worden aangemoedigd, maar niet alle kinderen wonen
dicht bij school.

De gemiddelde bezettingsgraad van de voertuigen bedraagt 1,22
personen. Er zijn dus nog plaatsen vrij voor carpooling.

Mme Viviane Teitelbaum (MR).- Notre proposition
d'ordonnance permet de réduire le montant de la taxe de
circulation relative aux véhicules utilisés pour du covoiturage
scolaire dans le cadre des plans de déplacements scolaires dans
notre Région. La plupart de mes collègues semblent s'accorder
sur les problèmes posés et les avantages du covoiturage scolaire.
On peut citer une plus grande occupation des sièges afin de
fluidifier le trafic, une diminution de la congestion routière et des
nuisances sonores, voire - comme le disait ma collègue El Yousfi
en commission - une diminution de la facture énergétique et de
ses effets sur le plan financier.

Rappelons que près de 250.000 élèves se déplacent chaque
jour pour se rendre à l'école dans notre Région. Ces
déplacements ont une influence sensible sur le trafic automobile
et l'environnement. Selon les cahiers de l'Observatoire de la
mobilité de notre Région, plus de 56 % des habitants utilisent
de préférence la voiture pour leur mobilité quotidienne. Lors
d'un jour ouvrable scolaire, 31 % des motifs de déplacement en
voiture dans notre Région sont directement liés au travail et à
l'école.

Contrairement à ce qu'a dit Ecolo, nous ne pensons pas que les
solutions alternatives à la voiture sont aujourd'hui disponibles
ou praticables presque partout et pour tout le monde dans notre
Région. Même s'il faut encourager les autres modes de transport,
et nous sommes entièrement d'accord avec vous sur ce point,
tous les enfants n'habitent pas à proximité de leur école. Certains
parents travaillent parfois bien loin et n'ont pas le temps de
déposer leur enfant à pied avant de partir travailler. Il est aussi
des situations où l'on ne pourra jamais se passer entièrement de
la voiture.

Face à ce constat, il est intéressant de prendre en considération le
volume général d'occupation des véhicules. Le taux d'occupation
moyen étant de 1,22 personne, bon nombre de ces véhicules
ne sont pas remplis lors des déplacements domicile-école. Il
reste des places susceptibles d'être utilisées dans le cadre du
covoiturage.

239 We stellen voor om deze praktijk aan te moedigen in het kader
van de schoolvervoerplannen en dat willen we doen via een
verlaging van de verkeersbelasting.

We beseffen dat dit geen wondermiddel is waarmee het verkeer
vanzelf zou verdwijnen, maar wel een aanvullend instrument om
duurzame mobiliteit te bevorderen.

Zowel de meerderheid als de oppositie heeft dit instrument
evenwel afgewezen.

Nous proposons d'encourager cette pratique dans le cadre
exclusif des plans de déplacements scolaires par le biais d'un
incitant fiscal, à savoir une réduction du montant des taxes
de circulation. Sur le plan pratique, il a été décidé d'accorder
une large délégation au gouvernement pour fixer les différentes
modalités d'organisation et de contrôle de cette mesure.

Nous ne proposons pas de solution miracle pour résorber
la circulation dans les rues de Bruxelles, mais un outil
complémentaire qui peut être déployé. J'ai évidemment entendu
les différentes propositions, à savoir la taxe kilométrique
intelligente ou le plan Good Move. L'outil que nous proposons
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est complémentaire aux différents dispositifs mis en œuvre
par les autorités communales et fédérales, ainsi que par le
gouvernement régional bruxellois, pour favoriser la mobilité
durable.

L'outil n'a toutefois pas recueilli de soutien et a été rejeté tant par
la majorité que par l'opposition.

241 Mevrouw Ingrid Parmentier (Ecolo) (in het Frans).-
Carpooling is natuurlijk beter dan halflege auto's, maar het is
niet het vervoermiddel dat Ecolo wil promoten. Het probleem
van de verkeersveiligheid in de omgeving van de scholen blijft
met carpooling immers bestaan.

Onze voorkeur gaat uit naar het STOP-principe van Good Move:
stappen, fietsen en openbaar vervoer. Het openbaar vervoer is
goed ontwikkeld in ons gewest. Ecolo wil de auto niet verbieden,
maar we willen het gebruik ervan niet stimuleren.

Er rijzen ook operationele problemen bij dit voorstel van
ordonnantie, want er is enkel een moeilijk te controleren
verklaring op eer nodig. Dit voorstel zou bovendien tot een
administratieve last leiden bij de scholen en bij de fiscale
diensten.

Mme Ingrid Parmentier (Ecolo).- Bien que le covoiturage soit
préférable à un transport individuel en voiture, ce n'est pas le
moyen de transport qu'Ecolo entend promouvoir, notamment
pour des questions de sécurité routière aux abords des écoles.

Notre préférence va au principe STOP de Good Move, qui
consiste à favoriser la marche, le vélo et les transports en
commun, y compris pour l'accès à l'école.

De nombreuses solutions alternatives à la voiture existent en
Région bruxelloise, où les transports en commun sont bien
développés. Certes, certaines personnes ont absolument besoin
de leur véhicule. L'idée n'est donc pas d'interdire la voiture, mais
de ne pas en favoriser l'usage, y compris en covoiturage.

Des problèmes opérationnels se posent également dans le cadre
de la présente proposition, puisque le moyen de contrôle est une
simple déclaration sur l'honneur, difficilement vérifiable et qui
pourrait ouvrir à la porte à de nombreuses fraudes.

Cette proposition générerait également une lourdeur
administrative, qui pèserait sur les écoles et l'administration, au
niveau du contrôle de la réduction de taxe.

243 Het is beter om te investeren in schoolverplaatsingen te voet of
met de fiets. Dat zou iedereen ten goede komen, want ruim de
helft van de Brusselse gezinnen bezit geen auto. Daarnaast laten
veel gezinnen nu al hun auto aan de kant staan om hun kinderen
naar school te brengen.

En résumé, même si les budgets sont disponibles, nous estimons
qu'il serait préférable de les investir dans les modes de
déplacements scolaires à pied et à vélo. Ce serait d'ailleurs
utile pour tout le monde. En effet, plus de 50 % des ménages
bruxellois n'ont pas de voiture.

En outre, beaucoup de ménages bruxellois ont une voiture,
mais font l'effort de s'en passer pour conduire leurs enfants à
l'école. Nous préférons donc clairement des investissements qui
soutiennent un accès à l'école à pied et à vélo.

245 De heer Marc Loewenstein (DéFI) (in het Frans).- Heel
wat auto's zitten niet vol bij school- en werkverplaatsingen.
Carpooling kan daarin inderdaad beterschap brengen. Toch
kunnen we het voorstel van de MR niet steunen, en dat om
verschillende redenen.

Ten eerste weten de indieners niet hoeveel gezinnen naar school
carpoolen en dit belastingvoordeel zouden kunnen genieten.
Ze kunnen dus de budgettaire impact van hun voorstel niet
beoordelen.

Ten tweede hebben we twijfels over de controle op dit
systeem. Een attest van een school of oudervereniging en een
verklaring op eer zouden volstaan om de belastingvermindering
te krijgen. Brussel Fiscaliteit kan de echtheid daarvan niet

M. Marc Loewenstein (DéFI).- Les auteurs de la proposition
d'ordonnance rappellent les statistiques selon lesquelles le taux
d'occupation moyen des voitures à Bruxelles est estimé à 1,22
personne. En clair, bon nombre de voitures ne sont pas remplies
lors des trajets domicile-école, mais aussi domicile-travail. Nous
ne pouvons que les rejoindre sur le fait que le recours au
covoiturage, ici au covoiturage scolaire, pourrait avoir un effet
positif sur plusieurs plans et qu'il faut l’encourager.

Nous ne pouvons toutefois pas soutenir la proposition du MR
visant à accorder une réduction de la taxe annuelle de circulation
aux ménages ayant recours au covoiturage, et ce pour plusieurs
raisons.
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nagaan. Het valt jammer genoeg niet uit te sluiten dat sommige
belastingplichtigen valse verklaringen zouden indienen.

Premièrement, les auteurs de la proposition ne semblent pas
en mesure de nous fournir une estimation du nombre de
bénéficiaires potentiels de ce nouvel avantage fiscal. Ils ne savent
pas combien de ménages pratiquent le covoiturage scolaire et
pourraient bénéficier de cette réduction de la taxe de circulation.
Par conséquent, les auteurs du texte ne peuvent pas évaluer
l'impact budgétaire potentiel de cet incitant fiscal. Pour DéFI, il
n'est pas raisonnable d'accorder un avantage fiscal sans disposer
d'une estimation approximative de ladite mesure.

Deuxièmement, nous émettons des réserves quant aux modalités
de contrôle de l'octroi de cette réduction de la taxe de circulation.
Pour se voir accorder l'avantage fiscal, le contribuable organisant
le covoiturage des élèves devrait uniquement fournir une
attestation délivrée par une école ou par l'association des parents
d'une école et une déclaration sur l'honneur. Les services de
Bruxelles Fiscalité ne pouvant pas évaluer la sincérité de cet
engagement sur l'honneur, ils devraient totalement s'en remettre
à la bonne foi des contribuables.

Si l'écrasante majorité des ménages pratiquant le covoiturage
scolaire présenteraient en toute bonne foi une déclaration
sur l'honneur afin d'obtenir cette réduction de la taxe de
circulation, on ne peut malheureusement pas exclure que certains
contribuables de mauvaise foi n'organisant pas de covoiturage
scolaire remettraient de fausses déclarations sur l'honneur dans
le but de bénéficier indûment de l'incitant fiscal.

247 Ten derde lijkt het me momenteel niet wenselijk om een korting
op de verkeersbelasting in te voeren, net nu de Brusselse
regering de overstap wil maken van belasting op het bezit van
een auto naar belasting op het gebruik ervan en de belasting op
de inverkeerstelling en de verkeersbelasting wil schrappen.

Mijn fractie vreest tot slot dat het voorstel zou kunnen leiden
tot een verschillende behandeling tussen gezinnen die naar
school carpoolen en mensen die bijvoorbeeld naar het werk
carpoolen. Als de regering in het kader van Smart Move fiscale
stimulansen wil onderzoeken, moet ze dat doen voor alle soorten
van carpooling.

En d'autres termes, cette proposition d'ordonnance n'offre pas
suffisamment de garanties en matière de contrôle du respect des
conditions d'octroi de l'avantage fiscal.

Troisièmement, il ne semble pas souhaitable de modifier
aujourd'hui le Code des taxes assimilées à l'impôt sur le revenu en
vue d'introduire une nouvelle réduction de la taxe de circulation
dès lors que le gouvernement bruxellois souhaite toujours
réformer la fiscalité automobile pour passer d'une taxation à
la possession à une taxation à l'usage - Smart Move n'est pas
encore enterré - et supprimer les taxes de mise en circulation et de
circulation. Il sera toujours opportun au moment de l'élaboration
de cette réforme d'examiner la possibilité d'octroyer un avantage
fiscal aux ménages pratiquant le covoiturage.

Enfin, mon groupe estime que la proposition d'ordonnance est
susceptible de créer une différence de traitement difficilement
justifiable entre les ménages pratiquant le covoiturage scolaire
et ceux, avec ou sans enfant, qui ont recours à ce système pour
d'autres types de trajets, par exemple entre leur domicile et leur
lieu de travail.

Si, dans le cadre du projet Smart Move, le gouvernement décidait
d'examiner la possibilité de mettre en place des incitants fiscaux,
mon groupe considère qu'ils devraient idéalement concerner tous
les types de covoiturage.

249 De heer Arnaud Verstraete (Groen).- De MR-fractie wil
met dit voorstel een aantal nobele doelen nastreven, waar de
Groenfractie zich helemaal kan in vinden: het autosolisme,

M. Arnaud Verstraete (Groen) (en néerlandais).- Le groupe
MR vise des objectifs louables, mais je m'interroge sérieusement
sur les mesures proposées, totalement contreproductives. Nous
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de filedruk en de vervuiling verminderen. Ik stel me echter
ernstige vragen bij de voorgestelde maatregelen. Zoals collega's
al illustreerden, zou het contraproductief zijn om deze in te
voeren. We werken nu volgens het STOP-principe en het MR-
voorstel zou mensen weer richting de auto duwen, ook al gaat
het dan om gedeeld autogebruik. Dat is onwenselijk.

Daarbij komt nog dat het bijzonder inefficiënt is vormgegeven,
met een systeem dat administratieve overlast zou creëren op
verschillende niveaus, zoals de heer Loewenstein ook al aangaf,
en dat de deuren openzet voor misbruik. Het is dan ook niet
verwonderlijk dat het voorstel door niemand anders in de
commissie werd gesteund.

Bovendien is het ironisch dat er op dit moment een veel
beter voorstel circuleert dat die nobele doelen performanter kan
nastreven, met name Smart Move. Daarmee pak je tegelijk
de files, het autosolisme en de vervuiling aan, en geef je een
onmiddellijke korting aan wie een inspanning doet om daaraan
bij te dragen, door bijvoorbeeld minder met de auto te rijden of
de spitsuren te vermijden. Mijns inziens is dat een heel efficiënt
systeem. Ik hoop dan ook dat de collega's toch nog tot nieuwe
inzichten kunnen komen als ze de twee voorstellen goed met
elkaar vergelijken.

œuvrons au principe STOP et le MR promeut à nouveau la
voiture.

De plus, le système proposé est d'une grande lourdeur
administrative et ouvre la voie aux abus.

C'est d'autant plus vrai qu'une solution bien plus efficace est mise
en œuvre, à savoir Smart Move.

251 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- De N-VA zal dit
voorstel niet steunen omdat er nog heel wat aan hapert. Kinderen
gaan bijvoorbeeld vaak in hun eigen buurt naar de lagere school.

Wat met gedeeld autogebruik als bij grote gezinnen de wagen al
vol zit?

Wat Smart Move betreft, kan ik niet meer volgen. Uiteraard moet
er iets gedaan worden aan de files en moeten de wagens op een
andere, groene manier belast worden, maar deze regering neemt
zoveel bochten dat niemand er nog aan uit kan.

(Samenspraak)

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- La N-VA
ne soutiendra pas cette proposition, dont de nombreux aspects
laissent à désirer.

Quant à Smart Move, je perds le fil, tant la politique du
gouvernement manque de clarté !

(Colloques)

255 De voorzitter.-  De algemene bespreking is gesloten.

Met toepassing van artikel 91.4 van het reglement zullen wij op
21 september 2021 stemmen over het besluit van de commissie.

M. le président.-  La discussion générale est close.

En application de l’article 91.4 du règlement, nous procéderons
le mardi 21 septembre 2021 au vote nominatif sur les conclusions
de la commission.

257 VOORSTEL VAN RESOLUTIE VAN MEVROUW
BIANCA DEBAETS, MEVROUW CIELTJE VAN
ACHTER, DE HEREN GILLES VERSTRAETEN

EN MATHIAS VANDEN BORRE ERTOE
STREKKENDE DE OPRICHTING EN UITBATING

VAN CBD-WINKELS IN SCHOOL- EN
JEUGDOMGEVINGEN TE BESTRIJDEN

PROPOSITION DE RÉSOLUTION DE MMES BIANCA
DEBAETS, CIELTJE VAN ACHTER, MM. GILLES
VERSTRAETEN ET MATHIAS VANDEN BORRE

VISANT À LUTTER CONTRE L’OUVERTURE
ET L’EXPLOITATION DE MAGASINS DE CBD
À PROXIMITÉ DES ÉCOLES ET DES JEUNES

257 (NRS. A-127/1 EN 2 – 2019/2020) (NOS A-127/1 ET 2 – 2019/2020)

259 Algemene bespreking Discussion générale
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259 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend. M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

259 De heer Emmanuel De Bock, rapporteur (in het Frans).- Ik
verwijs naar mijn schriftelijk verslag.

M. Emmanuel De Bock, rapporteur.- Je me réfère à mon
rapport écrit.

263 De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- Ik kom nog even
terug op een aantal punten die ik in de commissie heb aangehaald
en die ook in het voorstel staan, maar waarop ik eerlijk gezegd
weinig inhoudelijke repliek van de meerderheid heb gekregen.
Dit is helaas niet het enige voorstel dat gewoon wordt afgewezen
omdat het van de oppositie komt. Ik betreur dat een inhoudelijk
debat ontbreekt.

Net voor het reces hebben we een andere interessante discussie
over de ordonnantie over de inrichting van spuitruimtes gehad,
maar ook daar vond ik de argumentatie onvoldoende. Ik blijf
bij mijn standpunt dat die ordonnantie niet in overeenstemming
is met de federale drugswetgeving en dat er een fundamenteel
conflict is. Bovendien wordt het maatschappelijke probleem
rond drugs in Brussel enorm onderschat en soms zelfs genegeerd.

We kunnen hetzelfde in grote lijnen herhalen over dit voorstel
over CBD-shops. Dat gaat dezelfde richting uit. Cannabidiol
(CBD) is volgens de Europese wetgeving legaal als het een
tetrahydrocannabinol (THC)-percentage van minder dan 0,2
procent bevat. Maar onderzoek heeft in de praktijk aangetoond
dat heel veel CBD-producten die te koop worden aangeboden
in CBD-shops helaas veel meer THC bevatten. Verder zijn
er mogelijk ook schadelijke gezondheidseffecten die nog
onvoldoende belicht zijn.

Er zijn minstens vijf CBD-shops op wandelafstand van dit
parlement. Iedereen die er voorbijloopt, krijgt een boodschap
waarin marihuana wordt gepropageerd. Er wordt een beeld
gecreëerd dat drugs legaal, hip en vrij verkrijgbaar zijn.
Rekening houdend met het aantal CBD-shops dat de laatste jaren
verschijnt, overheerst dat beeld in de hoofdstad van dit land heel
sterk.

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en néerlandais).- Ce
n'est malheureusement pas la première fois qu'une proposition
est rejetée uniquement parce qu'elle émane de l'opposition,
sans débat de fond. L'ordonnance relative aux salles de
consommation à moindre risque pâtissait aussi d'un manque
d'argumentation. À Bruxelles, le problème social de la drogue
est fortement sous-estimé, voire nié.

Selon la législation européenne, le cannabidiol (CBD) est légal
si son taux de tétrahydrocannabinol (THC) est inférieur à 0,2
 %. Dans la pratique, de nombreux produits en vente dans les
magasins de CBD contiennent beaucoup plus de THC, dont les
possibles effets nocifs sur la santé sont encore trop peu connus.

265 Er zijn mogelijkheden om die schadelijke gevolgen tegen te
gaan, zeker voor onze jeugd. We mogen daar niet naïef in zijn
en moeten die negatieve gevolgen veel ernstiger nemen. Andere
steden, zoals Leuven en Antwerpen, hebben al aangetoond dat
het mogelijk is om dergelijke winkels in schoolomgevingen
te verbieden. Hun regelgevingen hebben de wettelijke toets al
doorstaan. Net zoals de CD&V-fractie vragen wij om zoiets ook
in Brussel door te voeren.

Wij vragen dat dat op het niveau van het gewest gebeurt, omdat
zoiets het best op een gecoördineerde manier verloopt en het
niet de bedoeling is dat elke gemeente haar eigen beleid ter
zake hanteert. Daarnaast vragen we ook versterkte controles van
dergelijke winkels. Het is immers voldoende aangetoond dat er
problemen zijn met bepaalde producten die er verkocht worden.

De N-VA vindt het belangrijk dat het gewest een actiever
drugsbeleid gaat voeren, want nu is er veel te veel tolerantie

Les magasins de CBD véhiculent l’image de drogues légales,
branchées et en vente libre. Nous devons prendre beaucoup plus
au sérieux leurs effets négatifs. D'autres villes, comme Louvain
et Anvers, ont prouvé qu'il était légalement possible d'interdire
de tels magasins à proximité des écoles.

Nous demandons une même approche coordonnée au niveau de
la Région. Nous réclamons également des contrôles renforcés de
ces magasins.

La Région doit instaurer une politique plus proactive en matière
de drogues, car elle se montre aujourd'hui beaucoup trop
tolérante.
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voor allerlei drugsgerelateerde zaken. Het beleid gaat helemaal
de verkeerde kant uit en dit voorstel wil dat tegengaan.

267 Mevrouw Bianca Debaets (CD&V).- Ik wil niet nog eens
het hele debat uit de commissie opnieuw voeren. Wat ik
wel wil herhalen, is dat ik het heel jammer vind dat de
meerderheidspartijen deze tekst blijkbaar interpreteren als een
zuivere aanval op de CBD-shops in Brussel en als een
persoonlijke kruistocht van mezelf en van de N-VA tegen die
winkels.

Ik wil de wettelijkheid van de CBD-shops helemaal niet in vraag
stellen. Uiteraard is er een juridische basis om die winkels uit
te baten. We moeten er echter wel rekening mee houden dat die
winkels steeds vaker bezocht worden door jongeren, voor wie
dit een mogelijke opstap kan zijn naar iets anders. Bovendien is
gebleken uit steekproeven, die onder meer in Leuven gehouden
zijn, dat maar liefst een op de vijf inbeslaggenomen producten
uit die winkels een te hoog THC-gehalte bevat.

Daarmee wil ik niet beweren dat elke CBD-shop illegale
producten verkoopt of dat elke jongere die zo'n winkel
binnenstapt, een potentiële junkie is. Ik vraag echter wel een
duidelijker kader, met duidelijke spelregels voor CBD-shops die
in de onmiddellijke nabijheid van scholen gevestigd zijn.

Mme Bianca Debaets (CD&V) (en néerlandais).- Je regrette
vivement que la majorité interprète ce texte comme étant une
croisade personnelle de la N-VA et de moi-même contre ce type
de commerces.

Je ne remets pas en cause la légalité de ces établissements,
mais je m'inquiète de leur fréquentation par un public jeune
qui pourrait être ainsi amené à consommer d'autres types de
produits. De plus, certains magasins de CBD ne respectent pas
le taux légal de THC. En résumé, je demande simplement un
cadre plus clair, surtout pour les commerces établis à proximité
d'écoles.

269 Mevrouw Alexia Bertrand (MR) (in het Frans).- De MR is het
ermee eens dat er een duidelijk kader nodig is voor de CBD-
shops. Het voorstel dat we nu bespreken, zal daar echter niet
voor zorgen.

Brussel telt zoveel scholen verspreid over zijn hele grondgebied,
dat dit voorstel eigenlijk neerkomt op een verbod op CBD-shops.
Voorts lijkt de maatregel mij weinig doeltreffend, aangezien de
producten ook online te verkrijgen zijn.

Men moet het beleid meer richten op bewustmaking, onderwijs
en informatieverstrekking over drugs, alle drugs. De MR zal
dit vooral symbolische voorstel van resolutie dan ook niet
goedkeuren.

Mme Alexia Bertrand (MR).- J'ai déjà eu l'occasion de le dire
en commission, le MR est d'accord pour dire qu'il faut un cadre
clair en la matière pour éviter les dérives, notamment au niveau
de la vente de produits dérivés, de la qualité du produit et du
contrôle strict de la teneur en THC conformément aux directives
européennes. Toutefois, ce qui nous est présenté ici aujourd'hui
ressemble plus à une demi-mesure.

Cela ne revient-il pas purement et simplement à interdire ce type
de commerce ? Le maillage scolaire à Bruxelles est extrêmement
dense et on parle ici d'une interdiction d'exploitation à proximité
des écoles dans un rayon de 500 mètres. Quand on sait qu'il y a
712 établissements francophones à Bruxelles, on s'interroge sur
l'objectif réel.

Par ailleurs, la mesure nous semble peu efficace parce qu'il
sera toujours possible de commander ce type de produit en
ligne, il n'est donc pas nécessaire d'avoir un point de vente
pour s'approvisionner. Il existe également des applications qui
permettent de se faire livrer.

Le groupe MR reste convaincu que la sensibilisation, l'éducation
et l'information relatives à l'ensemble des drogues et autres
substances psychotropes doivent constituer la base des politiques
publiques. Nous voterons donc, comme nous l'avons fait en
commission, contre cette proposition de résolution qui nous
paraît peu efficace et largement symbolique.

271 De heer Marc Loewenstein (DéFI) (in het Frans).- Net zoals
de initiatiefnemers van dit voorstel van resolutie is de DéFI-
fractie van mening dat we jongeren zeker niet mogen stimuleren

M. Marc Loewenstein (DéFI).- Tout comme les auteurs de la
présente proposition de résolution, le groupe DéFI considère qu'il
ne faut en aucun cas inciter les jeunes à consommer du cannabis
ou autres drogues. Nous plaidons d'ailleurs pour que les entités
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om cannabis of andere drugs te gebruiken. Sensibilisering en
ontradingscampagnes zijn nodig.

We vinden trouwens dat de federale gezondheidsdiensten de
controles moeten opvoeren en moeten nagaan welke stoffen er in
de producten zitten die CBD-winkels verkopen.

Volgens de heer Vanden Borre heeft gewoon het spel van
meerderheid en oppositie tot de verwerping van het voorstel
geleid. Omdat hij blijkbaar niet goed naar de argumenten heeft
geluisterd, zal ik een deel ervan herhalen.

Ten eerste bestaat er in België geen verbod op de verkoop van
producten die CBD bevatten. We kunnen natuurlijke personen of
rechtspersonen daarom niet verbieden om binnen een straal van
500 m rond scholen en jeugdhuizen een CBD-winkel te openen.
Daarenboven zo'n verbod de winkels de facto verbieden, want de
schooldichtheid in het Brussels Gewest is bijzonder hoog.

fédérées compétentes en matière de prévention, notamment les
Communautés et la Cocof, mènent de nouvelles campagnes
d'information visant à les sensibiliser aux risques liés.

En outre, nous sommes d'avis que les autorités sanitaires
fédérales, comme le service public fédéral Santé publique (SPF
Santé publique) et l'Agence fédérale pour la sécurité de la chaîne
alimentaire (Afsca) doivent intensifier leurs contrôles, aux fins
d'analyser la composition actuelle des produits mis en vente par
les magasins de CBD.

Selon M. Vanden Borre, le rejet de ce texte est motivé par
une logique de majorité et d'opposition. Je doute quand même
du sérieux avec lequel il a pris connaissance des arguments
développés pour justifier ce rejet. Je vais donc reprendre en partie
les arguments en question.

Premièrement, les produits contenant du CBD ne sont
pas interdits à la vente en Belgique. Dès lors que leur
commercialisation est autorisée, il n'y a pas de raisons pour
lesquelles nous pourrions valablement et légitimement interdire
à une personne physique ou morale d'ouvrir et d'exploiter un
magasin de CBD dans un rayon de 500 mètres autour des
établissements scolaires et des maisons de jeunes. Il n'existe que
deux options : soit une substance est interdite par la loi, soit elle
est autorisée. Et si elle est autorisée, les pouvoirs publics peuvent
difficilement justifier une interdiction d'ouvrir et d'exploiter un
commerce vendant ces produits.

Deuxièmement, interdire l'ouverture et l'exploitation de
magasins de CBD dans un rayon de 500 mètres autour des
écoles maternelles, primaires ou secondaires et des maisons de
jeunes aurait pour conséquence de rendre exagérément difficile
le développement de commerces de CBD dans notre Région,
caractérisée par un maillage scolaire particulièrement dense.
Rares sont les endroits où l'on ne se situe pas dans un tel rayon.
Une telle interdiction couvrirait donc probablement la grande
majorité des quartiers bruxellois, voire leur totalité.

273 Als de gewestregering beslist om in overleg met de gemeenten
regels op te leggen voor de vestiging van CBD-winkels, kan
dat onder maatregel 3.5 van het Globaal Veiligheids- en
Preventieplan (GVPP).

In dat geval moet ze echter rekening houden met de adviezen van
de werkgroepen die Brussel Preventie & Veiligheid (BPV) aan
het thema 'drugs en verslaving' heeft gewijd.

De DéFI-fractie zou het onbegrijpelijk vinden dat het Brussels
Parlement het voorstel van resolutie goedkeurt zonder experts,
burgemeesters, politiechefs en veldwerkers te raadplegen.

Om al die redenen verwerpt mijn fractie het voorstel.

Selon nous, interdire l'ouverture et l'exploitation de magasins de
CBD dans un rayon de 500 mètres autour des établissements
scolaires et des maisons de jeunes reviendrait à amener une
restriction disproportionnée à la liberté d'entreprendre.

Si le gouvernement régional décidait d'élaborer de concert
avec les communes une réglementation visant à encadrer
l'implantation des commerces de CBD, une telle initiative
pourrait s'inscrire dans le cadre de la mesure 3.5 du plan global de
sécurité et de prévention (PGSP) : "Améliorer la détection rapide
et l'identification des producteurs (par exemple de cannabis) sur
le territoire de la Région de Bruxelles-Capitale".

Toutefois, il conviendrait alors, à tout le moins, de tenir compte
des avis émis par les groupes de travail mis sur pied par Bruxelles
Prévention et sécurité (BPS) dans le cadre du suivi de la
thématique "drogues et assuétudes", groupe de travail réunissant
des experts de la problématique et des acteurs de terrain. Sur
la base des réflexions et des recommandations émises par le
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groupe de travail, la question de l'encadrement des commerces
de cannabis légal pourrait également être évoquée au sein du
Conseil régional de sécurité (Cores).

Pour le groupe DéFI, il serait singulier, pour ne pas dire
incompréhensible, que le Parlement bruxellois adopte cette
proposition de résolution en faveur de l'élaboration d'un
règlement de police harmonisant et encadrant strictement
l'implantation de magasins de CBD, sans avoir pris la peine
de consulter les experts et les acteurs de terrain, à savoir les
bourgmestres, les zones de police et le monde associatif.

C'est pour les raisons susmentionnées que mon groupe rejette
cette proposition.

275 De heer Juan Benjumea Moreno (Groen).- Er zijn al heel wat
argumenten aangevoerd, zowel vanuit de oppositie als vanuit
de meerderheid, om dit voorstel te verwerpen. Het is immers
onhaalbaar om dit in te voeren, en zelfs onzinnig, zoals mevrouw
Bertrand uitlegde, omdat een verbod op de verkoop op fysieke
plaatsen niet zal kunnen tegenhouden dat dezelfde producten ook
online worden aangeboden.

Verder is het veel logischer om deze problematiek federaal aan te
pakken, via de agentschappen van de FOD Volksgezondheid en
het Federaal Agentschap voor de Veiligheid van de Voedselketen
(FAVV). Die moeten nagaan of de producten die in die winkels
verkocht worden, al dan niet in strijd zijn met de regelgeving
inzake de toegelaten hoeveelheid THC.

Zowel in de commissie als in de plenaire vergadering is een
sereen en inhoudelijk debat gevoerd, gevoed met argumenten.
Het was geen spel van meerderheid tegen oppositie. Op basis
van die argumenten zal de Groenfractie dit voorstel dan ook niet
goedkeuren.

M. Juan Benjumea Moreno (Groen) (en néerlandais).- Les
arguments contre cette proposition sont nombreux et émanent
tant de l'opposition que de la majorité. Comme Mme Bertrand l'a
souligné, une interdiction de vente dans des magasins physiques
n'empêchera pas la vente de ces produits en ligne. De plus, il
serait plus logique que cette problématique soit traitée au niveau
fédéral.

Que ce soit en commission ou en séance plénière, un débat serein
a été mené et alimenté par des arguments, sur la base desquels
Groen n'approuvera pas cette proposition.

277 De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- Ik stel vast dat
deze meerderheid er geen graten in ziet om een spuitruimte te
openen waar mensen actief drugs gebruiken en dat er daarrond
een gedoogzone van 500 meter ligt met daarin twee scholen in
een straal van minder dan 50 meter, terwijl ze dit voorstel van
resolutie problematisch vindt. Dat is totaal inconsequent.

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en néerlandais).-
Cette majorité ne s'oppose pas à l'ouverture d'une salle
de consommation à proximité d'écoles mais considère
cette proposition de résolution comme problématique. C'est
totalement incohérent.

279 De voorzitter.-  De algemene bespreking is gesloten.

Met toepassing van artikel 91.4 van het reglement zullen wij
op dinsdag 21 september 2021 stemmen over het besluit van de
commissie.

M. le président.-  La discussion générale est close.

En application de l’article 91.4 du règlement, nous procéderons
le mardi 21 septembre 2021 au vote nominatif sur les conclusions
de la commission.

281 VOORSTEL VAN RESOLUTIE VAN MEVROUW
BIANCA DEBAETS, MEVROUW CÉLINE FREMAULT,

MEVROUW VIVIANE TEITELBAUM, DE HEER
GUY VANHENGEL, MEVROUW ISABELLE

EMMERY, DE HEER MARC LOEWENSTEIN,
MEVROUW CIELTJE VAN ACHTER EN MEVROUW

FARIDA TAHAR BETREFFENDE DE NOODZAAK
OM EEN MONUMENT OP TE RICHTEN TER
NAGEDACHTENIS VAN DRIE BRUSSELSE

PROPOSITION DE RÉSOLUTION DE MMES
BIANCA DEBAETS, CÉLINE FREMAULT,

VIVIANE TEITELBAUM, M. GUY VANHENGEL,
MME ISABELLE EMMERY, M. MARC
LOEWENSTEIN, MMES CIELTJE VAN

ACHTER ET FARIDA TAHAR RELATIVE À
LA NÉCESSITÉ D’ÉRIGER UN MONUMENT

À LA MÉMOIRE DE TROIS RÉSISTANTS
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VERZETSSTRIJDERS DIE TALLOZE JODEN GERED
HEBBEN TIJDENS DE TWEEDE WERELDOORLOG

BRUXELLOIS AYANT SAUVÉ DE NOMBREUX JUIFS
DURANT LA DEUXIÈME GUERRE MONDIALE

281 (NRS. A-147/1 EN 2 – 2019/2020) (NOS A-147/1 ET 2 – 2019/2020)

281 Algemene bespreking Discussion générale

281 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend. M. le président.- La discussion générale est ouverte.

283 Mevrouw Marie Lecocq, rapporteur (in het Frans).- Mevrouw
Debaets wees er in commissie op dat de tekst over een
welbepaald feit uit de Tweede Wereldoorlog gaat, maar dat de
geest van de tekst nog altijd actueel is: de strijd tegen onrecht,
geweld, barbarij, antisemitisme, racisme en discriminatie.

Elk van de helden in kwestie is een rolmodel dat ons permanent
moet kunnen inspireren. De geschiedenis van de tekst begint met
het getuigenis van Simon Gronowski, wiens leven gered werd
door Youra Livchitz, Jean Franklemon en Robert Maistriau,
drie jonge Brusselaars die op 19 april 1943 het XXste konvooi
in Boortmeerbeek saboteerden, waardoor 113 mensen aan een
gewisse dood ontkwamen.

Mevrouw Debaets en de medeondertekenaars vinden dat
Brussel een herdenkingsmonument voor die drie helden moet
oprichten. Er moet natuurlijk overleg komen met de gemeenten
en gemeenschappen, zodat het monument een didactisch,
pedagogisch of educatief en interactief aspect krijgt ten behoeve
van alle Brusselse burgers en leerlingen.

Mme Marie Lecocq, rapporteuse.- J'ai le plaisir d'officier
comme rapporteuse de ce texte important sur lequel nous avons
débattu en réunion de commission. Avant toute chose, comme
de tradition, je remercie l'ensemble des services pour la qualité
du rapport. Nous avons reçu en outre des remarques précises et
attentives de leur part.

L'ensemble des collègues ont remercié les auteurs, co-auteurs et
l'ensemble des autres députés qui se sont joints au texte. Merci
à tous pour ce travail collectif.

Mme Debaets, première co-auteure, a entamé cette discussion
sur le texte en insistant sur le fait que bien que le fond du
texte concerne un fait précis de l'histoire de la Seconde Guerre
mondiale, ce qui est important ici, c'est l'esprit et la philosophie
du texte qui constituent pour tous un combat toujours d'actualité
en 2021 : le combat contre les injustices, les violences, la
barbarie, l'antisémitisme, mais aussi, de manière plus générale,
contre toutes les formes de racisme et de discrimination.

Chacun de ces héros est en fait un modèle et un exemple qui
doit pouvoir nous inspirer en permanence. L'histoire de ce texte
démarre avec le témoignage de Simon Gronowski, qui a eu la vie
sauve grâce à trois héros : Youra Livchitz, Jean Franklemon et
Robert Maistriau, trois jeunes Bruxellois qui avaient élaboré un
plan pour saboter un train, le XXe convoi, à Boortmeerbeek le
19 avril 1943. Ce sabotage a permis à 231 déportés de s'enfuir,
même si une grande partie d'entre eux ont été repris ou tués. Au
total, 113 personnes ont pu échapper à une mort certaine.

Pour Mme Debaets et l'ensemble des collègues qui se sont joints
à ce rapport, l'érection sur le territoire bruxellois de ce monument
commémoratif en l'honneur des trois héros du XXe convoi est
donc une nécessité. Mme Debaets a rappelé qu'à travers ce
monument, c'est l'ensemble des citoyens qui, par leurs actes, ont
lutté contre la barbarie nazie de la Seconde Guerre mondiale que
nous souhaitons célébrer.

Il y aura évidemment une importance à se concerter avec les
communes et Communautés pour que l'ensemble des citoyens
et des élèves de la Région bruxelloise puissent y trouver un
contenu didactique, pédagogique ou éducatif et interactif. Le
devoir moral de tout démocrate et de toute démocratie est de
lutter contre l'oubli.

285 Mevrouw Fremault dankte alle collega's en mevrouw Debaets
in het bijzonder. Ze verwees naar toekomstige generaties en alle

Mme Fremault a pris la parole pour remercier l'ensemble des
collègues, et Mme Debaets en particulier. Elle a évoqué les
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kinderen die dit onderwerp niet meer ter sprake kunnen brengen
in hun gezin.

Mevrouw Teitelbaum hamerde op het belang van de interactie
tussen herinnering en geschiedenis, zodat iedereen de
gebeurtenissen van de Shoah op dezelfde manier interpreteert.
Ze bracht hulde aan het schaduwleger, dat al te vaak wordt
vergeten en onderstreepte het belang om het eerbetoon uit
te breiden naar iedereen die tijdens de oorlog een heldenrol
opnam.

De herinnering van de Shoah is volgens haar geen doel op zich.
Het is een van de hoekstenen van de Europese waarden. We
kunnen de geschiedenis niet veranderen, maar de lessen uit de
geschiedenis kunnen ons veranderen.

De heer Vanhengel zei dat de Open Vld-fractie, die veelal
terughoudend is als het op resoluties aankomt, deze enthousiast
zal steunen omdat ze er terecht op aanstuurt dat toekomstige
generaties Brusselaars de drie helden als voorbeeld nemen.

Mevrouw Emmery hamerde op het belang van het eerbetoon aan
helden die in de schaduw opereerden en levens hebben gered. Er
zijn nog mensen die zo'n eerbetoon verdienen en dat is precies
de aanleiding tot de oprichting van het monument. Ze wees ook
op het belang van de openbaarheid van het eerbetoon.

De heer Loewenstein zei dat het initiatief een uitstekende
aanleiding was voor een parlementair debat over een uiterst
belangrijk onderwerp. Het onderwerp raakt hem in het
bijzonder vanwege zijn familiegeschiedenis, maar ook als
volksvertegenwoordiger, democraat en burger.

générations futures et tous les enfants qui n'ont plus l'occasion
d'aborder ce sujet en famille.

Mme Teitelbaum a insisté sur la nécessité de faire dialoguer
la mémoire et l'histoire, afin d'avoir une lecture commune des
événements de la Shoah, indissociables de la Seconde Guerre
mondiale. Elle a tenu à rendre hommage à l'armée de l'ombre,
que nous avons souvent tendance à oublier. Elle a souligné
l'importance d'adresser cet hommage à celles et ceux qui ont
agi en héros en cachant des enfants, en sabotant des trains, en
prévenant des gens, en exfiltrant des aviateurs, etc.

Le rappel de la Shoah n'est pas, selon elle, une fin en soi. C'est
l'une des pierres angulaires de nos valeurs européennes. Si on
ne peut changer l'histoire, les leçons de l'histoire peuvent nous
changer et le texte en discussion va dans ce sens.

M. Vanhengel a souligné que le groupe Open Vld, d'habitude
circonspect par rapport aux résolutions, soutiendra celle-ci avec
enthousiasme, car elle concerne l’histoire de notre capitale et met
en valeur une demande qui semble entièrement légitime, pour
que les générations futures de Bruxellois prennent ces trois héros
en exemple.

Mme Isabelle Emmery a insisté sur l'importance de rendre
hommage à ces héros de l'ombre, ces femmes et ces hommes qui
ont lutté contre l'obscurantisme et qui ont sauvé des vies. Elle
a indiqué que d'autres personnes mériteraient aujourd'hui qu'on
leur rende hommage. C'est la volonté qui préside à l'érection de
ce monument. Le devoir de mémoire est en effet indispensable
à la maturité d'une société. L'oratrice a d'ailleurs préféré parler
de travail de mémoire, tant celui-ci peut prendre des formes
multiples.

Elle a insisté sur l'importance que cela se passe aussi dans
l'espace public, ce qui est l'objectif de ce texte. Elle a également
rappelé l'importance de l'ensemble des traces mémorielles qui
sont déjà présentes aujourd'hui, notamment dans sa commune
d'Anderlecht.

M. Loewenstein a rappelé que cette initiative était une excellente
occasion de pouvoir discuter dans notre parlement de ce
sujet extrêmement important, de manière à en tirer toutes les
leçons nécessaires. Il a expliqué que ce sujet le touchait plus
particulièrement au regard de l’histoire de sa famille, mais
également en tant que député, en tant que démocrate et en tant
que citoyen. Au-delà du monument lui-même, c'est l'ensemble de
l'histoire qui doit pouvoir être rappelé, un projet pédagogique qui
doit pouvoir être construit, ainsi qu'un message qui doit pouvoir
être transmis.

287 Hij besloot zijn betoog met te zeggen dat de strijd tegen het
antisemitisme nog altijd actueel is, zeker nu het andere vormen
aanneemt.

Mevrouw Van Achter gaf te kennen dat ze zich bij de
medeondertekenaars wou aansluiten. Ze vindt het belangrijk

Il a terminé son exposé en disant que la lutte contre
l'antisémitisme était toujours actuelle et d'autant plus essentielle
qu'il prend d’autres formes. Il continue donc d'être important de
lutter contre ce fléau.

Mme Van Achter a indiqué qu'elle souhaitait se joindre aux
cosignataires. Elle a rappelé que, même si certains d'entre nous
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dat we zulke herinneringen aan de toekomstige generaties
doorgeven.

De heer Pitseys wees tot slot op de pedagogische
herdenkingsdimensie van het monument. We mogen niet
vergeten welke rol burgers in het verzet hebben gespeeld.

Mevrouw Van Achter en mevrouw Tahar hebben het voorstel
meeondertekend.

Alle amendementen en de hele tekst werden met eenparigheid
van stemmen goedgekeurd.

ont pu en discuter en famille, avec les années qui passent, petit
à petit, des souvenirs disparaissent et il est important de les
entretenir pour les générations futures.

Enfin, M. Pitseys a insisté sur la dimension pédagogique
commémorative de ce monument, qui rappelle que la résistance
a été le fruit de décisions quotidiennes tragiques et parfois
difficiles, et ce, dans toutes les couches de la population. La
résistance belge a contribué activement entre les années 1943
et 1945 à la libération de la Belgique. Ces actes de résistance
ont été accomplis par des hommes, mais aussi par des femmes.
Il faut souligner le rôle que nos concitoyennes ont joué dans la
résistance.

Mmes Van Achter et Tahar se sont donc ajoutées aux
cosignataires.

L'ensemble des amendements, comme l'ensemble du texte, ont
été adoptés à l'unanimité.

289 Mevrouw Bianca Debaets (CD&V) (in het Frans).- Ik dank
iedereen die zich achter dit voorstel van resolutie schaart. Dat
bewijst hoe na dit onderwerp ons aan het hart ligt.

Mme Bianca Debaets (CD&V).- Je voudrais remercier Mme
Lecocq pour son excellent rapport, mais aussi tous les autres
collègues, de l'opposition et de la majorité, qui ont exprimé
le souhait de s'associer à cette proposition de résolution. Cela
prouve que ce sujet nous tient tous particulièrement à cœur.

291 (verder in het Nederlands)

Zoals in het rapport naar voren kwam, is het van cruciaal belang
dat alle collega's het belang inzien van die strijd die we moeten
blijven voeren tegen racisme, discriminatie en onrecht.

(poursuivant en néerlandais)

Comme le souligne le rapport, il importe que tous nos collègues
comprennent qu'il est important de continuer à lutter contre le
racisme, la discrimination et l'injustice.

293 (verder in het Frans)

Tijdens een bezoek aan de Dossinkazerne in het gezelschap van
een groep jongeren hoorde ik het pakkende getuigenis van Simon
Gronowski, die tijdens de Tweede Wereldoorlog zijn hele familie
verloor, maar zelf aan de dood ontsnapte. Ondanks zijn hoge
leeftijd blijft hij over zijn ervaringen getuigen.

(poursuivant en français)

Lorsque j'étais secrétaire d'État, j'ai visité la caserne Dossin,
devenue musée, avec un groupe de jeunes Bruxellois de
différentes origines et confessions. C'est là, il ne faut pas
l'oublier, que de nombreux Juifs ont été regroupés par les nazis
avant d'être envoyés vers les camps de la mort. À cette occasion,
les jeunes ont pu entendre le témoignage poignant de Simon
Gronowski. Cet homme, qui a perdu toute sa famille durant la
Deuxième Guerre mondiale, a réussi à s'échapper d'un train de
la mort en 1943. Aujourd'hui encore, malgré son grand âge, il
multiplie les rencontres et les conférences.

295 (verder in het Nederlands)

Waarschijnlijk hebben velen onder jullie hem al kunnen
ontmoeten. Dat heel aangrijpende verhaal heeft een grote
indruk op me gemaakt en heeft me ook doen beseffen dat het
de verdienste van drie jonge verzetshelden, namelijk Youra
Livchitz, Jean Franklemon en Robert Maistriau, was dat de
heer Simon Gronowski, die een kind was tijdens de oorlog,
kon overleven en zelf een familie heeft kunnen stichten. De
drie jongemannen dokterden een plan uit om eigenhandig een
trein in Boortmeerbeek te saboteren, het zogenaamde twintigste
treinkonvooi.

(poursuivant en néerlandais)

Son témoignage poignant m'a fortement impressionnée et m'a
permis de réaliser qu'il ne devait sa survie qu'à trois jeunes
héros de la résistance : Youra Livchitz, Jean Franklemon et
Robert Maistriau, qui ont mis au point l'attaque dite du vingtième
convoi, à Boortmeerbeek.

Hormis un wagon près de la gare de Boortmeerbeek et deux
pavés de la mémoire à Uccle, il existe peu d'hommages à ce fait
de résistance. Mme Teitelbaum a raison, de nombreux autres
héros et héroïnes méritent également d'être mis à l'honneur.
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Met uitzondering van een treinstel dat in het begin van de jaren
negentig werd ingewijd nabij het station van Boortmeerbeek, en
van twee struikelstenen in Ukkel ontbreekt er volgens mij een
waardige eerbetuiging aan die verzetsdaad. Ik ben blij dat de
collega's me daarin gevolgd zijn.

Ik wil ook mevrouw Teitelbaum bedanken want ze heeft volledig
gelijk. Het gaat niet alleen over die drie verzetshelden. Het is
tevens een hommage aan de vele andere verzetshelden en -
heldinnen die heel veel mensen hebben gered. Daarom vraag ik
samen met de andere ondertekenaars aan de Brusselse regering
dat er een soortgelijk herdenkingsmonument komt als eerbetoon
aan die verzetsdaad.

Aussi, les cosignataires et moi demandons instamment au
gouvernement d'ériger un monument commémoratif similaire.

297 Mevrouw Céline Fremault (cdH) (in het Frans).- Het is
belangrijk dat er in de openbare ruimte plaats is voor eerbetoon
en herdenking, zodat we lessen kunnen trekken uit het verleden.
Alleen zo kunnen we de waarden doorgeven die essentieel zijn
voor ons gewest.

Herdenkingsplekken maken kennisoverdracht over het verleden
mogelijk, wat er op zijn beurt toe leidt dat de geschiedenis zich
zal herhalen. Deze tekst, die specifiek over de strijd tegen het
antisemitisme gaat, past in de bredere strijd tegen elke vorm van
racisme.

Het verheugt mij dan ook dat alle fracties dit voorstel mee
ondertekenen.

Mme Céline Fremault (cdH).- Je remercie Mme Debaets pour
l'initiative de cette résolution. Je connais son attention et sa
sincérité sur le sujet. Elle a rappelé s'être fortement intéressée à
cette question sous la législature précédente. Cela ne m'étonne
donc pas qu'elle ait souhaité poursuivre dans ce cadre-ci au
niveau du parlement.

Durant le débat en commission, j'ai eu l'occasion d'exprimer
que la question du devoir de mémoire est essentielle à mes
yeux. Dans d'autres configurations, comme Mme Debaets lors
de la législature précédente, nous avons développé ces lieux de
mémoire, notamment dans le cadre des attentats de Bruxelles.

Il est toujours important d'avoir dans l'espace public un lieu
permettant de rendre hommage, de se souvenir et de tirer des
leçons. Le devoir de mémoire est essentiel et vise la transmission
des valeurs qui sont le socle du contrat entre les Bruxellois, socle
qui ne doit cesser de croître.

Il permet également de transmettre par la pédagogie ce qui a
été vécu et ce qui ne peut plus se reproduire au nom de notre
histoire commune. Dans le cadre de nos travaux parlementaires,
les assises de lutte contre le racisme traitent aussi de cette
problématique, de façon plus large. Ce texte plus que pertinent
vise précisément la lutte contre l'antisémitisme.

Nous avons le devoir de baliser nos actions, d'encourager
les membres du gouvernement à prendre des initiatives. Il
est extrêmement réjouissant de voir l'ensemble des groupes
politiques se joindre à la cosignature pour dire à quel point ce
devoir de mémoire doit continuer à s'inscrire dans le temps, qui
plus est dans un contexte de société extrêmement bousculée.

299 Mevrouw Viviane Teitelbaum (MR) (in het Frans).-
Herinneringsonderwijs is zeer belangrijk, en in lessen over de
Tweede Wereldoorlog kan de Shoah niet achterwege worden
gelaten. De MR heeft deze tekst dan ook mee ondertekend.

In 1943 werd er in België met de aanval op een trein vol
gedeporteerde Joden een voor Europa unieke verzetsdaad tegen
het naziregime gepleegd. De helden achter die daden worden
echter nog zelden genoemd, in tegenstelling tot zij die met

Mme Viviane Teitelbaum (MR).- Je remercie Mme Debaets
d'avoir porté cette résolution et de nous avoir rappelé le rôle
essentiel de la mémoire dans l'éducation en Belgique et dans
notre Région. Faire dialoguer la mémoire et l'histoire pour
qu'elles se rejoignent dans une lecture commune des événements
de la Shoah - lecture qui doit être indissociable de celle de la
Seconde Guerre mondiale - est primordial. C'est ce que fait ce
texte et mon groupe se félicite de l'avoir cosigné.

Il y a 78 ans, le 19 avril 1943, l'attaque d'un train de déportés
juifs signait en Belgique un acte de résistance unique en Europe



PLENAIRE VERGADERING
2021.09.20
n° 1 - nr. 1

SÉANCE PLÉNIÈRE 37

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK PARLEMENT – INTEGRAAL VERSLAG
PARLEMENT DE LA RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE – COMPTE RENDU INTÉGRAL

de vijand collaboreerden, zoals onlangs nog in het Vlaams
Parlement gebeurde.

Wie in het verzet zat, riskeerde bij zijn acties vaak zijn eigen
leven. Zij hebben dat gedaan opdat wij nu in vrijheid zouden
kunnen leven.

sous le régime nazi. En Belgique, plus de 25.000 Juifs seront
déportés, dont plus de 5.000 enfants, et 5.000 personnes vivant
en Belgique seront également déportées de Drancy.

Souvent, les héros disparaissent des narratifs, alors que ce
n'est pas nécessairement le cas des collaborateurs, notamment à
travers des documentaires insuffisamment contextualisés ou la
mise à l'honneur de sympathisants nazis, comme récemment au
Parlement flamand.

Il y a eu aussi, dernièrement, ce monument de la honte érigé à
Zedelgem, à la gloire des Waffen-SS lettons ayant participé à
l'extermination des Juifs en Lettonie. Son habillage douteux en
ruche, symbole de la paix, n'est qu'un leurre dont les autorités
communales n'ont manifestement pas encore voulu prendre la
mesure. Pourtant, il est de notre responsabilité politique de
démasquer toutes les tentatives de réhabilitation du fascisme.

Les résistantes et résistants ont pris des risques au péril de
leur vie. Ils ont opéré dans la presse clandestine, commis
des actes de sabotage, œuvré comme agent de renseignement
ou agent d'action, caché des enfants et des adultes, fait des
faux papiers, obtenu des timbres de ravitaillement, ouvert des
courriers postaux de convocation et prévenu ceux et celles qui
étaient en danger.

Si ma génération a pu naître - celle qu'on appelle la deuxième
génération -, si je suis là aujourd'hui parmi vous, fille d'enfants
cachés, c'est sans doute grâce à ceux et celles qui ont osé braver
les nazis et leurs collaborateurs à travers l'Europe et qui ont sauvé
des milliers d'enfants et adultes traqués, en les soustrayant à la
barbarie nazie.

301 Tussen 1940 en 1944 bouwden de Belgische verzetslieden een
complexe organisatie uit en dat verdient onze bewondering.

Nu er nog weinig ooggetuigen overblijven, moeten we op zoek
gaan naar andere manieren om aan die gebeurtenissen te blijven
herinneren en te waarschuwen voor extremisme, racisme en
antisemitisme. Het is belangrijk erop te wijzen dat zelfs in de
donkerste oorlogsperiode moed, solidariteit en streven naar
waardigheid het verschil kunnen maken.

Dit monument zal een brug vormen tussen verleden en heden.
We brengen er niet alleen hulde mee aan de drie betrokken
verzetsleden, maar aan iedereen die de moed had om tegen de
bezetter in te gaan.

De MR is ervan overtuigd dat herinneringsonderwijs
belangrijker is dan ooit, nu in sommige scholen zelfs geen les
meer over de Shoah kan worden gegeven. Het is belangrijk dat
jongeren die gelukkig nooit een oorlog hebben meegemaakt, zich
ervan bewust zijn dat ze steeds in actie moeten komen tegen
onrechtvaardigheid en discriminatie.

De geschiedenis wijzigen kunnen we niet, maar we kunnen
er wel lessen uit trekken. Ook vandaag nog kunnen we ons
verzetten. De MR wil zich blijven verweren tegen elke vorm van

L'histoire de chaque survivant tient du miracle. De 1940 à 1944,
la résistance belge a développé une organisation très complexe
qu'il faut saluer.

Face à la disparition progressive des témoins et des changements
que celle-ci implique pour le travail de mémoire, mais aussi au
regard du réveil des nationalismes et du développement croissant
des extrémismes, du racisme et de l'antisémitisme, il est essentiel
de montrer que même dans les heures les plus noires de la guerre,
le courage individuel, la solidarité et le sens de la dignité peuvent
offrir une alternative d'espoir à la forme la plus barbare de la
nature humaine.

C'est à vélo et équipés de quatre tenailles, d'une lampe de poche
et d'un pistolet avec quelques balles que les trois résistants Youra
Livchitz, Jean Franklemon et Robert Maistriau ont attaqué un
convoi de déportés qui emportait 1.631 Juifs, dont 262 enfants.
Parmi ces derniers se trouvait le plus jeune bébé qui sera déporté
de Belgique, Suzanne Kaminski, âgée d'à peine un mois.

Certes, comme le rappelait Elie Wiesel, "si toutes les victimes
n'étaient pas juives, tous les Juifs étaient des victimes". Ce
monument sera un maillon entre le passé et le présent et, au-delà
des trois résistants, c'est un hommage que nous rendons à tous
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fascisme, negationisme, racisme, antisemitisme of discriminatie.
Deze tekst draagt daartoe bij.

ceux et à toutes celles qui ont été courageux et qui ont résisté à
l'occupant.

Notre groupe est convaincu que la transmission de la mémoire
est plus nécessaire que jamais à l'heure où dans certaines écoles,
on ne peut plus enseigner la Shoah. Il faut continuer à raconter
et à expliquer ces événements. Il importe également de nourrir
les réflexions de ces jeunes qui - fort heureusement - n'ont pas
connu la guerre. Ils ne conserveront de l'histoire que les notions
qui leur auront été transmises par celles et ceux qui l'ont vécue,
et aussi par ceux et celles qui la leur enseignent aujourd'hui. Il
faut aussi leur apprendre à ne pas rester silencieux et à intervenir,
à réagir face aux injustices et aux discriminations.

Ce souvenir de la Shoah n'est pas une fin en soi, c'est une
des pierres angulaires des valeurs européennes. On ne peut
changer l'histoire, mais les leçons de l'histoire peuvent nous
changer, déclarent souvent les femmes et les hommes politiques
aujourd'hui. J'aime d'ailleurs beaucoup la citation de Lucie
Aubrac qui disait : "Résister se conjugue au présent."

Au nom de la démocratie, au nom de tous ceux qui ont perdu
la vie ou ont été déportés, au nom de tous les résistants,
au nom de ceux qui pleurent encore leur famille disparue,
pour garder notre dignité, le groupe MR prend l'engagement
de continuer à s'élever contre toute tentative d'expression du
fascisme, du négationnisme, ainsi que contre toute forme de
racisme, d'antisémitisme et de discrimination. Nous pensons que
ce texte y contribue.

303 De heer Marc Loewenstein (DéFI) (in het Frans).- Dit voorstel
van resolutie biedt ons de mogelijkheid om een duistere episode
uit onze geschiedenis te bespreken en eruit te leren.

Het is belangrijk dat de huidige generaties weten wat zich tachtig
jaar geleden in Europa en Brussel heeft afgespeeld. Ze moeten
weten dat sommigen hebben gecollaboreerd en medeburgers
hebben aangegeven, terwijl anderen beslisten om zich met
gevaar voor eigen leven te verzetten en mensen te redden.
Dergelijke gebeurtenissen mogen we niet vergeten, dan is de
kans kleiner dat ze zich herhalen.

Belangrijker nog dan het monument voor de leden van het
verzet, is de pedagogische boodschap die we willen brengen.
Veel jongeren weten niet wat er tachtig jaar geleden precies
is gebeurd en voor hun leraren is het soms moeilijk om de
gebeurtenissen in de klas te bespreken. Daar moeten we rekening
mee houden.

Het antisemitisme is er nog steeds, al neemt het andere vormen
aan. DéFI zal het samen met elke vorm van racisme, xenofobie
en discriminatie blijven bestrijden. Daarom keuren wij deze tekst
met overtuiging goed.

M. Marc Loewenstein (DéFI).- Je tiens tout d'abord à remercier
ma collègue Bianca Debaets d'avoir pris cette initiative, de l'avoir
portée dans notre assemblée et de nous avoir permis de nous y
associer. Je la remercie aussi, car cette proposition de résolution
est l'occasion d'aborder au sein de notre parlement une page très
importante, mais aussi très sombre de notre histoire, et dont nous
devons tirer toutes les leçons.

Ce sujet me touche plus particulièrement au regard de l'histoire
de ma famille. Mais, au-delà de ma personne, en tant que députés,
démocrates, citoyens, nous devons multiplier ce type d'initiatives
permettant aux générations présentes et à venir de savoir ce qu'il
s'est passé il y a 80 ans en Europe, en Belgique, à Bruxelles ; de
savoir que des citoyens, qui auraient pu être nos voisins, ont été
envoyés à la mort notamment parce qu'ils étaient juifs ; de savoir
que certains ont fermé les yeux, ont dénoncé, ont collaboré, alors
que d'autres ont décidé de résister, d'entrer dans la clandestinité
au péril de leur vie pour en sauver d'autres. Il est important de
se souvenir, mais aussi d'en tirer des leçons pour que cela ne se
reproduise plus.

Au-delà du monument en hommage aux trois jeunes résistants
et héros bruxellois et, au travers eux, aux citoyens qui ont lutté
contre la barbarie nazie, l'essentiel est le projet pédagogique
qui se construira autour et le message que nous arriverons à
délivrer. Aujourd'hui, beaucoup de jeunes ignorent ce qu'il s'est
passé il y a 80 ans. Il est parfois compliqué pour certains
professeurs d'aborder ces questions en classe. C'est une réalité
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que nous devons prendre en considération et à laquelle nous
devons pouvoir répondre sans tabou.

Quant au virus de l'antisémitisme que nous souhaitons combattre
dans ce cadre, s'il est toujours présent, il est aussi en mutation, il
prend d'autres formes. Il est également essentiel de prendre cette
réalité en compte si nous voulons lutter efficacement contre ce
fléau.

Vous l'aurez compris, c'est avec force et conviction que le groupe
DéFI soutiendra cette résolution et poursuivra son combat contre
l'antisémitisme, le racisme, la xénophobie et les discriminations.

305 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- Het verhaal van het
twintigste treinkonvooi spreekt tot de verbeelding: drie jonge
Brusselaars die er met amper één revolver en een stormlamp
in slaagden om 113 personen op weg naar een zekere dood te
bevrijden. De herinnering aan dit soort heldhaftige passages uit
onze geschiedenis moeten we echt levend houden, of het nu is
door ze een plaats te geven in de openbare ruimte, of via het
onderwijs of informatiecampagnes.

Het spreekt voor zich dat ik deze resolutie als medeondertekenaar
steun. Het is belangrijk dat we deze drie helden een plaats geven
in onze publieke ruimte. We moeten ervoor zorgen dat we het
verleden niet vergeten.

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- Le récit du
vingtième convoi frappe l'imagination. Nous devons entretenir
le souvenir de ces passages héroïques de notre histoire, que ce
soit en leur donnant une place dans l'espace public, à travers
l'enseignement ou des campagnes d'information.

Il va sans dire que je soutiens cette résolution en tant que
cosignataire.

307 De heer Juan Benjumea Moreno (Groen).- Bij de bespreking
in de commissie was ik afwezig, omdat ik toen net vader was
geworden. Daarom vraag ik nu of ik het voorstel alsnog mee kan
ondertekenen.

Ook Groen is immers enthousiast over dit voorstel. De fractie
heeft altijd de idee verdedigd dat wie je in de openbare ruimte
eert, heel veel zegt over de identiteit van een stad. Brussel is
trots op de verzetsstrijders die op een heldhaftige manier talloze
mensen hebben gered. Daarom ook hebben we in het verleden
gevraagd om herinneringen aan de minder fraaie kanten van
ons verleden uit de openbare ruimte te verwijderen, zoals de
standbeelden van Leopold II, en meer plaats in te ruimen voor
standbeelden die ons herinneren aan een mooi verleden en die
een pedagogisch voorbeeld kunnen geven aan de jongeren, die
dat verleden niet hebben gekend.

In de toekomst moeten we er ook voor zorgen dat de openbare
ruimte meer vrouwen eert en in het bijzonder de vrouwelijke
verzetshelden, die vaak vergeten worden. In Friesland staat
bijvoorbeeld een heel mooi monument voor de vrouwelijke
verzetshelden uit de Tweede Wereldoorlog. Ook onze stad
heeft behoefte aan meer standbeelden die de vaak verborgen
heldhaftige daden van vrouwen eren. Dat is misschien iets voor
een volgende resolutie.

M. Juan Benjumea Moreno (Groen) (en néerlandais).- J'étais
absent lors du débat en commission, mais j'aimerais cosigner la
proposition.

Le groupe Groen a toujours défendu l'idée que les personnes
honorées dans l'espace public en disent long sur l'identité d'une
ville. C'est la raison pour laquelle nous avions demandé que des
souvenirs moins reluisants de notre passé, comme les statues de
Léopold II, laissent la place à des exemples plus éducatifs.

Nous devrons également veiller à ce que l'espace public rende
davantage hommage aux femmes, et notamment aux héroïnes de
la résistance. Cela pourrait faire l'objet d'une future résolution.

309 De heer Fouad Ahidar (one.brussels-Vooruit).- Ik dank
mevrouw Debaets voor haar zeer goede voorstel. Net als Groen
wil de one.brussels-Vooruit-fractie het voorstel alsnog mee
ondertekenen, als het nog niet te laat is. Ik was op het moment

M. Fouad Ahidar (one.brussels-Vooruit) (en néerlandais).-
Le groupe one.brussels-Vooruit soutient massivement cette
proposition qu'il aimerait également cosigner, s'il n'est pas trop
tard.
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van de bespreking in de commissie in het buitenland. Sowieso
zal de one.brussels-Vooruit-fractie dit voorstel massaal steunen.

311 (verder in het Frans)

De woorden van mevrouw Teitelbaum kan ik alleen maar
onderschrijven. De hoop is het laatste wat mag sterven. Dat
was ook het devies van de dapperen die zich, met gevaar voor
eigen leven, hebben verzet, om op die manier onze vrijheid te
verdedigen. Het minste wat we kunnen doen is hen eren met een
gedenkteken.

(poursuivant en français)

Je voudrais remercier Mme Teitelbaum pour son intervention.
Nous la rejoignons totalement.

Je me souviens que, lors d'un voyage, elle m'a donné un livre,
intitulé "L'espoir est le dernier à mourir". Cet ouvrage illustre
parfaitement le combat que certaines personnes mènent jusqu'au
bout, au péril de leur vie, pour défendre la liberté d'autrui.

Sans ces résistants et résistantes, nous ne serions peut-être pas
libres aujourd'hui. Rappeler leur sacrifice dans un mémorial est
dès lors essentiel.

313 De heer John Pitseys (Ecolo) (in het Frans).- Het is goed dat
we dit belangrijke voorstel van resolutie vandaag bespreken,
aangezien de getuigen uit die tijd niet lang meer in leven zullen
zijn.

De tekst gaat in de eerste plaats over onweerlegbare
historische feiten, over de Duitse bezetting die leidde tot
onderdrukking, discriminatie, geweld en de uitroeiing van de
Joden, en die gepaard ging met institutioneel en maatschappelijk
antisemitisme.

M. John Pitseys (Ecolo).- Je remercie Mmes Debaets et
Fremault d'avoir été à l'initiative de ce texte, de l'avoir rédigé
et de nous avoir permis d'en discuter. Le groupe Ecolo en est
cosignataire et le votera avec le sentiment qu'il est nécessaire.
C'est sans doute le bon moment pour le proposer, car les témoins
de cette époque sont en train de disparaître.

Ce texte présente trois qualités qui le rendent précieux. Tout
d'abord, il parle d'histoire et nous demande de nous souvenir des
faits. Pour beaucoup de gens, les faits ne semblent guère compter,
être relatifs, pouvoir être réinterprétés à l'envi et recontextualisés.
Ce texte rappelle que ce n'est pas toujours le cas. Il y a plus
d'un demi-siècle, l'occupation de notre pays a mené à des
oppressions, des discriminations, des violences, des meurtres et
une extermination, sur fond d'antisémitisme institutionnel, mais
aussi d'époque. Cela doit nous faire réfléchir.

315 In diezelfde tijd leefden echter ook verzetsstrijders, afkomstig uit
alle sociale milieus, die besloten om, al dan niet met wapens, de
strijd aan te gaan.

Het is goed dat in de tekst een onderscheid wordt gemaakt tussen
geschiedenis en herinnering. De historische feiten levend houden
in onze collectieve herinnering, fungeert als het ware als een
ethisch kompas.

Tot slot handelt de tekst ook over het belang van onze
democratische waarden en over de pedagogische functie van
monumenten.

We zullen dan ook voor deze tekst stemmen, die we mee hebben
ondertekenend.

Je me souviens avoir vu un jour dans une librairie un ouvrage
de mémoire intitulé "Le problème juif", rédigé et signé par M.
 Picard, qui était président de la Cour de cassation. Je vous
épargne le contenu de cet ouvrage, qui exprimait des choses
ignobles sur la population d'ascendance juive vivant en Belgique.

L'auteur était un notable, qui signait des articles de droit et qui
avait son carton dans toutes les réceptions mondaines du pays.
En me souvenant de la lecture de quelques pages de cet ouvrage,
je réalise à quel point votre texte est précieux parce qu'il nous
permet de nous souvenir que le travail sur les faits et l'histoire
est important. Il permet aussi de rappeler qu'il n'y avait pas
seulement un antisémitisme institutionnel et d'époque, mais aussi
des résistants, hommes et femmes, issus de tous les milieux, qui
ont décidé de lutter, de manière armée ou non.

La deuxième qualité de ce texte est de ne pas seulement parler
d'histoire, mais aussi de mémoire, et d'établir la distinction entre
les deux. Cela rappelle que ces faits prennent place dans notre
récit collectif, qu'il s'agit de se souvenir des injustices, des
violences et des crimes commis, mais aussi d'avoir conscience
que ces souvenirs ont une fonction éthique et morale, aujourd'hui
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et maintenant, et qu'ils doivent continuer à nous servir de
boussole.

Ce texte a une troisième qualité, celle de nous faire réfléchir
au fonctionnement de notre vie démocratique. Il nous rappelle
que des monuments ont aussi une fonction pédagogique. Outre
son rôle d'explication, la pédagogie permet de mettre en débat
plusieurs problèmes et tragédies. C'est une des fonctions que
vous assignez à ce monument.

Nous cosignerons ce texte et voterons en sa faveur avec la même
volonté. Nous vous remercions de l'avoir inscrit à l'ordre du jour.

317 Mevrouw Françoise De Smedt (PTB) (in het Frans).- Het is
van fundamenteel belang om de personen en organisaties te eren
die zich tegen de nazi's hebben verzet. Sommige verzetsstrijders
waren communisten, zoals een van de personen waarvan sprake
in de tekst.

Uiteraard zullen we voor deze resolutie stemmen. Zo mogelijk
willen we de tekst ook mee ondertekenen.

Mme Françoise De Smedt (PTB).- Au nom de mon groupe,
je voudrais encore féliciter les auteurs de cette proposition de
résolution. Il est fondamental de mettre à l'honneur des personnes
qui ont combattu les nazis et sauvé de nombreuses vies au péril
de la leur.

Ce texte met aussi en évidence le rôle essentiel joué par les
réseaux et organisations de résistance au nazisme. Certains
d'entre eux étaient communistes, dont l'un des résistants honorés
aujourd'hui.

Nous soutenons bien évidemment ce texte qui vise à faire de
l'espace public un lieu de sensibilisation à l'antisémitisme et au
fascisme. Si c'est encore possible, nous le cosignerons volontiers.

319 De heer Marc-Jean Ghyssels (PS) (in het Frans).- Ik bevestig
dat onze fractie dit voorstel steunt. We moeten koste wat het kost
vermijden dat dergelijke feiten zich herhalen.

M. Marc-Jean Ghyssels (PS).- En raison d'un problème
technique, Mme Emmery, cosignataire, ne pourra pas prendre la
parole, mais je confirme le soutien évident de notre groupe, dans
son ensemble, pour cette proposition.

Certes, ces faits d'histoire remontent à 80 ans, mais tout le monde
s'en souvient encore et il faut à tout prix éviter qu'ils ne se
reproduisent.

321 De heer Pepijn Kennis (Agora) (in het Frans).- Ik zou
dit voorstel graag steunen, maar aangezien de Brusselse
Burgerassemblee zich momenteel nog niet heeft uitgesproken
over deze kwestie, zal ik me onthouden.

M. Pepijn Kennis (Agora).- Personnellement, je soutiendrais
volontiers la proposition de résolution. Cependant, dans la
mesure où l'assemblée citoyenne bruxelloise (ACB) que nous
avons constituée va traiter du sujet de l'emploi et ne s'est pas
prononcée sur ce texte, je souhaiterais m'abstenir lors du vote.

323 De voorzitter.-  De algemene bespreking is gesloten. M. le président.- La discussion générale est close.

323 Bespreking van de consideransen en van
de streepjes van het verzoekend gedeelte

Discussion des considérants et des tirets du dispositif

323 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de
consideransen en van de streepjes van het verzoekend gedeelte,
op basis van de door de commissie aangenomen tekst.

M. le président.-  Nous passons à la discussion des considérants
et des tirets du dispositif de la proposition de résolution, sur la
base du texte adopté par la commission.

323 Consideransen 1 tot 17

Geen bezwaar?

Considérants 1 à 17

Pas d'observation ?
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Aangenomen. Adoptés.

323 Verzoekend gedeelte (Streepjes 1
tot 7 van het verzoekend gedeelte)

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De bespreking van de consideransen en van de streepjes van het
verzoekend gedeelte is gesloten.

Wij zullen op dinsdag 21 september 2021 stemmen over het
geheel van het voorstel van resolutie.

Dispositif (Tirets 1 à 7 du dispositif)

Pas d'observation ?

Adoptés.

La discussion des considérants et des tirets du dispositif est close.

Nous procéderons le mardi 21 septembre 2021 au vote nominatif
sur l’ensemble de la proposition de résolution.

325 VOORSTEL VAN RESOLUTIE VAN DE HEREN
JONATHAN DE PATOUL, MARC-JEAN GHYSSELS,

MEVROUW MARIE LECOCQ, DE HEER
JUAN BENJUMEA MORENO, MEVROUW

HILDE SABBE, DE HEER PIERRE KOMPANY,
MEVROUW AURÉLIE CZEKALSKI EN

MEVROUW BIANCA DEBAETS OM DOKTER
DENIS MUKWEGE IN DE DEMOCRATISCHE

REPUBLIEK CONGO TE STEUNEN

PROPOSITION DE RÉSOLUTION DE MM. JONATHAN
DE PATOUL, MARC-JEAN GHYSSELS, MME MARIE

LECOCQ, M. JUAN BENJUMEA MORENO, MME
HILDE SABBE, M. PIERRE KOMPANY, MMES

AURÉLIE CZEKALSKI ET BIANCA DEBAETS VISANT
À SOUTENIR LE DOCTEUR DENIS MUKWEGE

EN RÉPUBLIQUE DÉMOCRATIQUE DU CONGO

325 (NRS. A-324/1 EN 2 – 2020/2021) (NOS A-324/1 ET 2 – 2020/2021)

325 Algemene bespreking Discussion générale

325 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend. M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

329 De heer Emmanuel De Bock, rapporteur (in het Frans).- Dit
voorstel van resolutie werd goedgekeurd met twaalf stemmen
voor en één onthouding. De indieners zullen de tekst toelichten.

M. Emmanuel De Bock, rapporteur.- Je ne livrerai pas un
rapport exhaustif pour éviter aux différents intervenants de
rééditer ce que le rapporteur aura mentionné. Je tiens cependant
à préciser que la présente proposition de résolution a été adoptée
par douze voix et une abstention. Je laisse aux auteurs le soin
d'expliquer pourquoi nous aurons le plaisir de voter ce texte
demain.

331 De heer Jonathan de Patoul (DéFI) (in het Frans).- U
kent allen dokter Denis Mukwege, de Congolese gynaecoloog
die bekendstaat als "de man die vrouwen herstelt". Hij reist
voortdurend de wereld rond om te waarschuwen voor geweld
tegen en verminking van vrouwen bij conflicten in de regio
Noord-Kivu en elders in Afrika. In 1999 richtte dokter Mukwege
in de stad Bukavu het Panzi-ziekenhuis op, dat al gauw
uitgroeide tot een referentiepunt inzake de behandeling van
vrouwelijke slachtoffers van seksueel geweld.

In 2018 ontving hij de Nobelprijs voor de Vrede. In zijn
toespraak zei hij dat geweld niet bestreden kan worden met een
chirurgische ingreep. Het moet worden uitgeroeid.

Denis Mukwege stelt ook andere misdaden in zijn regio aan de
kaak, waaronder de afslachting van bijna tweehonderd mensen
bij hem in de buurt ruim een jaar geleden. Sindsdien verkeren

M. Jonathan de Patoul (DéFI).- Le temps politique est long,
trop long sans doute. Malheureusement, le sujet de la proposition
que je vous soumets aujourd'hui est toujours d'actualité et le
restera, si nous n'y faisons rien. Je vous parle d'un grand homme,
d'un humaniste altruiste et courageux, qui se consacre sans
relâche à la défense des droits humains, à l'art de guérir et à
l'aide aux plus vulnérables, en particulier les femmes. Il s'agit du
docteur Denis Mukwege, que vous connaissez tous.

Ce célèbre gynécologue congolais est surnommé "l'homme qui
répare les femmes". Il n'a de cesse de voyager pour alerter le
monde sur les violences et mutilations commises à l'encontre
des femmes dans la plupart des conflits en Afrique, mais
peut-être plus particulièrement dans sa région du Nord-Kivu,
en République démocratique du Congo. Face au constat de
l'utilisation ignoble du viol comme arme de guerre - nous
pourrions même parler d'arme de destruction massive -, le
docteur Mukwege a créé en 1999 l'hôpital de Panzi, dans la
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hij en zijn gezin in levensgevaar. Dat weerhoudt hem er echter
niet van om via sociale media nog andere moordpartijen en
gruweldaden te blijven veroordelen.

ville de Bukavu. Cet hôpital est rapidement devenu un centre de
référence pour les femmes victimes de violences sexuelles.

Je vais me permettre de citer un très court extrait d'un discours
qu'il a tenu devant les Nations unies en 2018, lorsqu'il s'est
vu remettre le prix Nobel de la paix : "On ne peut opérer
chirurgicalement contre la violence, il faut absolument l'abolir."
Je vous invite à relire ce discours, disponible sur les réseaux
sociaux. Il ne vous laissera certainement pas indifférent.

Denis Mukwege se bat également pour dénoncer d'autres
crimes commis dans sa région. Au moment où j'ai rédigé cette
proposition, il y a un an, lui et sa famille étaient en danger de mort
parce qu'il avait dénoncé le massacre de près de 200 personnes
à quelques kilomètres de chez lui. Pour vous dire à quel point ce
sujet reste malheureusement d'actualité, au moment où nous en
avons discuté, juste avant les vacances parlementaires, le docteur
Mukwege tweetait ceci : "Hier, le 31 mai 2021, plus de 50 civils
ont été massacrés en une seule nuit en Ituri. Nous condamnons
fermement ces atrocités qui endeuillent chaque jour notre nation.
Les auteurs doivent être traduits en justice pour briser le cycle de
la violence et de l’impunité. #No justice, no peace."

333 We mogen niet passief wegkijken. We mogen niet aanvaarden
dat Denis Mukwege, nationaal en internationaal talloze
keren geëerd door prestigieuze instellingen en universiteiten,
ereburger van vele steden en gemeenten in België, waaronder
Sint-Lambrechts-Woluwe, het doelwit is van bedreigingen en
moordaanslagen.

Dit voorstel van resolutie is grotendeels gebaseerd op de
resolutie die in september 2020 in het Europees Parlement werd
aangenomen. We willen hiermee een duidelijk signaal geven
aan dokter Mukwege en zijn naasten en de Brusselse visie op
democratie en de eerbiediging van de grondrechten uitdragen.

Het is onze plicht als politici, maar vooral ook als burgers, om
na te denken, ons te informeren en misstanden aan de kaak te
stellen. We mogen niet vergeten dat onze elektrische voertuigen
en onze smartphones mineralen bevatten die meestal afkomstig
zijn uit de Democratische Republiek Congo. We moeten stilstaan
bij de menselijke tol die betaald wordt voor het vervaardigen van
zulke voorwerpen. Als consumenten moeten we erop aandringen
dat die worden vervaardigd met respect voor de menselijke
waardigheid en de mensenrechten.

Nous ne pouvons ni regarder ailleurs, ni nous contenter de nous
indigner, ni surtout rester sans rien faire.

Denis Mukwege, prix Nobel de la paix, prix Sakharov, citoyen
d'honneur de nombreuses villes et communes en Belgique, dont
Woluwe-Saint-Lambert, mis à l'honneur par l'Université libre de
Bruxelles, docteur honoris causa de l'Université catholique de
Louvain, et qui est donc un peu belge aussi, est un homme de
bien, mais aussi la cible de menaces et de tentatives d'assassinat.
Son équipe et sa famille sont également menacées. Pouvons-nous
l'accepter ? Je ne le pense pas.

La présente résolution - que je vous invite à voter - a largement
été inspirée de la résolution commune votée au parlement
européen en septembre 2020. Elle vise à envoyer un signal clair
au docteur Mukwege, à sa famille et à ses équipes. La Région
bruxelloise doit promouvoir une certaine vision de la démocratie
et du respect des droits fondamentaux.

En tant que politiques mais avant tout en tant que citoyens, nous
avons le devoir de réfléchir, de nous informer et, éventuellement,
de dénoncer. En conduisant nos voitures électriques ou nos
trottinettes tous les jours, en regardant nos smartphones - paraît-
il, 220 fois par jour -, il faut nous rappeler que les minerais
qui les composent proviennent en grande majorité de plusieurs
régions de la République démocratique du Congo, dont le Nord-
Kivu. Prenons le temps d'y réfléchir. Quel est le coût humain
de la fabrication de ces objets ? Aucune solution miracle ne
tombera du ciel, mais en tant que consommateur, le moins qu'on
puisse faire, c'est d'insister pour que ces produits soient fabriqués
dans le respect de la dignité humaine et des droits humains et
particulièrement, en l'occurrence, de ceux des femmes et des
enfants.
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335 Wie wegkijkt, is medeplichtig, aldus dokter Mukwege. Daarom
vraag ik u dit voorstel van resolutie te steunen.

Lors de la remise de son prix Nobel, le docteur Denis Mukwege
déclarait : "Fermer les yeux devant les drames, c'est être
complice. Ce ne sont pas seulement les auteurs de violences qui
sont responsables de leurs crimes, mais aussi ceux qui choisissent
de détourner le regard."

Voilà pourquoi je vous demande de soutenir cette proposition de
résolution.

En cette rentrée parlementaire, j'aimerais terminer sur une
citation d'Antoine de Saint-Exupéry : "Être homme, c'est être
responsable. C'est sentir, en posant sa pierre, que l'on contribue
à bâtir le monde. C'est avoir honte d'une situation malheureuse,
même si elle ne semble pas dépendre de nous."

337 De heer Marc-Jean Ghyssels (PS) (in het Frans).- Met deze
resolutie wil het Brussels Parlement een bescheiden steentje
bijdragen tot de rechtvaardigere wereld waarvoor dokter
Mukwege strijdt. Ze onderstreept het bijzondere karakter van de
man, die zijn leven wijt aan het herstel van verminkte vrouwen.

Naast zijn werk op het terrein stelt dokter Mukwege verminking
en verkrachting als oorlogswapen voortdurend aan de kaak.

Deze tekst biedt ons andermaal de gelegenheid om de
verkrachtingen en de verminking waarvan vrouwen in Congo het
slachtoffer worden, te veroordelen en om erkentelijk te zijn voor
het werk van dokter Mukwege. Daarom verheugt het me om het
voorstel van resolutie mee te ondertekenen.

M. Marc-Jean Ghyssels (PS).- Je remercie le premier signataire
pour son intervention juste et complète. Par le biais de cette
résolution, notre parlement souhaite apporter une modeste pierre
à l'édifice du monde plus juste que le docteur Denis Mukwege
aide à construire. Notre résolution entend souligner le caractère
particulier et exceptionnel de cet homme, qui consacre sa vie sans
relâche à réparer des femmes dont la chair et l'intimité la plus
profonde ont été mutilées.

Outre ses multiples actions sur le terrain, le docteur Mukwege
décrit et dénonce sans cesse, auprès des instances qui veulent
bien l'accueillir, l'existence de ces mutilations, mais aussi
l'ignoble instrumentalisation du viol comme arme de guerre.
Son courage et sa détermination à ne pas laisser ces crimes
se perpétrer en toute impunité imposent le respect. Nous
rappelons que le docteur Mukwege est quotidiennement victime
de menaces de mort, ainsi que ses proches et le personnel de son
hôpital.

Ce texte représente donc une occasion supplémentaire de
dénoncer l'existence des viols et des mutilations dont sont encore
victimes aujourd'hui les femmes en République démocratique
du Congo. Elle permet également de faire connaître et
reconnaître le travail du docteur Mukwege. C'est pourquoi je suis
particulièrement heureux et fier de cosigner cette résolution et de
la voir adoptée par le Parlement bruxellois.

339 Mevrouw Marie Lecocq (Ecolo) (in het Frans).- Ik dank
collega de Patoul voor dit initiatief. Volgens Ecolo zijn er drie
redenen waarom het belangrijk is om deze tekst te steunen.

Ten eerste vloeit dit geweld voort uit onze koloniale
geschiedenis, die hele regio's diepgaand ontwricht heeft. Het
kolonialisme heeft er immers toe geleid dat grond willekeurig
werd verdeeld, dat het bestaan van lokale samenlevingen werd
ontkend en dat grondstoffen tot op de dag van vandaag worden
geplunderd.

Ten tweede is het ook een kwestie van collectieve
verantwoordelijkheid. Dit geweld vloeit immers ook voort
uit ons economisch productie- en consumptiemodel, dat
gebaseerd is op de winning van grondstoffen. Het is onze
verantwoordelijkheid om bedrijven ertoe te verplichten ervoor

Mme Marie Lecocq (Ecolo).- Je remercie l’ensemble de mes
collègues pour les discussions que nous avons eues autour de
ce texte - que ce soit en amont ou en commission -, et plus
particulièrement M. de Patoul pour son initiative.

Les constats sont clairs. Je n'y reviendrai pas. Pour mon groupe, il
est extrêmement important de soutenir ce texte pour trois raisons.

Tout d'abord, ces violences ont des causes profondes : elles
tirent leur source de notre histoire coloniale, une histoire qui
a profondément déstabilisé des régions entières par le partage
aléatoire des terres et la négation de l'existence même des
sociétés, et a institué un pillage systématique des ressources,
toujours d’actualité.
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te zorgen dat de mensenrechten in de hele toeleveringsketen
worden geëerbiedigd.

Het is echter ook een kwestie van politieke steun, waarbij we het
ontstaan van een ander politiek model bevorderen, dat rekening
houdt met de behoeften van de burgers.

Ensuite, il y va de notre responsabilité collective. On vient de
parler de mémoire à l'occasion d'un autre texte. Selon nous, la
mémoire est une occasion de se mettre en action. Ces violences
puisent aussi leur source dans notre modèle économique de
production et de consommation, qui repose sur l’extraction des
minerais et l'utilisation du bois, notamment.

Je voudrais insister sur notre responsabilité dans la mise en
place des mécanismes de "due diligence", qui obligent les
entreprises à prendre en considération ces différentes violences
et à assurer le respect des droits humains tout au long de la chaîne
d’approvisionnement.

Toutefois, notre responsabilité collective s’étend également
aux soutiens politiques : par notre action, nos débats, nos
engagements, les relations que nous tissons à travers le monde,
nous nous devons de soutenir l'émergence d'un autre modèle
politique, qui soutient les revendications des citoyens et des
citoyennes.

341 Ten slotte gaat deze tekst verder dan louter goede bedoelingen,
want er staan echte verbintenissen en concrete acties in, zoals
de partnerschappen met de faculteiten geneeskunde en de
bereidheid van het gewest om het toekomstige VN-verdrag over
de verantwoordelijkheid van multinationals te ondertekenen.

Ik wil ook de genderdimensie benadrukken. Vrouwen en
meisjes zijn het vaakst slachtoffers van verkrachtingen als
oorlogswapen. Maar vrouwen komen ook in verzet tegen deze
misstanden, ook al is dat verzet vaak minder zichtbaar. Ik denk
daarbij aan Justine Masika Bihamba en Julienne Lusenge.

Dit geweld tegen vrouwen en jonge meisjes heeft tot doel hele
generaties te vernederen. Het is onze verantwoordelijkheid om
actie te ondernemen.

Enfin, ce texte contient de réels engagements. Certains d'entre
nous sont parfois réticents vis-à-vis des résolutions, considérant
qu'elles sont avant tout des déclarations de bonnes intentions. Or,
en l'occurrence, cette proposition prévoit des actions concrètes.
Je relèverai notamment les partenariats avec des facultés de
médecine ou encore la volonté de la Région de signer le traité sur
la responsabilité des multinationales, qui est en discussion aux
Nations unies depuis des années. L'ensemble des organisations
de la société civile plaident pour que tous les pays s'engagent et
cela n'a pas toujours été le cas.

Je voudrais insister également sur la dimension de genre. Il a
été rappelé que les femmes sont les premières victimes. Le viol
est une arme de guerre. L'objectif est de détruire physiquement,
mentalement, intimement les femmes, mais aussi les jeunes
filles.

Si les femmes et les filles sont des victimes, elles sont aussi
avant tout des résistantes. Je voudrais mettre à l'honneur deux
femmes, elles aussi menacées de mort mais, comme souvent dans
l'histoire, rendues moins visibles que les hommes.

La première est Justine Masika Bihamba, militante pour la
justice, qui a constitué et préparé énormément des dossiers pour
les déposer devant les tribunaux. Elle a été contrainte de fuir
parce que ses agresseurs et bourreaux étaient en liberté. La
seconde est Julienne Lusenge, dont le travail a été reconnu en
2019 par les Nations unies et Antonio Gutierrez.

À travers ces femmes et ces jeunes filles prises pour cibles,
des générations entières sont mises à terre. Nous avons donc la
responsabilité d'agir.

343 De heer Juan Benjumea Moreno (Groen).- De collega's
hebben al uitgebreid uiteengezet waarom het belangrijk is om
het voorstel van resolutie voor de heer Mukwege te steunen. De
Groenfractie is dezelfde mening toegedaan. Ik herinner eraan

M. Juan Benjumea Moreno (Groen) (en néerlandais).- Groen
partage l'avis de mes collègues et soutiendra cette proposition de
résolution. M. Mukwege ayant un lien particulier avec Bruxelles,
le Parlement bruxellois se doit de fixer des exigences pour
son gouvernement régional, mais aussi pour les autres. Nous
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dat we al een soortgelijke resolutie hebben goedgekeurd voor
professor Djalali.

Aangezien het hier ook gaat om iemand met een bijzondere
band met Brussel, lijkt het me aangewezen dat het Brussels
Parlement voor hem opkomt en een aantal eisen stelt, niet alleen
aan de Brusselse regering, maar ook aan de andere regeringen.
Daarom hebben we ons bij het voorstel aangesloten en zullen
we het volmondig goedkeuren. Op die manier dragen we een
klein steentje bij en hopelijk maakt dat een verschil voor de heer
Mukwege.

apportons ainsi notre pierre à l'édifice et espérons faire la
différence en faveur de M. Mukwege.

345 Mevrouw Aurélie Czekalski (MR) (in het Frans).- In
deze tekst wordt het grenzeloze engagement van dokter
Mukwege beschreven, die duizenden Congolese slachtoffers van
verkrachting heeft verzorgd.

Aangezien dokter Mukwege bedreigingen krijgt, is de steun van
ons land en onze gewesten van het grootste belang.

In de voorliggende tekst is echter geen rekening gehouden met
het feit dat federaal minister Wilmès de zaak naar zich toe heeft
getrokken en contact heeft opgenomen met de Verenigde Naties
en de Mission de l'Organisation des Nations unies en République
démocratique du Congo in verband met de veiligheid in het
ziekenhuis van Panzi. Bovendien heeft de ambassade in Kinshasa
bijgedragen tot de beveiliging van het ziekenhuis. De strijd tegen
straffeloosheid en voor een efficiënt rechtssysteem is een van de
belangrijke speerpunten van het federale buitenlandbeleid, want
alleen zo kan duurzame verzoening tot stand worden gebracht.

De MR-fractie zal dit voorstel van resolutie goedkeuren, hoewel
ze vaststelt dat sommige aspecten niet onder de bevoegdheid van
de gewestregering vallen en dat andere aspecten reeds door de
federale regering werden geregeld.

Mme Aurélie Czekalski (MR).- Au nom du groupe MR, je
tiens à remercier les auteurs de cette proposition - dont M. de
Patoul -, qui met en lumière l'investissement sans limites du
docteur Mukwege, soignant et réparant des milliers de femmes
en République démocratique du Congo.

En raison des menaces proférées à l'encontre du docteur
Mukwege, le témoignage de soutien de notre pays et des Régions
qui le composent nous paraît indispensable. Comme nous l'avons
déjà précisé, cette proposition contient des mesures déjà prises
et ne mentionne pas le fait que le gouvernement fédéral s'est
saisi des menaces visant le docteur Mukwege. La ministre
des affaires étrangères, Mme Sophie Wilmès, a d'ailleurs pris
contact avec l'Organisation des Nations unies et la Mission de
l'Organisation des Nations unies en République démocratique du
Congo concernant la sécurité autour de l'hôpital de Panzi. Elle a
également condamné à la Chambre des représentants les menaces
et intimidations à l'encontre du docteur.

De même, notre ambassade à Kinshasa s'est assurée du
déploiement d'une unité de police nationale additionnelle sur le
site. Les services de la vice-première ministre ont continué de
suivre la situation du docteur afin de s'assurer que les mesures
annoncées seront suffisamment dissuasives et durables. La lutte
contre l'impunité est en effet l'une des grandes priorités de la
politique étrangère belge, parce que la justice effective est une
condition sine qua non de toute paix et réconciliation durables, y
compris pour les crimes commis dans un passé lointain.

La Belgique continue et continuera à attirer et à mobiliser
l'attention de la communauté internationale quant à la sécurité
du docteur. En conclusion, le groupe MR approuve l'initiative
de résolution, tout en constatant quelques lacunes. Certains
éléments de la proposition ne relèvent pas des compétences de
notre Région, et d'autres éléments ont déjà fait l'objet d'actions
de la part du gouvernement fédéral, tant l'enjeu d'assurer et de
maintenir la sécurité du docteur est majeur.

Le groupe MR votera donc en faveur de la présente proposition
de résolution.

347 Mevrouw Bianca Debaets (CD&V).- Ik dank de heer de
Patoul voor zijn tekst en voor het feit dat hij de mogelijkheid
heeft geboden om die mee te ondertekenen. Daar ben ik met
veel plezier op ingegaan. Er is al voldoende onderlijnd dat
dokter Mukwege al vele jaren opmerkelijk werk verricht. De

Mme Bianca Debaets (CD&V) (en néerlandais).- Je remercie
M. de Patoul pour sa proposition, à laquelle je me rallie
volontiers. La lutte du docteur Mukwege mérite le soutien
inconditionnel de tout un chacun.
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strijd van deze man, die "vrouwen herstelt", verdient ieders
onvoorwaardelijke steun.

Zeker vanuit Belgische en Brusselse hoek, moeten we ons
inzetten om in de mate van het mogelijke ook politieke druk
uit te oefenen. De realiteit in Oost-Congo is er een van
gewapende conflicten. Dokter Mukwege en alle organisaties die
zich inzetten om de problematiek van seksueel geweld aan te
pakken, moeten we zeker benoemen, steunen en beschermen.
Dat is wat dit voorstel van resolutie beoogt.

Een van de collega's, ik weet niet meer precies wie, zei dat het
mooi zou zijn als we dokter Mukwege in dit halfrond konden
uitnodigen. Ik sluit mij daar volledig bij aan. Dat zou een zeer
sterk symbool zijn.

Depuis Bruxelles et la Belgique, nous nous devons d'exercer une
pression politique et de nommer, soutenir et protéger toutes les
organisations qui luttent contre les violences sexuelles.

Je rejoins également la proposition d'inviter le docteur Mukwege
dans cet hémicycle, un symbole fort.

349 De heer Pierre Kompany (cdH) (in het Frans).- Dokter
Mukwege is niet alleen om zijn wetenschappelijke kennis een
voorbeeld, maar ook een toonbeeld van moed. Hij zou vlot in het
buitenland aan het werk kunnen, maar kiest ervoor om zijn volk,
dat het moeilijk heeft, te blijven helpen.

Ik vind het onvoorstelbaar dat de bescherming die hij kreeg,
werd opgeheven.

De steun voor dit voorstel van resolutie zal in Afrika
gewaardeerd worden. Wij zijn ons in Brussel, hoofdstad van
Europa, te weinig bewust van het belang van onze daden elders
in de wereld.

Ik had het geluk Denis Mukwege te kunnen ontmoeten toen hij
van het Europees Parlement de Sakharovprijs ontving. Dat is een
prijs voor wie blijft wanneer anderen vluchten.

M. Pierre Kompany (cdH).- Le docteur Mukwege est une
référence pour le monde scientifique, mais aussi en vertu de son
courage. Il vit là où des millions de gens perdent la vie et il y
reste, alors qu'il aurait pu facilement vivre et pratiquer son métier
à l'étranger, comme tant d'autres, en laissant les populations dans
ces difficultés, avec le monde politique qui n'arrive pas à suivre.

Il est difficile de penser que la protection dont il bénéficiait
lui a été retirée, avec pour conséquence qu'on a tenté de
l'abattre ! Certains ont donné leur vie pour le protéger, touchés
par une balle perdue, dont quelqu'un qui n'avait rien à voir
avec ces considérations internationales, mais qui était présent
pour accompagner le docteur Mukwege, "l'homme qui répare les
femmes".

Le soutien à cette proposition sera apprécié en Afrique. Nous
ne sommes pas toujours conscients que nos actes ont une
importance capitale au-delà des océans. En effet, Bruxelles est le
symbole de quelque chose de fort. Grâce à son statut de capitale
de l'Europe où se croisent toutes les institutions, tout le monde
croit que ce qui est dit à Bruxelles est entendu par les Nations
unies et par les différents parlements nationaux ou fédéraux.

Je suis heureux d'avoir pu rencontrer Denis Mukwege et de
m'être rendu à Strasbourg lorsqu'il a reçu du Parlement européen
le prix Sakharov, le prix de ceux qui savent résister quand les
autres fuient.

351 Ik ben zelf afkomstig uit de Democratische Republiek Congo en
ben er trots op dat mijn moeder net als dokter Mukwege uit Kivu
komt. Mijn vader kwam uit Kasaï, ik ben opgegroeid in Kinshasa
en heb in Lubumbashi gevoetbald. Congo is een enorm land,
maar er is plaats genoeg in een mensenhart om van dat hele land
te houden.

België en Congo zullen altijd bondgenoten blijven en de jeugd
moet weten dat Congo een deel van ons leven is.

Originaire de la République démocratique du Congo, je suis fier
d'avoir eu une mère issue de la même région - le Kivu - que le
docteur Mukwege, et un père qui vient du Kasaï, au centre du
pays. Pour ma part, j'ai grandi à Kinshasa et joué au football à
Lubumbashi. Ce pays, qui paraît pourtant immense, peut donc
être contenu tout entier dans le cœur d'un individu.

Quoi que nous fassions, la Belgique et le Congo demeureront des
alliés. N'en déplaise à certains qui se trompent, la jeunesse doit
savoir que le Congo constitue une part de leur vie.

353 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- Daarnet hadden we het
over het herdenken van de helden uit ons verleden. Nu hebben
we het over het erkennen van de helden van vandaag. Dokter

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- Le
Parlement bruxellois envoie un signal positif en honorant cette
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Mukwege verdient alle lof en erkenning voor zijn strijd tegen
seksueel geweld. Met dit voorstel van resolutie geeft het Brussels
Parlement het juiste signaal. De strijd tegen seksueel geweld en
voor vrouwenrechten is geen zaak voor vrouwen alleen. Dokter
Mukwege is daarvan het voorbeeld.

Dit voorstel van resolutie is in belangrijke mate gebaseerd op een
resolutie die in september vorig jaar in het Europees Parlement
werd aangenomen. Mijn partijgenote Assita Kanko was daarbij
een van de trekkers. De N-VA zal dit voorstel van resolutie dan
ook steunen. We gaan echter niet akkoord met een belangrijk
punt in dit voorstel. Ik denk dat het een punt is dat door Ecolo
werd toegevoegd en dat weinig te maken heeft met het werk
van dokter Mukwege. Het betreft het verzoek van de Brusselse
regering aan de federale regering om actief deel te nemen
aan internationale initiatieven om te komen tot een bindend
verdrag inzake milieu en maatschappelijke verantwoordelijkheid
van bedrijven zoals momenteel in de Verenigde Naties wordt
besproken.

Dat punt staat er volgens mij niet op zijn plaats. Op het federale
niveau is er daarover al een ruimer debat gevoerd en zijn er
ook resoluties goedgekeurd. In de federale resolutie staat dat er
eerst moet worden gewerkt aan een Europese consensus. Ik heb
tijdens de commissiebespreking gevraagd om dat punt eruit te
halen, maar de meerderheid heeft dat niet willen doen. Ik vind dat
België hierin niet op eigen houtje mag handelen en dat er in het
kader van de onderhandelingen met de Verenigde Naties naar een
Europees standpunt moet worden gezocht. Dat staat trouwens
ook in de federale resolutie.

fois un héros contemporain, le docteur Mukwege, qui lutte contre
les violences faites aux femmes.

Au Parlement européen, nous avions déjà soutenu une résolution
similaire, nous le ferons aussi ici, mais nous ne sommes pas
d'accord avec le point ajouté par Ecolo, qui plaide pour la
conclusion par le gouvernement fédéral d'un traité international
en matière de responsabilité sociétale et environnementale des
entreprises, actuellement en discussion au sein de l'Organisation
des Nations unies. Ce point doit être traité dans un contexte
européen et puis mondial, pas à l'échelon bruxellois.

355 Ik betreur dat sommigen dergelijke bepalingen op een sluikse
manier introduceren in het gewest, terwijl wij hier in het gewest
die materie niet volledig en in al haar aspecten doorgronden en
zonder dat we er een echt debat aan wijden. Ik vind het ook
jammer dat een dergelijk debat totaal niet plaatsvindt in het kader
van de erkenning van het werk en het leven van dokter Mukwege
en dat niemand het amendement van de N-VA wil steunen.

In de commissie heeft de N-VA zich onthouden omdat we het
niet eens waren met de gang van zaken, maar vandaag zullen we
toch voor het voorstel van resolutie stemmen, omdat de fractie
wel achter de essentie van deze resolutie staat, namelijk alle
eer die dokter Mukwege te beurt valt. Ik distantieer mij echter
nadrukkelijk van dat ene punt, waar ik totaal niet achter sta, niet
wegens de inhoud, maar omwille van de manier waarop alles
verloopt. Die kleine passage hoort daar eigenlijk totaal niet in
thuis.

Je regrette cette manière sournoise de procéder alors que nous
n'avons même pas eu l'occasion de mener un débat approfondi
au niveau régional.

En commission, la N-VA s'est abstenue, car nous étions en
désaccord avec votre manière de faire, mais nous soutiendrons
ce texte en plénière afin de rendre hommage au docteur
Mukwege.

357 De voorzitter.-  De algemene bespreking is gesloten. M. le président.- La discussion générale est close.

357 Bespreking van de consideransen en van
de streepjes van het verzoekend gedeelte

Discussion des considérants et des points du dispositif

357 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de
consideransen en van de streepjes van het verzoekend gedeelte.

M. le président.-  Nous passons à la discussion des considérants
et des points du dispositif de la proposition de résolution.
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357 Consideransen 1 tot 32

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Considérants 1 à 32

Pas d'observation ?

Adoptés.

357 Verzoekend gedeelte (punten 1 tot 20)

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De bespreking van de consideransen en van de streepjes van het
verzoekend gedeelte is gesloten.

Wij zullen op dinsdag 21 september 2021 over het geheel van
het voorstel van resolutie stemmen.

Dispositif (points 1 à 20)

Pas d'observation ?

Adoptés.

La discussion des considérants et des points du dispositif est
close.

Nous procéderons le mardi 21 septembre 2021 au vote nominatif
sur l’ensemble de la proposition de résolution.

359 ONTWERP VAN ORDONNANTIE HOUDENDE
GOEDKEURING VAN DE ALGEMENE REKENING
VAN DE GEWESTELIJKE ENTITEIT VOOR 2018

PROJET D’ORDONNANCE PORTANT
APPROBATION DU COMPTE GÉNÉRAL DE

L’ENTITÉ RÉGIONALE POUR L’ANNÉE 2018

359 (NRS. A-383/1 EN 2 – 2020/2021) (NOS A-383/1 ET 2 – 2020/2021)

359 ONTWERP VAN ORDONNANTIE HOUDENDE
GOEDKEURING VAN DE ALGEMENE REKENING
VAN DE GEWESTELIJKE ENTITEIT VOOR 2019

PROJET D’ORDONNANCE PORTANT
APPROBATION DU COMPTE GÉNÉRAL DE

L’ENTITÉ RÉGIONALE POUR L’ANNÉE 2019

359 (NRS. A-384/1 EN 2 – 2020/2021) (NOS A-384/1 ET 2 – 2020/2021)

359 ONTWERP VAN ORDONNANTIE HOUDENDE
GOEDKEURING VAN DE ALGEMENE

REKENING EN EINDREGELING VAN DE
BEGROTING VAN DE DIENSTEN VAN
DE REGERING VOOR HET JAAR 2018

PROJET D’ORDONNANCE PORTANT APPROBATION
DU COMPTE GÉNÉRAL ET RÈGLEMENT

DÉFINITIF DU BUDGET DES SERVICES DU
GOUVERNEMENT POUR L’ANNÉE 2018

359 (NRS. A-385/1 EN 2 – 2020/2021) (NOS A-385/1 ET 2 – 2020/2021)

359 ONTWERP VAN ORDONNANTIE HOUDENDE
GOEDKEURING VAN DE ALGEMENE

REKENING EN EINDREGELING VAN DE
BEGROTING VAN DE DIENSTEN VAN
DE REGERING VOOR HET JAAR 2019

PROJET D’ORDONNANCE PORTANT APPROBATION
DU COMPTE GÉNÉRAL ET RÈGLEMENT

DÉFINITIF DU BUDGET DES SERVICES DU
GOUVERNEMENT POUR L’ANNÉE 2019

359 (NRS. A-386/1 EN 2 – 2020/2021) (NOS A-386/1 ET 2 – 2020/2021)

361 Samengevoegde algemene bespreking Discussion générale conjointe

361 De voorzitter.-  De samengevoegde algemene bespreking is
geopend.

De heer Marc-Jean Ghyssels, rapporteur, is verontschuldigd en
verwijst naar zijn schriftelijk verslag.

M. le président.-  La discussion générale conjointe est ouverte.

M. Marc-Jean Ghyssels, rapporteur, est excusé et se réfère à son
rapport écrit.
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363 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- We hebben in de
commissie al een uitgebreide discussie over dit technische thema
gehad, maar het is jammer dat de minister ondertussen niet meer
aanwezig is. We hadden de agenda misschien moeten omdraaien.

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- Nous
avons déjà amplement discuté de ce sujet technique en
commission, mais je regrette que le ministre ne soit plus présent.

363 De voorzitter.- Dat is mijn schuld. Ik had moeten voorstellen
om te beginnen met het ontwerp van ordonnantie. De
minister heeft gedurende drie uur het debat bijgewoond maar
moest ons verlaten na een dringend telefoontje. Ik neem de
verantwoordelijkheid op mij.

M. le président.-  Mea culpa. J’aurais dû proposer de modifier
l'ordre du jour et de commencer par le projet d’ordonnance.
En tout cas, le ministre est resté pendant trois heures et nous
a écoutés longuement. Il a dû nous quitter après un appel
téléphonique : qu'il en soit excusé. J'assume la responsabilité de
cet incident.

367 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- Minister Gatz is de
minister die het vaakst aanwezig is in de plenaire vergadering,
wat voor hem pleit. Het is dan ook jammer dat hij er niet is, net
nu het parlement zijn wettekst bespreekt.

Dit is immers een belangrijke aangelegenheid. De rapporten van
het Rekenhof over de rekeningen van de regering en de Brusselse
instellingen zijn vernietigend. Ik kan die rekeningen dan ook niet
goedkeuren en ik vind het vreemd dat een meerderheid dat wel
doet, als je het Rekenhof volgt.

De minister had mij een document beloofd met een overzicht
van de opmerkingen van het Rekenhof en heeft dat ook bezorgd.
Hij is ook een van de weinige ministers die altijd zijn beloften
nakomt, waarvoor dank. Uit dat document blijkt dat de fouten in
de rekeningen betrekking hebben op vele honderden miljoenen
euro's. Het gaat echt niet om kleine bedragen.

Het document bevat ook een reeks antwoorden van de
administratie, maar ik had daar toch nog een reeks vragen bij.
Het heeft geen zin dat ik die nu stel, want de minister kan toch
niet antwoorden. Ik zal er later wel op terugkomen.

De eerste test zal zijn of de regering erin zal slagen om de
rekeningen van 2020 aan het parlement voor te leggen samen met
de begroting van 2022, in plaats van te laat, zoals gewoonlijk.
We zullen dan zien of er een debat over mogelijk is. Iets zegt mij
immers dat tegen dan nog niet alle problemen opgelost zullen
zijn.

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- À sa
décharge, le ministre Gatz est celui qui est le plus souvent présent
en séance plénière.

Au vu des rapports de la Cour des comptes, je ne comprends
pas comment la majorité peut approuver les comptes du
gouvernement et des institutions bruxelloises.

D'après la synthèse des remarques de la Cour des comptes
transmise - comme promis - par le ministre, les erreurs portent
sur des centaines de millions d'euros.

Reste à voir si le gouvernement parviendra à présenter les
comptes de 2020 en même temps que le budget pour 2022.
Quelque chose me dit que tous les problèmes ne seront pas
résolus.

369 Mevrouw Latifa Aït Baala (MR) (in het Frans).- In de
commissie Financiën heb ik namens mijn fractie een aantal
bedenkingen geuit. Het onafhankelijke Rekenhof heeft beide
jaarrekeningen ongunstig beoordeeld en dat kunnen we niet
zomaar naast ons neerleggen.

Voor het jaar 2018 blijkt dat de Brusselse regering het tekort met
meer dan 300 miljoen euro heeft onderschat. Dat verschil komt
overeen met 22% van de netto-inkomsten.

Mme Latifa Aït Baala (MR).- Dans le cadre de nos discussions
en commission des finances, j'avais souligné, au nom de mon
groupe, une série de considérations fondées sur les nombreuses
remarques qui avaient été formulées par la Cour des comptes
et qui ne nous permettent pas d'approuver tant les projets
d'ordonnance relatifs aux comptes de l'entité régionale pour
les années 2018 et 2019, que le projet d'ordonnance portant
approbation du compte général et règlement définitif du budget
des services du gouvernement pour ces mêmes années.

En outre, la Cour des comptes est une institution indépendante.
Elle a émis des opinions défavorables pour les deux années
en question et je me permets de rappeler l'importance de ce
commentaire. La Cour des comptes n'agit de la sorte qu'après
avoir recueilli des éléments probants suffisants et appropriés.
Des anomalies prises séparément ou de manière cumulée ont à
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la fois une incidence significative et un caractère diffus dans les
états financiers.

Sans chercher à relancer le débat, je voudrais pointer
quelques éléments. En ce qui concerne l'année 2018, il ressort
effectivement du cahier 24 de la Cour des comptes que le
gouvernement bruxellois avait sous-évalué le déficit des comptes
des opérations exécutées en 2018. Ainsi, le compte d'exécution
des services du gouvernement se clôture par un déficit net - hors
opérations de la dette - de 599,5 millions d'euros, alors que la
Cour établit celui-ci à un montant de 912,2 millions euros. Cela
représente un différentiel de 22 % du total des recettes nettes,
soit 312,7 millions d'euros.

371 Het nettotekort op de rekening van uitvoering van de begroting
van 2019 bedraagt 1,1 miljard euro, of bijna 26% van de netto-
inkomsten.

De directe gewestelijke schuld bedroeg 4,2 miljard euro, wat
overeenkomt met een stijging met 893 miljoen euro ten opzichte
van 2018. Afgezien van de ongunstige beoordeling van de
rekeningen ziet het Rekenhof ervan af om commentaar te leveren
op de Brusselse brandweer. Parking.brussels krijgt ook een
ongunstige beoordeling.

Sinds de jaren 2017 en 2018 gaat het sneller bergaf met de
financiën. In de overkoepelende audit van de thesauriecyclus
wordt trouwens gewezen op diverse tekortkomingen en op een
gebrek aan interne controle. Daardoor worden bepaalde risico's
onderschat en onvoldoende binnen de perken gehouden.

Om al die redenen zal mijn fractie de ontwerpen van ordonnantie
niet goedkeuren.

En ce qui concerne le compte général 2019 et le 25e cahier de
la Cour des comptes, le compte d'exécution du budget 2019 des
services du gouvernement se clôture par un déficit net - hors
opérations de la dette - de 1,1 milliard d'euros. Cela représente
près de 26 % du total des recettes nettes.

La dette régionale directe s'élevait à 4,2 milliards d'euros, ce qui
représente une hausse de 893 millions d'euros par rapport à 2018.
Outre les opinions défavorables sur les comptes - en particulier
ceux de 2019 - de l'entité régionale, concernant notamment
les organismes administratifs autonomes, la Cour s'est aussi
abstenue d'émettre une opinion sur le Service d'incendie et d'aide
médicale urgente. Elle a également remis un avis défavorable au
sujet de l'Agence du stationnement. Il apparaît en effet que les
remarques émises par la Cour et relatives à parking.brussels n'ont
amené que très peu de changements à l'heure actuelle. Nous le
regrettons.

Par ailleurs, au-delà des aspects de certification qui sont
évidemment importants, les années 2017 et 2018 ont constitué
le point de départ d'une accélération de la dégradation du solde
de financement. Par ailleurs, l'audit transversal qui a porté sur le
cycle de la trésorerie a fait état de divers manquements aux cadres
légal et réglementaire de ce dernier, ainsi que d'une insuffisance
des mesures de contrôle internes mises en place par les entités.
Il en résulte que certains risques sont insuffisamment évalués et
maîtrisés.

En définitive, en raison de tout ce qui précède, notre groupe
votera contre les propositions d'ordonnance d'approbation pour
les comptes généraux 2018-2019, mais aussi pour le compte
général et règlement définitif du budget des services du
gouvernement pour 2018 et 2019.

375
377 De voorzitter.-  De samengevoegde algemene bespreking is

gesloten.
M. le président.-  La discussion générale conjointe est close.

377 Artikelsgewijze besprekingen Discussions des articles

377 De voorzitter.- Wij gaan over tot de bespreking van het enig
artikel van het ontwerp van ordonnantie houdende goedkeuring

M. le président.- Nous passons à la discussion de l'article unique
du projet d'ordonnance portant approbation du compte général
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van de algemene rekening van de gewestelijke entiteit voor 2018
(nrs. A-383/1 en 2 – 2020/2021).

de l’entité régionale pour l’année 2018 (nos A-383/1 et 2 –
2020/2021).

377 Enig artikel

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De bespreking van het enig artikel is gesloten.

Wij zullen op dinsdag 21 september 2021 stemmen over het
geheel van het ontwerp van ordonnantie.

Article unique

Pas d'observation ?

Adopté.

La discussion de l'article unique est close.

Nous procéderons le mardi 21 septembre 2021 au vote nominatif
sur l’ensemble du projet d’ordonnance.

377 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van het enig
artikel van het ontwerp van ordonnantie houdende goedkeuring
van de algemene rekening van de gewestelijke entiteit voor 2019
(nrs. A-384/1 en 2 – 2020/2021).

M. le président.- Nous passons à la discussion de l'article unique
du projet d'ordonnance portant approbation du compte général
de l’entité régionale pour l’année 2019 (nos A-384/1 et 2 –
2020/2021).

377 Enig artikel

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De bespreking van het enig artikel is gesloten.

Wij zullen op dinsdag 21 september 2021 stemmen over het
geheel van het ontwerp van ordonnantie.

Article unique

Pas d'observation ?

Adopté.

La discussion de l'article unique est close.

Nous procéderons le mardi 21 septembre 2021 au vote nominatif
sur l’ensemble du projet d’ordonnance.

379 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen
van het ontwerp van ordonnantie houdende goedkeuring van
de algemene rekening en eindregeling van de begroting van de
diensten van de regering voor het jaar 2018 (nrs. A-385/1 en 2
– 2020/2021).

M. le président.- Nous passons à la discussion des articles du
projet d'ordonnance portant approbation du compte général et
règlement définitif du budget des services du gouvernement pour
l’année 2018 (nos A-385/1 et 2 – 2020/2021).

379 Artikel 1

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Article 1er

Pas d'observation ?

Adopté.

379 Artikelen 2 tot 21

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

Wij zullen op dinsdag 21 september 2021 stemmen over het
geheel van het ontwerp van ordonnantie.

Articles 2 à 21

Pas d'observation ?

Adoptés.

La discussion des articles est close.

Nous procéderons le mardi 21 septembre 2021 au vote nominatif
sur l’ensemble du projet d’ordonnance.

379 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen
van het ontwerp van ordonnantie houdende goedkeuring van
de algemene rekening en eindregeling van de begroting van de

M. le président.- Nous passons à la discussion des articles du
projet d'ordonnance portant approbation du compte général et
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diensten van de regering voor het jaar 2019 (nrs. A-386/1 en 2
– 2020/2021).

règlement définitif du budget des services du gouvernement pour
l’année 2019 (nos A-386/1 et 2 – 2020/2021).

379 Artikel 1

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Article 1er

Pas d'observation ?

Adopté.

379 Artikelen 2 tot 13

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

Wij zullen op dinsdag 21 september 2021 stemmen over het
geheel van het ontwerp van ordonnantie.

Articles 2 à 13

Pas d'observation ?

Adoptés.

La discussion des articles est close.

Nous procéderons le mardi 21 septembre 2021 au vote nominatif
sur l’ensemble du projet d’ordonnance.

379 MONDELINGE VRAGEN QUESTIONS ORALES

379 De voorzitter.-  Aangezien de mondelinge vragen ingeschreven
op de agenda een schriftelijk antwoord hebben ontvangen,
worden ze van de agenda afgevoerd.

M. le président.- Étant donné que les questions orales inscrites à
l’ordre du jour ont reçu réponse écrite, elles sont dès lors retirées
de l’ordre du jour.

381 GEHEIME STEMMINGEN MET HET OOG OP
DE VOORDRACHT VAN EEN DUBBELTAL VAN

KANDIDATEN VAN DRIE EFFECTIEVE MANDATEN
EN DRIE PLAATSVERVANGENDE MANDATEN

VOOR HET BRUSSELS WAARBORGFONDS

SCRUTINS SECRETS EN VUE DE LA
PRÉSENTATION D’UNE LISTE DOUBLE DE

CANDIDATS À TROIS MANDATS EFFECTIFS
ET TROIS MANDATS SUPPLÉANTS POUR
LE FONDS BRUXELLOIS DE GARANTIE

381 De voorzitter.-  Ik zal morgen de resultaten van de stemming
van vanochtend bekendmaken. Een van onze secretarissen, de
heer Gilles Verstraeten, zal ze controleren.

M. le président.-  Je proclamerai demain les résultats du vote
de ce matin, qui seront contrôlés par l'un de nos secrétaires, M.
 Gilles Verstraeten.

385 De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement is gesloten.

Volgende plenaire vergadering na bijeenroeping door de
voorzitter.

- De vergadering wordt gesloten om 12.29 uur.

La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est close.

Prochaine séance plénière sur convocation du président.

- La séance est levée à 12h29.



 

 

BIJLAGEN ANNEXES 
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GRONDWETTELIJK HOF 
 

COUR CONSTITUTIONNELLE 

 

IN UITVOERING VAN ARTIKEL 76 VAN DE 
BIJZONDERE WET VAN 6 JANUARI 1989 OP 

HET GRONDWETTELIJK HOF, GEEFT HET 

GRONDWETTELIJK HOF KENNIS VAN : 

 

 het beroep tot vernietiging van hoofdstuk 4 

(artikelen 18 tot 22) van de programmawet van 

20 december 2020, ingesteld door Matthias 

Dobbelaere-Welvaert en anderen (nr. van de 
rol 7612). 

 

 het beroep tot vernietiging van de artikelen 21 en 

25 van het decreet van het Waalse Gewest van 
11 februari 2021 « tot wijziging van het decreet 

van 8 februari 2018 betreffende het beheer en de 

betaling van de gezinsbijslagen », ingesteld door 

Françoise Abad Gonzales (nr. van de rol 7614). 
 

 het beroep tot vernietiging van artikel 4 van de 

wet van 17 februari 2021 « houdende de 

invoering van een jaarlijkse taks op de 
effectenrekeningen » (gedeeltelijke vernietiging 

van artikel 201/4, vierde lid, van het Wetboek 

diverse rechten en taksen), ingesteld door de 

beroepsvereniging « Assuralia » en anderen (nr. 
van de rol 7623). 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

EN APPLICATION DE L’ARTICLE 76 DE LA 
LOI SPÉCIALE DU 6 JANVIER 1989 SUR LA 

COUR CONSTITUTIONNELLE, LA COUR 

CONSTITUTIONNELLE NOTIFIE : 

 

 le recours en annulation du chapitre 4 (articles 18 

à 22) de la loi-programme du 20 décembre 2020, 

introduit par Matthias Dobbelaere-Welvaert et 

autres (n° du rôle 7612). 
 

 

 le recours en annulation des articles 21 et 25 du 

décret de la Région wallonne du 11 février 2021 
« modifiant le décret du 8 février 2018 relatif à 

la gestion et au paiement des prestations 

familiales », introduit par Françoise Abad 

Gonzales (n° du rôle 7614). 
 

 le recours en annulation de l’article 4 de la loi du 

17 février 2021 « portant introduction d'une taxe 

annuelle sur les comptes-titres » (annulation 
partielle de l’article 201/4, alinéa 4, du Code des 

droits et taxes divers), introduit par l’union 

professionnelle « Assuralia » et autres (n° du 

rôle 7623). 



 

 

IN UITVOERING VAN ARTIKEL 77 VAN DE 

BIJZONDERE WET VAN 6 JANUARI 1989 OP 

HET GRONDWETTELIJK HOF, GEEFT HET 
GRONDWETTELIJK HOF KENNIS VAN : 

 

 de prejudiciële vraag betreffende artikel 82 van 

de faillissementswet van 8 augustus 1997, gesteld 
door het Hof van Beroep te Antwerpen (nr. van 

de rol 7615). 

 

 de prejudiciële vraag betreffende artikel 221, § 1, 

van de algemene wet inzake douane en accijnzen, 
gecoördineerd op 18 juli 1977, gesteld door het 

Hof van Beroep te Antwerpen (nr. van de 

rol 7616). 
 

 de prejudiciële vraag betreffende artikel 462, 

eerste lid, van het Strafwetboek, gesteld door de 

Correctionele Rechtbank Luxemburg, afdeling 
Aarlen (nr. van de rol 7617). 

 

 de prejudiciële vraag betreffende artikel 1004/1, 

§ 1, van het Gerechtelijk Wetboek, gesteld door 

het Hof van Beroep te Gent (nr. van de rol 7618). 
 

 de prejudiciële vraag betreffende artikel XX.173, 

§ 2, van het Wetboek van economisch recht, 

gesteld door de Ondernemingsrechtbank te Gent, 
afdeling Brugge (nr. van de rol 7619). 

 

 de prejudiciële vragen betreffende de artikelen 27 

en 72 van de wet van 15 december 1980 

« betreffende de toegang tot het grondgebied, het 
verblijf, de vestiging en de verwijdering van 

vreemdelingen », gesteld door de Franstalige 

Rechtbank van eerste aanleg te Brussel (nr. van 
de rol 7620). 

 

 de prejudiciële vragen betreffende artikel 39 van 

de ordonnantie van de Gemeenschappelijke 
Gemeenschapscommissie van 25 april 2019 « tot 

regeling van de toekenning van gezinsbijslag », 

gesteld door de Franstalige Arbeidsrechtbank te 

Brussel (nr. van de rol 7621). 
 

 de prejudiciële vraag over artikel 58bis van de 

wet van 16 maart 1968 « betreffende de politie 

over het wegverkeer », gesteld door de kamer van 
inbeschuldigingstelling van het Hof van Beroep 

te Brussel (nr. van de rol 7622). 

 

 de prejudiciële vragen over de artikelen 100 en 

101 van de wet betreffende de verplichte 

verzekering voor geneeskundige verzorging en 

uitkeringen, gecoördineerd op 14 juli 1994, 

gesteld door het Arbeidshof te Antwerpen, 
afdeling Hasselt (nr. van de rol 7624). 

EN APPLICATION DE L'ARTICLE 77 DE LA 

LOI SPÉCIALE DU 6 JANVIER 1989 SUR LA 

COUR CONSTITUTIONNELLE, LA COUR 
CONSTITUTIONNELLE NOTIFIE : 

 

 la question préjudicielle relative à l’article 82 de 

la loi du 8 août 1997 sur les faillites, posée par la 
Cour d’appel d’Anvers (n° du rôle 7615). 

 

 

 la question préjudicielle relative à l’article 221, 

§ 1er, de la loi générale sur les douanes et accises, 
coordonnée le 18 juillet 1977, posée par la Cour 

d’appel d’Anvers (n° du rôle 7616). 

 
 

 la question préjudicielle relative à l’article 462, 

alinéa 1er, du Code pénal, posée par le Tribunal 

correctionnel du Luxembourg, division Arlon 
(n° du rôle 7617). 

 

 la question préjudicielle relative à l’article 

1004/1, § 1er, du Code judiciaire, posée par la 

Cour d’appel de Gand (n° du rôle 7618). 
 

 la question préjudicielle relative à l’article 

XX.173, § 2, du Code de droit économique, 

posée par le Tribunal de l’entreprise de Gand, 
division Bruges (n° du rôle 7619). 

 

 les questions préjudicielles relatives aux 

articles 27 et 72 de la loi du 15 décembre 1980 

« sur l'accès au territoire, le séjour, 
l'établissement et l'éloignement des étrangers », 

posées par le Tribunal de première instance 

francophone de Bruxelles (n° du rôle 7620). 
 

 

 les questions préjudicielles relatives à l’article 39 

de l’ordonnance de la Commission 
communautaire commune du 25 avril 2019 

« réglant l’octroi des prestations familiales », 

posées par le Tribunal du travail francophone de 

Bruxelles (n° du rôle 7621). 
 

 la question préjudicielle concernant 

l’article 58bis de la loi du 16 mars 1968 

« relative à la police de la circulation routière », 
posée par la chambre des mises en accusation de 

la Cour d’appel de Bruxelles (n° du rôle 7622). 

 

 les questions préjudicielles concernant les 

articles 100 et 101 de la loi relative à l’assurance 

obligatoire soins de santé et indemnités, 

coordonnée le 14 juillet 1994, posées par la Cour 

du travail d’Anvers, division Hasselt (n° du 
rôle 7624). 



 

 

IN UITVOERING VAN ARTIKEL 113 VAN DE 

BIJZONDERE WET VAN 6 JANUARI 1989 OP 

HET GRONDWETTELIJK HOF, GEEFT HET 
GRONDWETTELIJK HOF KENNIS VAN DE 

VOLGENDE ARRESTEN : 

 

 arrest nr. 102/2021 uitgesproken op 8 juli 2021, 

in zake : 

 de prejudiciële vragen over artikel 56ter, § 5, 

1°, b, en § 11, 2°, van de wet betreffende de 

verplichte verzekering voor geneeskundige 

verzorging en uitkeringen, gecoördineerd op 
14 juli 1994, gesteld door de Raad van State 

(nr. van de rol 7136). 

 

 arrest nr. 103/2021 uitgesproken op 8 juli 2021, 

in zake : 

 de prejudiciële vraag betreffende de artikelen 

203 en 205 van het Wetboek van straf-

vordering, gesteld door het Hof van Beroep te 
Gent (nr. van de rol 7406). 

 

 arrest nr. 104/2021 uitgesproken op 8 juli 2021, 

in zake : 

 de prejudiciële vraag over artikel 39, § 3, van 

het decreet van het Waalse Gewest van 
18 oktober 2007 « betreffende de taxidiensten 

en de diensten van verhuur van wagens met 

chauffeur », gesteld door de Politierechtbank 
Henegouwen, afdeling Doornik (nr. van de 

rol 7414). 

 

 arrest nr. 105/2021 uitgesproken op 8 juli 2021, 

in zake : 

 de prejudiciële vragen over artikel 30bis, §§ 3 

en 4, vierde lid, van de wet van 27 juni 1969 

« tot herziening van de besluitwet van 

28 december 1944 betreffende de maatschap-
pelijke zekerheid der arbeiders », gesteld door 

de Nederlandstalige Arbeidsrechtbank te 

Brussel (nr. van de rol 7451). 
 

 arrest nr. 106/2021 uitgesproken op 15 juli 2021, 

in zake : 

 het beroep tot vernietiging van het decreet van 

het Waalse Gewest van 14 februari 2019 « tot 

wijziging van artikel 11 van de wet van 
12 juli 1973 op het natuurbehoud met het oog 

op het opleggen van een vliegverbod voor 

drones boven natuurreservaten », ingesteld 
door de Ministerraad (nr. van de rol 7247). 

 

 
 

 

 

EN APPLICATION DE L'ARTICLE 113 DE LA 

LOI SPÉCIALE DU 6 JANVIER 1989 SUR LA 

COUR CONSTITUTIONNELLE, LA COUR 
CONSTITUTIONNELLE NOTIFIE LES ARRÊTS 

SUIVANTS : 

 

 arrêt n° 102/2021 rendu le 8 juillet 2021, en 

cause : 

 les questions préjudicielles concernant 

l’article 56ter, § 5, 1°, b, et § 11, 2°, de la loi 

relative à l’assurance obligatoire soins de 

santé et indemnités, coordonnée le 14 juillet 
1994, posées par le Conseil d’État (n° du 

rôle 7136). 

 

 arrêt n° 103/2021 rendu le 8 juillet 2021, en 

cause : 

 la question préjudicielle relative aux articles 

203 et 205 du Code d’instruction criminelle, 

posée par la Cour d’appel de Gand (n° du 
rôle 7406). 

 

 arrêt n° 104/2021 rendu le 8 juillet 2021, en 

cause : 

 la question préjudicielle concernant 

l’article 39, § 3, du décret de la Région 
wallonne du 18 octobre 2007 « relatif aux 

services de taxis et aux services de location 

de voitures avec chauffeur », posée par le 
Tribunal de police du Hainaut, division 

Tournai (n° du rôle 7414). 

 

 arrêt n° 105/2021 rendu le 8 juillet 2021, en 

cause : 

 les questions préjudicielles relatives à 

l’article 30bis, §§ 3 et 4, alinéa 4, de la loi du 

27 juin 1969 « révisant l’arrêté-loi du 28 

décembre 1944 concernant la sécurité sociale 
des travailleurs », posées par le Tribunal du 

travail néerlandophone de Bruxelles (n° du 

rôle 7451). 
 

 arrêt n° 106/2021 rendu le 15 juillet 2021, en 

cause : 

 le recours en annulation du décret de la 

Région wallonne du 14 février 2019 

« modifiant l’article 11 de la loi du 12 juillet 
1973 sur la conservation de la nature en vue 

d’interdire le survol des réserves naturelles 

avec un drone », introduit par le Conseil des 
ministres (n° du rôle 7247). 

 

 
 

 

 



 

 

 arrest nr. 107/2021 uitgesproken op 15 juli 2021, 

in zake : 

 het beroep tot vernietiging van de wet van 

23 maart 2019 « betreffende de organisatie 

van de penitentiaire diensten en van het statuut 
van het penitentiair personeel », ingesteld 

door Michel Jacobs (nr. van de rol 7261). 

 

 arrest nr. 108/2021 uitgesproken op 15 juli 2021, 

in zake : 

 de prejudiciële vragen over artikel 27, § 1, van 

de wet van 28 april 2003 « betreffende de 

aanvullende pensioenen en het belastingstelsel 

van die pensioenen en van sommige 
aanvullende voordelen inzake sociale 

zekerheid », zoals vervangen bij artikel 18, 1°, 

van de wet van 18 december 2015 « tot 
waarborging van de duurzaamheid en het 

sociale karakter van de aanvullende 

pensioenen en tot versterking van het 
aanvullende karakter ten opzichte van de 

rustpensioenen », gesteld door de 

Arbeidsrechtbank te Gent, afdeling 

Oudenaarde (nr. van de rol 7378). 
 

 arrest nr. 109/2021 uitgesproken op 15 juli 2021, 

in zake : 

 de prejudiciële vragen over artikel 8 van de 

wet van 29 april 1999 « betreffende de niet-
conventionele praktijken inzake de 

geneeskunde, de artsenijbereidkunde, de 

kinesitherapie, de verpleegkunde en de 

paramedische beroepen », gesteld door de 
Nederlandstalige Rechtbank van eerste aanleg 

te Brussel (nr. van de rol 7401). 

 
 

 arrest nr. 110/2021 uitgesproken op 15 juli 2021, 

in zake : 

 de prejudiciële vragen over artikel 8 van de 

wet van 29 april 1999 « betreffende de niet-
conventionele praktijken inzake de 

geneeskunde, de artsenijbereidkunde, de 

kinesitherapie, de verpleegkunde en de 

paramedische beroepen », gesteld door de 
Nederlandstalige Rechtbank van eerste aanleg 

te Brussel (nr. van de rol 7413). 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 arrêt n° 107/2021 rendu le 15 juillet 2021, en 

cause : 

 le recours en annulation de la loi du 23 mars 

2019 « concernant l’organisation des services 

pénitentiaires et le statut du personnel 
pénitentiaire », introduit par Michel Jacobs 

(n° du rôle 7261). 

 

 arrêt n° 108/2021 rendu le 15 juillet 2021, en 

cause : 

 les questions préjudicielles concernant 

l’article 27, § 1er, de la loi du 28 avril 2003 

« relative aux pensions complémentaires et 

au régime fiscal de celles-ci et de certains 
avantages complémentaires en matière de 

sécurité sociale », tel qu’il a été remplacé par 

l’article 18, 1°, de la loi du 18 décembre 2015 
« visant à garantir la pérennité et le caractère 

social des pensions complémentaires et visant 

à renforcer le caractère complémentaire par 
rapport aux pensions de retraite », posées par 

le Tribunal du travail de Gand, division 

d’Audenarde (n° du rôle 7378). 

 
 

 arrêt n° 109/2021 rendu le 15 juillet 2021, en 

cause : 

 les questions préjudicielles concernant 

l’article 8 de la loi du 29 avril 1999 « relative 
aux pratiques non conventionnelles dans les 

domaines de l’art médical, de l’art 

pharmaceutique, de la kinésithérapie, de l’art 

infirmier et des professions paramédicales », 
posées par le Tribunal de première instance 

néerlandophone de Bruxelles (n° du 

rôle 7401). 
 

 arrêt n° 110/2021 rendu le 15 juillet 2021, en 

cause : 

 les questions préjudicielles concernant 

l’article 8 de la loi du 29 avril 1999 « relative 
aux pratiques non conventionnelles dans les 

domaines de l’art médical, de l’art 

pharmaceutique, de la kinésithérapie, de l’art 

infirmier et des professions paramédicales », 
posées par le Tribunal de première instance 

néerlandophone de Bruxelles (n° du 

rôle 7413). 
 

 

 
 

 

 

 
 

 



 

 

 arrest nr. 111/2021 uitgesproken op 15 juli 2021, 

in zake : 

 de prejudiciële vraag betreffende artikel 92, 

§ 3, derde lid, van het decreet van het Vlaamse 

Gewest van 15 juli 1997 « houdende de 
Vlaamse Wooncode », gesteld door de Raad 

van State (nr. van de rol 7420). 

 

 arrest nr. 113/2021 uitgesproken op 22 juli 2021, 

in zake : 

 de vorderingen tot schorsing van de artikelen 

2, 3 en 4, alsook van de bijlagen 1 tot 7, van 

het decreet van de Vlaamse Gemeenschap van 

12 februari 2021 « betreffende de onderwijs-
doelen voor de tweede en de derde graad van 

het secundair onderwijs en diverse andere 

verwante maatregelen », ingesteld door de 
vzw « Katholiek Onderwijs Vlaanderen » en 

anderen en door de vzw « Federatie van 

Rudolf Steinerscholen in Vlaanderen » en 
anderen (nrs van de rol 7578, 7588 et 7589). 

 

 

 
 

 

 arrêt n° 111/2021 rendu le 15 juillet 2021, en 

cause : 

 la question préjudicielle concernant 

l’article 92, § 3, alinéa 3, du décret de la 

Région flamande du 15 juillet 1997 
« contenant le Code flamand du Logement », 

posée par le Conseil d’État (n° du rôle 7420). 

 

 arrêt n° 113/2021 rendu le 22 juillet 2021, en 

cause : 

 les demandes de suspension des articles 2, 3 

et 4, ainsi que des annexes 1 à 7, du décret de 

la Communauté flamande du 12 février 2021 

« relatif aux objectifs pédagogiques pour le 
deuxième et troisième degré de 

l’enseignement secondaire et diverses autres 

mesures connexes », introduites par l’ASBL 
« Katholiek Onderwijs Vlaanderen » et 

autres et par l’ASBL « Federatie van Rudolf 

Steinerscholen in Vlaanderen » et autres 
(nos du rôle 7578, 7588 et 7589). 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 



 

 

BEGROTINGSBERAADSLAGINGEN 
 

 Bij mail van 9 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 

de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 
op de begroting, de boekhouding en de controle, 

een afschrift van het besluit van de Brusselse 

Hoofdstedelijke Regering tot wijziging van de 

initiële begroting 2021 van Actiris (herverdeling 
nr. 6). 

 

 Bij mail van 9 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 

de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 
op de begroting, de boekhouding en de controle, 

een afschrift van het besluit van de Brusselse 

Hoofdstedelijke Regering tot wijziging van de 

initiële begroting 2021 van het Gewestelijk 
Agentschap Netheid – Net Brussel GAN 

(herverdeling nr. 2). 

 

 Bij mail van 9 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 

de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 
op de begroting, de boekhouding en de controle, 

een afschrift van het besluit van de Brusselse 

Hoofdstedelijke Regering tot wijziging van de 
initiële begroting 2021 van het Brussels Instituut 

voor Milieubeheer (Leefmilieu Brussel) 

(herverdeling nr. 2). 
 

 Bij mail van 10 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het besluit van de 

Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot wijziging 
van de initiële algemene uitgavenbegroting van 

het Brussels Hoofdstedelijk Gewest voor het 

begrotingsjaar 2021 door overdracht van 
kredieten tussen basisallocaties van programma 

005 van opdracht 33. 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

DÉLIBÉRATIONS BUDGÉTAIRES 

 

 Par courriel du 9 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 
application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 

organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 
comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 

du Gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale modifiant le budget initial 2021 

d’Actiris (nouvelle ventilation n° 6). 
 

 

 Par courriel du 9 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 
application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 

organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 
comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 

du Gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale modifiant le budget initial 2021 de 

l’Agence Régionale pour la Propreté – Bruxelles 
Propreté ARP (nouvelle ventilation n° 2). 

 

 

 Par courriel du 9 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 

application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 

organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 
comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 

du Gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale modifiant le budget initial 2021 de 
l’Institut bruxellois pour la gestion de 

l’environnement (Bruxelles Environnement) 

(nouvelle ventilation n° 2). 
 

 Par courriel du 10 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté du Gouvernement de la Région de 

Bruxelles-Capitale modifiant le budget général 
des dépenses initial de la Région de Bruxelles-

Capitale pour l’année budgétaire 2021 par 

transfert de crédits entre allocations de base du 
programme 005 de la mission 33. 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 



 

 

 Bij mail van 10 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het besluit van de 

Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot wijziging 
van de initiële algemene uitgavenbegroting van 

het Brussels Hoofdstedelijk Gewest voor het 

begrotingsjaar 2021 door overdracht van 
kredieten tussen basisallocaties van programma 

004 van opdracht 07, van programma 004 van 

opdracht 17 en van programma 002 van opdracht 

20. 
 

 Bij mail van 10 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het besluit van de 
Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot wijziging 

van de initiële algemene uitgavenbegroting van 

het Brussels Hoofdstedelijk Gewest voor het 
begrotingsjaar 2021 door overdracht van 

kredieten tussen basisallocaties van programma 

005 van opdracht 03, van programma’s 001, 002 

en 007 van opdracht 17, van programma 002 van 
opdracht 18, van programma 002 van opdracht 19 

en van programma 001 van opdracht 22. 

 

 Bij mail van 10 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het besluit van de 

Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot wijziging 

van de initiële algemene uitgavenbegroting van 
het Brussels Hoofdstedelijk Gewest voor het 

begrotingsjaar 2021 door overdracht van 

kredieten tussen basisallocaties van programma’s 
001, 002, 003 en 005 van opdracht 33. 

 

 Bij mail van 10 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 

de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 

op de begroting, de boekhouding en de controle, 
een afschrift van het besluit van de Brusselse 

Hoofdstedelijke Regering tot wijziging van de 

initiële begroting 2021 van Brussel – Preventie & 
Veiligheid (BPV) (herverdeling nr. 1). 

 

 Bij mail van 10 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons een afschrift van het besluit van de 

Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot wijziging 

van de initiële algemene uitgavenbegroting van 

het Brussels Hoofdstedelijk Gewest voor het 
begrotingsjaar 2021 door overdracht van 

kredieten tussen basisallocaties van programma 

003 van opdracht 12. 
 

 

 Par courriel du 10 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté du Gouvernement de la Région de 

Bruxelles-Capitale modifiant le budget général 
des dépenses initial de la Région de Bruxelles-

Capitale pour l’année budgétaire 2021 par 

transfert de crédits entre allocations de base du 
programme 004 de la mission 07, du programme 

004 de la mission 17 et du programme 002 de la 

mission 20. 

 
 

 Par courriel du 10 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté du Gouvernement de la Région de 
Bruxelles-Capitale modifiant le budget général 

des dépenses initial de la Région de Bruxelles-

Capitale pour l’année budgétaire 2021 par 
transfert de crédits entre allocations de base du 

programme 005 de la mission 03, des 

programmes 001, 002 et 007 de la mission 17, du 

programme 002 de la mission 18, du programme 
002 de la mission 19 et du programme 001 de la 

mission 22. 

 

 Par courriel du 10 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté du Gouvernement de la Région de 

Bruxelles-Capitale modifiant le budget général 

des dépenses initial de la Région de Bruxelles-
Capitale pour l’année budgétaire 2021 par trans-

fert de crédits entre allocations de base des pro-

grammes 001, 002, 003 et 005 de la mission 33. 
 

 

 Par courriel du .. mois 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 
application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 

organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 

comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 
du Gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale modifiant le budget initial 2021 de 

Bruxelles – Prévention & Sécurité (BPS) 
(nouvelle ventilation n° 1). 

 

 Par courriel du 10 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 
de l’arrêté du Gouvernement de la Région de 

Bruxelles-Capitale modifiant le budget général 

des dépenses initial de la Région de Bruxelles-

Capitale pour l’année budgétaire 2021 par 
transfert de crédits entre allocations de base du 

programme 003 de la mission 12. 

 
 

 



 

 

 Bij mail van 10 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 

de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 
houdende de bepalingen die van toepassing zijn 

op de begroting, de boekhouding en de controle, 

een afschrift van het besluit van de Brusselse 
Hoofdstedelijke Regering tot wijziging van de 

initiële begroting 2021 van het Brussels 

Planningsbureau (BPB), perspective.brussels 

(herverdeling nr. 1). 
 

 Bij mail van 10 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het besluit van de 
Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot wijziging 

van de initiële algemene uitgavenbegroting van 

het Brussels Hoofdstedelijk Gewest voor het 
begrotingsjaar 2021 door overdracht van 

kredieten tussen basisallocaties van programma’s 

002 en 004 van opdracht 03, van programma’s 

001, 002 en 004 van opdracht 33. 
 

 Bij mail van 10 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 
de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 

op de begroting, de boekhouding en de controle, 

een afschrift van het besluit van de Brusselse 
Hoofdstedelijke Regering tot wijziging van de 

initiële begroting 2021 van de Brusselse 

Hoofdstedelijke Dienst voor Brandbestrijding en 
Dringende Medische Hulpverlening 

(herverdeling nr. 1). 

 

 Bij mail van 10 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het besluit van de 

Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot wijziging 

van de initiële algemene uitgavenbegroting van 
het Brussels Hoofdstedelijk Gewest voor het 

begrotingsjaar 2021 door overdracht van 

kredieten tussen basisallocaties van programma 
009 van opdracht 15. 

 

 Bij mail van 10 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 

de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 

op de begroting, de boekhouding en de controle, 
een afschrift van het besluit van de Brusselse 

Hoofdstedelijke Regering tot wijziging van de 

initiële begroting 2021 van Brugel (herverdeling 
nr. 1). 

 

 Par courriel du 10 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 

application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 

organique du 23 février 2006 portant les 
dispositions applicables au budget, à la 

comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 

du Gouvernement de la Région de Bruxelles-
Capitale modifiant le budget initial 2021 du 

Bureau Bruxellois de la Planification (BBP), 

perspective.brussels (nouvelle ventilation n° 1). 

 
 

 Par courriel du 10 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté du Gouvernement de la Région de 
Bruxelles-Capitale modifiant le budget général 

des dépenses initial de la Région de Bruxelles-

Capitale pour l’année budgétaire 2021 par 
transfert de crédits entre allocations de base des 

programmes 002 et 004 de la mission 03, des 

programmes 001, 002 et 004 de la mission 33. 

 
 

 Par courriel du 10 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 

application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 
organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 

comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 

du Gouvernement de la Région de Bruxelles-
Capitale modifiant le budget initial 2021 du 

Service d’incendie et d’aide médicale urgente de 

la Région de Bruxelles-Capitale (nouvelle 
ventilation n° 1). 

 

 

 Par courriel du 10 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté du Gouvernement de la Région de 

Bruxelles-Capitale modifiant le budget général 

des dépenses initial de la Région de Bruxelles-
Capitale pour l’année budgétaire 2021 par 

transfert de crédits entre allocations de base des 

programme 009 de la mission 15. 
 

 

 Par courriel du 10 aout 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 
application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 

organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 

comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 
du Gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale modifiant le budget initial 2021 de 

Brugel (nouvelle ventilation n° 1). 
 

 



 

 

 Bij mail van 12 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 
uitgavenbegroting van het Brussels Hoofd-

stedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 2021 

door overdracht van kredieten tussen basis-
allocaties van programma 002 van opdracht 06. 

 

 Bij mail van 12 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 
de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 

op de begroting, de boekhouding en de controle, 
een afschrift van het besluit van de Brusselse 

Hoofdstedelijke Regering tot wijziging van de 

initiële begroting 2021 van het Woningfonds 
(herverdeling nr. 1). 

 

 Bij mail van 12 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het besluit van de 
Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot wijziging 

van de initiële algemene uitgavenbegroting van 

het Brussels Hoofdstedelijk Gewest voor het 
begrotingsjaar 2021 door overdracht van 

kredieten tussen basisallocaties van programma 

003 van opdracht 04. 

 

 Bij mail van 13 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 

de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 
houdende de bepalingen die van toepassing zijn 

op de begroting, de boekhouding en de controle, 

een afschrift van het besluit van de Brusselse 
Hoofdstedelijke Regering tot wijziging van de 

initiële begroting 2021 van het Instituut ter 

Bevordering van het Wetenschappelijk 

Onderzoek en de Innovatie van Brussel 
(Innoviris) (herverdeling nr. 1). 

 

 Bij mail van 13 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 

uitgavenbegroting van het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 

basisallocaties van programma 006 van 

opdracht 29. 
 

 

 
 

 

 Par courriel du 12 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 
Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 

par transfert de crédit entre allocations de base 

du programme 002 de la mission 06. 
 

 

 Par courriel du 12 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 

application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 
organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 

comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 
du Gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale modifiant le budget initial 2021 du 

Fonds du logement (nouvelle ventilation n° 1). 
 

 

 Par courriel du 12 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté du Gouvernement de la Région de 
Bruxelles-Capitale modifiant le budget général 

des dépenses initial de la Région de Bruxelles-

Capitale pour l’année budgétaire de base du 
programme 003 de la mission 04. 

 

 

 

 Par courriel du 13 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 

application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 

organique du 23 février 2006 portant les 
dispositions applicables au budget, à la 

comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 

du Gouvernement de la Région de Bruxelles-
Capitale modifiant le budget initial 2021 de 

l’Institut d’encouragement de la recherche 

scientifique et de l’innovation de Bruxelles 

(Innoviris) (nouvelle ventilation n° 1). 
 

 

 Par courriel du 13 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 
de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 

Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 
par transfert de crédits entre allocations de base 

du programme 006 de la mission 29. 

 

 
 

 

 
 



 

 

 Bij mail van 13 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 
uitgavenbegroting van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 
basisallocaties van programma 002 van 

opdracht 29. 

 

 Bij mail van 13 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 

uitgavenbegroting van het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 

basisallocaties van programma 001 van 
opdracht 31. 

 

 Bij mail van 13 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het ministerieel 
besluit tot wijziging van de initiële algemene 

uitgavenbegroting van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 
2021 door overdracht van kredieten tussen 

basisallocaties van programma 005 van 

opdracht 29. 

 

 Bij mail van 17 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 
uitgavenbegroting van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 
basisallocaties van programma’s 004, 006, 009, 

014 en 018 van opdracht 12 en van programma 

002 van opdracht 14. 

 

 Bij mail van 13 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 
uitgavenbegroting van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 
basisallocaties van programma’s 002 en 003 van 

opdracht 21. 

 

 
 

 

 
 

 Par courriel du 13 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 
Bruxelles-Capitale pour l’année 2021 par 

transfert de crédits entre allocations de base du 

programme 002 de la mission 29. 
 

 

 

 Par courriel du 13 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 
de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 

Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 
par transfert de crédits entre allocations de base 

du programme 001 de la mission 31. 

 
 

 

 Par courriel du 13 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté ministériel modifiant le budget 
général des dépenses initial de la Région de 

Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 

par transfert de crédits entre allocations de base 
du programme 005 de la mission 29. 

 

 

 

 Par courriel du 17 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 
Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 

par transfert de crédits entre allocations de base 

des programmes 004, 006, 009, 014 et 018 de la 
mission 12 et du programme 002 de la 

mission 14. 

 

 

 Par courriel du 17 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 
Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 

par transfert de crédits entre allocations de base 

des programmes 002 et 003 de la mission 21. 
 

 

 

 
 

 

 
 



 

 

 Bij mail van 19 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 
uitgavenbegroting van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 
basisallocaties van programma 004 van 

opdracht 29. 

 

 Bij mail van 20 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 

uitgavenbegroting van het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 

basisallocaties van programma 002 van 
opdracht 19. 

 

 Bij mail van 20 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het ministerieel 
besluit tot wijziging van de initiële algemene 

uitgavenbegroting van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 
2021 door overdracht van kredieten tussen 

basisallocaties van programma’s 001, 003, 007, 

009 en 015 van opdracht 16. 

 

 Bij mail van 26 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 
uitgavenbegroting van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 
basisallocaties van programma 001 van opdracht 

06, van programma 005 van opdracht 10 en van 

programma 011 van opdracht 12. 

 

 Bij mail van 27 augustus 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het besluit van de 

Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot wijziging 
van de initiële algemene uitgavenbegroting van 

het Brussels Hoofdstedelijk Gewest voor het 

begrotingsjaar 2021 door overdracht van 
kredieten tussen basisallocaties van programma 

001 van opdracht 11, van programma 001 van 

opdracht 14, van programma 009 van opdracht 

16, van programma 002 van opdracht 23, van 
programma 001 van opdracht 25 en van 

programma’s 002 en 006 van opdracht 29. 

 
 

 

 Par courriel du 19 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 
Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 

par transfert de crédits entre allocations de base 

du programme 004 de la mission 29. 
 

 

 

 Par courriel du 20 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 
de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 

Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 
par transfert de crédits entre allocations de base 

du programme 002 de la mission 19. 

 
 

 

 Par courriel du 20 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté ministériel modifiant le budget 
général des dépenses initial de la Région de 

Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 

par transfert de crédits entre allocations de base 
des programmes 001, 003, 007, 009 et 015 de la 

mission 16. 

 

 

 Par courriel du 26 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 
Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 

par transfert de crédits entre allocations de base 

du programme 001 de la mission 06, du 
programme 005 de la mission 10 et du 

programme 011 de la mission 12. 

 

 

 Par courriel du 27 août 2021, le Ministère de la 

Région de Bruxelles-Capitale transmet une copie 

de l’arrêté du Gouvernement de la Région de 

Bruxelles-Capitale modifiant le budget général 
des dépenses initial de la Région de Bruxelles-

Capitale pour l’année budgétaire 2021 par 

transfert de crédits entre allocations de base du 
programme 001 de la mission 11, du programme 

001 de la mission 14, du programme 009 de la 

mission 16, du programme 002 de la mission 23, 

du programme 001 de la mission 25 en des 
programmes 002 en 006 de la mission 29. 

 

 
 

 



 

 

 Bij mail van 2 september 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 
uitgavenbegroting van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 
basisallocaties van programma 002 van 

opdracht 29. 

 

 Bij mail van 3 september 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 

uitgavenbegroting van het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 

basisallocaties van programma’s 001, 008, 011, 
014, 018, 020 en 023 van opdracht 12 en 

programma 002 van opdracht 14. 

 

 Bij mail van 3 september 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 

de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 
op de begroting, de boekhouding en de controle, 

een afschrift van het ministerieel besluit tot 

wijziging van de initiële begroting 2021 van het 

Instituut ter Bevordering van het 
Wetenschappelijk Onderzoek en de Innovatie van 

Brussel (Innoviris) (herverdeling nr. 2). 

 

 Bij mail van 3 september 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 
uitgavenbegroting van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 

basisallocaties van programma 008 van 
opdracht 17. 

 

 Bij mail van 3 september 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 

de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 
op de begroting, de boekhouding en de controle, 

een afschrift van het besluit van de Brusselse 

Hoofdstedelijke Regering tot wijziging van de 

initiële begroting 2021 van hub.brussels, het 
Brussels Agentschap voor de ondersteuning van 

het Bedrijfsleven (herverdeling nr. 1). 

 
 

 

 Par courriel du 2 septembre 2021, le Ministère 

de la Région de Bruxelles-Capitale transmet une 

copie de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 
Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 

par transfert de crédits entre allocations de base 

du programme 002 de la mission 29. 
 

 

 

 Par courriel du 3 septembre 2021, le Ministère 

de la Région de Bruxelles-Capitale transmet une 
copie de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 

Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 
par transfert de crédits entre allocations de base 

des programmes 001, 008, 011, 014, 018, 020 et 

023 de la mission 12 et du programme 002 de la 
mission 14. 

 

 

 Par courriel du 3 septembre 2021, le Ministère 

de la Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 
application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 

organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 
comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 

ministériel modifiant le budget initial 2021 de 

l’Institut d’encouragement de la recherche 

scientifique et de l’Innovation de Bruxelles 
(Innoviris) (nouvelle ventilation n° 2). 

 

 

 Par courriel du 3 septembre 2021, le Ministère 

de la Région de Bruxelles-Capitale transmet une 

copie de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 
Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 

par transfert de crédits entre allocations de base 

du programme 008 de la mission 17. 

 
 

 

 Par courriel du 3 septembre 2021, le Ministère 

de la Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 
application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 

organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 
comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 

du Gouvernement de la Région de Bruxelles-

Capitale modifiant le budget initial 2021 de 

hub.brussels, l’Agence bruxelloise pour 
l’accompagnement de l’entreprise (nouvelle 

ventilation n° 1). 

 
 

 



 

 

 Bij mail van 3 september 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 
uitgavenbegroting van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 
basisallocaties van programma 001 van opdracht 

06 en van programma 016 van opdracht 16. 

 

 Bij mail van 3 september 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 

de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 
op de begroting, de boekhouding en de controle, 

een afschrift van het ministerieel besluit tot 

wijziging van de initiële begroting 2021 van het 
Brussels Planningsbureau (BPB), 

perspective.brussels (herverdeling nr. 2). 

 

 Bij mail van 3 september 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons een afschrift van het ministerieel 

besluit tot wijziging van de initiële algemene 

uitgavenbegroting van het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest voor het begrotingsjaar 

2021 door overdracht van kredieten tussen 

basisallocaties van programma 001 van opdracht 

06 en van programma 006 van opdracht 16. 
 

 Bij mail van 6 september 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 
de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 

op de begroting, de boekhouding en de controle, 
een afschrift van de beslissing van de Raad van 

Bestuur tot wijziging van de initiële begroting 

2021 van de Economische en Sociale Raad van 

het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 
(Brupartners) (herverdeling nr. 1). 

 

 Bij mail van 7 september 2021, zendt het 

Ministerie van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Regering ons, overeenkomstig artikel 88, § 1, van 

de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 

houdende de bepalingen die van toepassing zijn 
op de begroting, de boekhouding en de controle, 

een afschrift van het ministerieel besluit 

betreffende de overschrijding van de initiële 

begroting 2021 van het Instituut ter Bevordering 
van het Wettenschappelijk Onderzoek en de 

Innovatie van Brussel (Innoviris) (overschrijding 

nr. 1). 

 Par courriel du 3 septembre 2021, le Ministère 

de la Région de Bruxelles-Capitale transmet une 

copie de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 
Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 

par transfert de crédits entre allocations de base 

du programme 001 de la mission 06 et du 
programme 016 de la mission 16. 

 

 

 Par courriel du 3 septembre 2021, le Ministère 

de la Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 
application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 

organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 
comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 

ministériel modifiant le budget initial 2021 du 

Bureau Bruxellois de la Planification (BBP), 
perspective.brussels (nouvelle ventilation n° 2). 

 

 

 Par courriel du 3 septembre 2021, le Ministère 

de la Région de Bruxelles-Capitale transmet une 
copie de l’arrêté ministériel modifiant le budget 

général des dépenses initial de la Région de 

Bruxelles-Capitale pour l’année budgétaire 2021 
par transfert de crédits entre allocations de base 

du programme 001 de la mission 06 et du 

programme 006 de la mission 16. 

 
 

 Par courriel du 6 septembre 2021, le Ministère 

de la Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 

application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 
organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 

comptabilité et au contrôle, une copie de la 
décision du Conseil d’administration modifiant 

le budget initial 2021 du Conseil Economique et 

Social de la Région de Bruxelles-Capitale 

(Brupartners) (nouvelle ventilation n° 1). 
 

 

 Par courriel du 7 septembre 2021, le Ministère 

de la Région de Bruxelles-Capitale transmet, en 
application de l'article 88, § 1er, de l'ordonnance 

organique du 23 février 2006 portant les 

dispositions applicables au budget, à la 
comptabilité et au contrôle, une copie de l’arrêté 

ministériel concernant le dépassement du budget 

initial 2021 de l’Institut d’encouragement de la 

recherche scientifique et de l’Innovation de 
Bruxelles (Innoviris) (dépassement n° 1). 

 



 
COMMUNICATIONS FAITES AU PARLEMENT 

 
MEDEDELINGEN AAN HET PARLEMENT 

 

 

 

PARLEMENT WALLON 

 

WAALS PARLEMENT 

 

 

 Par lettre du 1er septembre 2021, le Parlement wallon fait connaître qu’il s’est constitué en sa séance de 

ce jour. 

 

Bij brief van 1 september 2021 brengt het “Parlement wallon” ons ter kennis dat hij zich ter vergadering 

van die dag voor wettig en voltallig heeft verklaard. 

 

 

* * * 

 

  



 

 

PARLEMENT DE LA COMMUNAUTÉ FRANÇAISE 

 

PARLEMENT VAN DE FRANSE GEMEENSCHAP 

 

 

 

 Par lettre du 2 septembre 2021, le Parlement de la Communauté française fait connaître qu’il s’est 

constitué en sa séance de ce jour. 

 

Bij brief van 2 september 2021 brengt het Parlement van de Franse Gemeenschap ons ter kennis dat hij 

zich ter vergadering van die dag voor wettig en voltallig heeft verklaard. 

 

* * * 

 

  



 

 

MOTION 

 

MOTIE 

 

 

 Par courrier du 14 juillet 2021, la commune de Forest transmet une motion, adoptée par son conseil 

communal en sa séance du 6 juillet 2021, visant à lutter contre les loyers abusifs sur Forest. 

 

 Renvoi à la commission du Logement. 

 

 

 Bij brief van 14 juli 2021, zendt de gemeente Vorst een motie ter bestrijding van de woekerhuurprijzen 

in Vorst, aangenomen door de gemeenteraad tijdens zijn vergadering van 6 juli 2021. 

 

 Verzonden naar de commissie voor de Huisvesting. 

 

  



 

 

RÉSOLUTION ADOPTÉE PAR LE SÉNAT 

 

RESOLUTIE AANGENOMEN DOOR DE SENAAT 

 

 

 Par lettre du 16 juillet 2021, la Présidente et le Greffier du Sénat transmettent la résolution portant sur 

la possession par des particuliers de nouveaux animaux de compagnie (NAC) d’origine exotique, le bien-

être de ces animaux et la collaboration interfédérale en la matière, adoptée le 16 juillet 2021 en séance 

plénière du Sénat. 

 

 Renvoi à la commission de l’Environnement et de l’Énergie. 

 

 

 Bij brief van 16 juli 2021, zenden de Voorzitster en de Griffier van de Senaat de resolutie betreffende het 

bezitten van nieuwe gezelschapsdieren (NGD) van exotische oorsprong, het welzijn van deze dieren, en 

de interfederale samenwerking op dat gebied, aangenomen op 16 juli 2021 in de plenaire vergadering 

van de Senaat. 

 

 Verzonden naar de commissie voor het Leefmilieu en de Energie. 

  



 

 

RÉSOLUTION ADOPTÉE PAR LE SÉNAT 

 

RESOLUTIE AANGENOMEN DOOR DE SENAAT 

 

 

 Par lettre du 16 juillet 2021, la Présidente et le Greffier du Sénat transmettent la résolution relative à 

l’arrestation du journaliste d’opposition biélorusse Raman Pratassievitch et à l’état de la démocratie en 

Biélorussie, adoptée le 16 juillet 2021 en séance plénière du Sénat. 

 

 Renvoi à la commission des Finances et des Affaires générales. 

 

 

 Bij brief van 16 juli 2021, zenden de Voorzitster en de Griffier van de Senaat de resolutie betreffende de 

arrestatie van de Wit-Russische oppositiejournalist Raman Protasevitsj en de toestand van de 

democratie in Wit-Rusland, aangenomen op 16 juli 2021 in de plenaire vergadering van de Senaat. 

 

 Verzonden naar de commissie voor de Financiën en de Algemene Zaken. 

  



 

 

RÉSOLUTION ADOPTÉE PAR LE SÉNAT 

 

RESOLUTIE AANGENOMEN DOOR DE SENAAT 

 

 

 Par lettre du 16 juillet 2021, la Présidente et le Greffier du Sénat transmettent la résolution relative aux 

droits de la communauté LGBTQIA+ en Hongrie, adoptée le 16 juillet 2021 en séance plénière du Sénat. 

 

 Renvoi à la commission des Finances et des Affaires générales. 

 

 

 Bij brief van 16 juli 2021, zenden de Voorzitster en de Griffier van de Senaat de resolutie betreffende de 

rechten van de lgbtqia+-gemeenschap in Hongarije, aangenomen op 16 juli 2021 in de plenaire 

vergadering van de Senaat. 

 

 Verzonden naar de commissie voor de Financiën en de Algemene Zaken. 

  



 

 

SERVICE DE MÉDIATION DE L’ÉNERGIE 

 

RAPPORT D’ACTIVITÉS 2020 

 

OMBUDSDIENST VOOR ENERGIE 

 

ACTIVITEITENVERSLAG 2020 

 

 

 Par courriel du 4 aout 2021, le Service de Médiation de l’Énergie transmet le rapport d’activités 2020. 

 

 Renvoi à la commission de l’Environnement et de l’Énergie. 

 

 

 Bij mail van 4 augustus 2021, zendt de Ombudsdienst voor Energie het activiteitenverslag 2020. 

 

 Verzonden naar de commissie voor het Leefmilieu en de Energie. 

 

  



 

 

AMBASSADE DE CUBA 

 

LETTRE DE S.E. MME L’AMBASSADRICE DE CUBA 

 

AMBASSADE VAN CUBA 

 

BRIEF VAN H.E. MEVROUW DE AMBASSADRICE VAN CUBA 

 

 

 Par courrier du 11 aout 2021, S.E. Mme Norma Goicochea, Ambassadrice, transmet la dénonciation du 

gouvernement de la République de Cuba suite aux accusations relatives à des cas présumés 

d’arrestations arbitraires, de disparitions forcées ou de tortures à Cuba, après les événements du 11 

juillet 2021. 

 

 Pour information. 

 

 

 Bij brief van 11 augustus 2021 zendt H.E. Ambassadrice Norma Goicochea de afwijzing door de regering 

van de Republiek Cuba van naar aanleiding van beschuldigingen van vermoedelijke gevallen van 

willekeurige arrestaties, gedwongen verdwijningen of foltering in Cuba, na de gebeurtenissen van 11 juli 

2021. 

 

 Ter informatie. 

  



 

 

COUR DES COMPTES 

Rapport d’audit 

 

REKENHOF 

Auditverslag 

 

 

 Par courrier du 1er septembre 2021, la Cour des comptes transmet au Parlement le rapport d’audit « La 

gestion des chantiers en voirie en Région de Bruxelles-Capitale ». 

 

 Renvoi à la commission de la Mobilité. 

 

 

 Bij brief van 1 september 2021, zendt het Rekenhof aan het Parlement het auditverslag “Het beheer van 

wegenwerken in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest”. 

 

 Verzonden naar de commissie voor de Mobiliteit. 

 

  



 

 

COUR DES COMPTES 

Certifications des comptes généraux 

 

REKENHOF 

Certificeringen van de algemene rekeningen 

 

 

 Par lettres du 1er septembre 2021, la Cour des comptes transmet, en application des dispositions de 

l’article 90, §§ 1er et 2, de l’ordonnance organique du 23 février 2006 portant les dispositions applicables 

au budget, à la comptabilité et au contrôle, les rapports sur la certification du compte général des 

organismes suivants : 

 

 Actiris (certification du compte général 2020) ; 

 Fonds pour le financement de la politique de l’eau (certification du compte général 2020). 

 

 Renvoi à la commission des Finances et des Affaires générales. 

 

 

 Bij brieven van 1 september 2021 zendt het Rekenhof, met toepassing van de bepalingen van artikel 90, 

§§ 1 en 2, van de organieke ordonnantie van 23 februari 2006 houdende de bepalingen die van 

toepassing zijn op de begroting, de boekhouding en de controle, de verslagen over de certificering van 

de algemene rekening van de volgende instellingen : 

 

 Actiris (certificering van de algemene rekening 2020) ; 

 Fonds voor de financiering van het waterbeleid (certificering van de algemene rekening 2020). 

 

 Verzonden naar de commissie voor de Financiën en de Algemene Zaken. 

 

 

 



 

 

WIJZIGINGEN VAN DE SAMENSTELLING VAN DE COMMISSIES 

 

 Bij mail van 13 september 2021 deelt de DéFI-fractie volgende wijzigingen mee : 
 

 COMMISSIE VOOR DE FINANCIËN EN DE ALGEMENE ZAKEN 
 
- de aanwijzing van mevrouw Joëlle MAISON als plaatsvervangend lid van de commissie voor 

de Financiën en de Algemene Zaken, ter vervanging van de heer Sadik KÖKSAL. 
 

 COMMISSIE VOOR DE MOBILITEIT 
 
- de aanwijzing van mevrouw Joëlle MAISON als vast lid van de commissie voor de Mobiliteit, 

ter vervanging van de heer Jonathan de PATOUL. 
 
- de aanwijzing van de heer Jonathan de PATOUL als plaatsvervangend lid van de commissie 

voor de Mobiliteit, ter vervanging van mevrouw Nicole Nketo BOMELE. 
 

 COMMISSIE VOOR DE ECONOMISCHE ZAKEN EN DE TEWERKSTELLING 
 
- de aanwijzing van de heer Christophe MAGDALIJNS als plaatsvervangend lid van de commissie 

voor de Economische Zaken en de Tewerkstelling, ter vervanging van de heer Sadik KÖKSAL. 
 

 COMMISSIE VOOR DE TERRITORIALE ONTWIKKELING 
 
- de aanwijzing van de heer Jonathan de PATOUL als vast lid van de commissie voor de 

Territoriale Ontwikkeling, ter vervanging van de heer Sadik KÖKSAL. 
 
- de aanwijzing van de heer Sadik KÖKSAL als plaatsvervangend lid van de commissie voor de 

Territoriale Ontwikkeling, ter vervanging van de heer Jonathan de PATOUL. 
 

 COMMISSIE VOOR DE BEGROTING EN REKENING VAN HET PARLEMENT 
 
- de aanwijzing van de heer Marc LOEWENSTEIN als plaatsvervangend lid van de commissie 

voor de Begroting en Rekening van het Parlement, ter vervanging van de heer Sadik KÖKSAL. 
 
 
 

 
* * * 

 
 



 

 

MODIFICATIONS DE LA COMPOSITION 
DES COMMISSIONS 

 

 Par courriel du 13 septembre 2021, le groupe DéFI communique les modifications suivantes : 
 

 COMMISSION DES FINANCES ET DES AFFAIRES GÉNÉRALES 
 
- la désignation de Mme Joëlle MAISON comme membre suppléante de la commission des 

Finances et des Affaires générales, en remplacement de M. Sadik KÖKSAL. 
 

 COMMISSION DE LA MOBILITÉ 
 
- la désignation de Mme Joëlle MAISON comme membre effective de la commission de la 

Mobilité, en remplacement de M. Jonathan de PATOUL. 
 
- la désignation de M. Jonathan de PATOUL comme membre suppléant de la commission de la 

Mobilité, en remplacement de Mme Nicole Nketo BOMELE. 
 

 COMMISSION DES AFFAIRES ÉCONOMIQUES ET DE L’EMPLOI 
 
- la désignation de M. Christophe MAGDALIJNS comme membre suppléant de la commission 

des Affaires économiques et de l’Emploi, en remplacement de M. Sadik KÖKSAL. 
 

 COMMISSION DU DÉVELOPPEMENT TERRITORIAL 
 
- la désignation de M. Jonathan de PATOUL comme membre effectif de la commission du 

Développement territorial, en remplacement de M. Sadik KÖKSAL. 
 
- la désignation de M. Sadik KÖKSAL comme membre suppléant de la commission du 

Développement territorial, en remplacement de M. Jonathan de PATOUL. 
 

 COMMISSION DU BUDGET ET COMPTE DU PARLEMENT 
 
- la désignation de M. Marc LOEWENSTEIN comme membre suppléant de la commission du 

Budget et Compte du Parlement, en remplacement de M. Sadik KÖKSAL. 
 
 
 

 
*** 


